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Pobuda, ki jo je pred leti 
dala mladina iz Rogoznice, je 
kmalu prerada v eno največjih 
vsakoletnih manifestacg v 
ptuj^i občini, znana pod 
nazivom POHOD PO POTEH 
REVOLUCUE. Ta pohod 
tisočev mladih in odraslih 
občanov ptuj^e občine je 
postal tradicionalen, doslej 
vsako leto v Mostje pri 
Juršincih, kraj poslednjega 
boja Ladcove čete, letos pa je 
izjemno ta pohod organiziran 
v Kidričevo, v okviru spomin
skih svečanosti ob 25. 
obletnici smrti enega naj
večjih sinov slovenskega na
roda BORISA KIDRIČA-
PETRA, združen s proslavo 
cfo obletnici ustanovitve OF. 

Številne politične, organi
zacijske in tehnične naloge v 
zvezi s pripravo in izvedbo 
pohoda opravlja poseben štab 
pri občindd konferenci SZDL 
Ptuj, ki mu predseduje 
Zvonko Masten, z nepo
srednim sodelovalnem kra
jevnih konferenc SZDL in 
drugih organizacij. O nepo
srednih nalogah pred izvedbo 
pohoda, je med dragim tekla 
razprava tudi na posvetu 
predsednikov in sekretarjev 
KK SZDL, ki je bil v torek 
popoldne. O tehnično-orga-
nizacij^i izvedbi naloge pa so 
se v ponedeljek pogovorili na 
posvetu komandnega kadra 
odredov, zlasti še o vključitvi 
zdravstva in teritorialnih enot 
v po^mezne odrede. Včeraj 
je biia tudi seja štaba za 
pripravo pohoda po poteh 
revolucije, na kateri so se 
pogovorili še o vseh podrob
nostih v zvezi z izpeljavo 
pohoda. 

Na kratko povzemamo 
fffogram pohoda in prireditve 
v Kidričevem, ki bo v soboto 
22. aprila 1978. 

Zbirališča odredov in čet 
bo povsod ob 7. uri in sicer na 
naslednjih mestih: 

LACKOV ODRED, pri 
^omeniku na Slovenskem 
trgu v Ptigu za vse udeležence 
pohoda iz krajevnih ^upnosti 
z območja mesta Ptuja in KS 
Hajdina, za ptujske srediq*e 
šole in pripadnike JLA. 

KRAMBERGERJEVA ČE
TA pred domom Slovensko-
gori^e čete v Rogoznici za 
KS Rogoznica, Desternik, 
Trnovska vas, Vitomarci, 
Juršinci in Polenšak. 

OSOJNDCOVA ČETA pred 
osnovno šolo Franca O soj nika 
v Ljudskem vrtu za KS 
Gr^ena, Domava, Gorišnica, 
vse ptujske osnovne šole, 
taborniki in planinci 

KIDRIČEV ODRED p red 
osnovno šolo v Vidmu pri 
Ptuju za KS Videm, Cirku-
lane, Zavrč, Maikovci, Le-
skovec, Podlehnik, Žetale in 
Do lena. 

SAGADINOV ODRED 
jHed Ladcovo tehniko v 
Stogovcih pod Ptuj^o goro 

za KS Stoperce, Majšperk, 
Ptujska gora, Ciikovce, Lov
renc in Kidričevo. 

Komandanti posameznih 
odredov in čet bodo podrob
neje določili proge po katerih 
b(xlo vodih odrede in čete v 
Kidričevo, izmerih dolžino 
prog, in na podlagi tega 
izračunali čas prihoda v 
Kidričevo. Vsakemu odredu 
in četu bo tudi priključeno 
nekaj zdravnikov in drugega 
medicinskega osebja ter rešilni 
avtomobil, za zveze med 
odredi pa bodo poskrbele 
enote teritoriahie obrambe. 

Po programu bo prihod 
odredov iti čet v Kidričevo ob 
n . uri. Zbrali se bodo na 
prostoru pred spomenikom 
Borisu Kidriču v Kidričevem, 
Iger bo po predaji raporta 
komandantov odredov ko 
mandantu pohoda, sprego
voril ZORAN POLIČ, pod
predsednik RK SZDL Slo-
venge in predsednik zbora 
republik in pokrajin skupšči
ne SFRJ. Sledil bo še kulturni 
program in tovariše o srečaige. 

S skupnega zasedanja delegatov ptujske občinske skupščine 

PREVZEMAMO POMEMBNE NALOGE 
IN DOLŽNOSTI 

Na 1. skupnem zasedanju 
delegatov novega mandata občin
ske skupščine, so delegati izvolili 
za predsednika skupščine Cvetka 
Dopliharja. Govor, ki ga je imel ob 
tej priložnosti, v celoti objav
ljamo: 

„Tovarišice in tovariši delegati! 
Danes prevzemamo kot delegati 
pomebne naloge in dolžnosti, za 
radaljnji razvoj in izgradlijo 
družbenoekonomskega in druž
benopolitičnega sistema, posebej 
za utrditev doseženega in nadaljnji 
razvoj delegatskega sistema. Prve 
delegatske skupščine so bile 
oblikovane po sprejetju ustave 
pred štirimi leti. Že v prvem sklicu 
so dosegle popolno afirmacijo in 
zavidljive rezultate pri svojem 
delu, kar velja tudi za skupščino v 
občini Ptuj. Naloga vseh delegatov 
in delegacij je, da ne samo 
obdržimo dosedanji nivo, ampak 
ga razvijamo z vsemi silami naprej, 
v korist delovnih ljudi in občanov. 

Za uspešno delovanje delegat
skega sistema se moramo angaži
rati vsi. Celotna delegacija mora 
najti povezavo z občani v krajevni 
skupnosti, z delavci v temeljni 
organizaciji združenega dela in v 
drugih samoupravnih organizaci
jah, da bodo predlogi delegacij in 
nato odločitve delegatov v 
skupščini in samoupravnDi interes-
nili skupnostili dejansko odraz 
hotenj občanov in delovnih ljudi. 
To pa zahteva »delovanje vseh ir. 
je tisto, kar smo z delegatskim 
sistemom tudi želeli doseči. Po 
nepotrebnem kasneje razglabljamo 
in nismo zadovoljni s sprejetimi 
usm.eritvam.i, staUšči, sporazumi, 
dogovori, odloki in programi, če v 
postopku oblikovanja in usklaje
vanja in sprejemanja nismo dovolj 
prizadevno sodelovali, nismo bili 

dovolj aktivni. Zato je nujno, da 
zagotovimo trofazni postopek pri 
sprejemanju v.seh pomembnih 
aktov, ki daje možnost sodelo
vanja slehernemu občanu in 
delovnemu človeku. Pri tem pa je 
potrebno zagotoviti pravočasen 

Dr. Cveto Doplihar, pred
sednik SO Ptuj foto: zk 

obojestranski pretok informacij, 
ki omogoča dobro sodelovanje 
delegatske baze in delegatov v 
sKupščmi - od dajanja pobud in 
predlogov, oblikovanja stališč, 
usklajevanja in sprejemanja uskla
jenih sklepov. 

V preteklem mandatu "so 
delegati sprejeli vrsto aktov in 
ustreznUi poslovnikov, najpomem-
Inejši je vsekakor statut občine 
Ptuj, ki v sedanjem trenutku 
omogoča dejansko uresničevanje 
samoupravljanja in oblasti delov

nega človeka v občini. Izvajanje 
statuta in vseh njegovih določil je 
naša pomembna naloga. 

Občina Ptuj beleži v povojnem 
obdobju stalni gospodarski in 
družbeni napredek. Sicer je 
gospodarski razvoj nekaj časa 
zaostajal za republiškim, nekaj 
zadnjih let pa so zabeleženi 
ugodnejši rezultati, kot so 
povprečno doseženi v republiki. 
Kljub temu so razlike še vedno 
velike. Posebej zaostajamo v 
naložbah, ki so z ozirom na 
družbeni proizvod v naši občini še 
vedno nižje kot v republiki. Tako 
imamo v skladu z zakonom o 
pspeševanju skladnejšega razvoja 
v SRS 17 krajevnih skupnosti od 
skupno 35 opredeljenih kot manj 
razvito območje. Pri tem je 
usmeritev jasna: z vsemi ukrepi 
bomo morali pospeševati razvoj 
gospodarstva, združevanje sredstev 
v občini in si še naprej prizadevati 
pritegniti sredstva \z drugih, bolj 
razvitih območij. Pri tem moramo 
razvijati odprtost občine in regije 
za druga območja. Samo z 
naložbami v novo tehnologijo, 
odpiranje novili delovnih mest, v 
večjo proizvodnjo in produktiv
nost dela, bomo lahko zadovoljili 
osebnim in skupnim potrebam 
delavcev in občanov za sodobno 
izobraževanje, zdravstveno, soci
alno in otroško varstvo, kulturo, 
telesno kulturo m drugo. Pri tem 
moramo omejiti pretežno eno
smerno migracijo, ko izgubljamo 
za izvajanje teh nalog prepotrebne 
delavce vseh profilov. 

Skupni interesi in cilji družbe
nega in gospodarskega razvoja za 
to srednjeročno obdobje so 
opredeljeni v sprejetem družbe
nem planu občine Ptuj za obdobje 

1876-1980. Podane so razvojne 
usmeritve na področju gospodar
stva ter določene prioritetne 
panoge, ki so in morajo postati 
nosilci celotnega gospodarskega 
razvoja in za katere imamo še 
velike možnosti razvoja. S planom 
je začrtan nadaljnji razvoj 
družbenih dejavnosti, pa tudi na 
pdročju stanovanjske gradnje in 
razvoja infrastukture. Pomembna 
n a l o ^ vseh dejavnikov v občini 
bo, izvajanje sprejetega družbe
nega plana. Vsak podpisnik mora 
realizirati svoj del obveze, ki jo je 
sprejel. Brez prizadevanj in 
dejanske zavzetosti ne bomo 
napredovali z začrtanimi koraki v 
gospodarstvu in družbenih dejav
nostih, ki vse skupaj predstavljajo, 
opredeljujejo dejanski standard in 
počutje delovnega človeka in 
občana. 

Tovarišice in tovariši delegati! 
Omenil sem samo nekatere naloge, 
ki že stojijo pred nami in terjajo 
kontinuiteto v izvajanju in 
spremljanju. Mnoge bomo morali 
konkretno opredehti in sprejemati 
usmeritve za njihovo izvajanje. Ce 
nas bo vodila skupna želja in 
interes za napredek, bomo našli 
zadovoljive rešitve tudi v najtežjih 
problemih. Naša prvenstvena 
naloga ostane razvijanje delegat
skega sistema, razvijanje samo-
ipravne neuvrščene sociaUstične 
Jugoslavije in oblasti delovnega 
človeka iri občana, na temelju 
ustave SFRJ in SR Slovenije ter 
po njiju sprejetih zakonih, 
predpisih in sporazumih v okviru 
pravic in dolžnosti naše družbeno-
poUtične skupnosti - Skupščine 
občine Ptuj. Hvala za zaupanje, z 
željo za pristno sodelovanje!" 

N. D. 

Pravilnost in uspešnost delegatskih odnosov ORMOŽ 
Dosedanje štiriletne izkušnje v 

delu občinske skupščine nam 
potrjujejo pravilnost ustavnega 
določila o zamenljivem delegats
kem mandatu v zboru združenega 
dela in zbora KS. Čeprav je bilo v 
začetku slišati pomisleke v zvezi s 
to ustavno zahtevo, češ, delo 
skupščin bo manj uspešno, pa je 
praksa pokazala, da se je aktivno 
vključila v oblikovanje stališč, v 
dogovarjanje in odločanje, veliko 
število delegatov in tudi konferen
ce delegacij. 

V zadnjih dveh letih iskanj na 
področju informiranja smo našli 
obliko in sistem za zagotavljanje 
vsestranske, poglobljene informa
cije delegatov. Toda kljub temu si 
bomo morali še naprej prizadevati, 
da bomo ob graditvi celotnega 
družbenega sistema informacij 
iskali nove poti, nove širine in 
izpopolnitve prek INDOK centra 

Ko so delegati soglasno izvolili 'predsednike skupščinskih zborov, 
člane predsedstva SR Slovenije, delegate v zvezni zbor skupščine SFRJ, 
Franca Kriftnančiča za predsednika izvršnega sveta SO Ormož in Mirka 
Novaka za predsednika občinske skupščine, je v nadaljevanju skupne seje 
imel besedo Mirko Novak. Povzemamo nekaj njegovih misli: 

in enotnega informacijskega glasila 
v občini. 

Ob prevzemu naše skupne, od
govorne funkcije bi rad opozoril še 
na dvoje področij. Prvič bodo 
morali organi samoupravljanja v 
TOZD v samoupravnih organiza
cijah in skupnostih ter KS posvetiti 
večjo skrb delegacijam in jim tako 
v političnem, organizacijskem in 
materialnem pogledu omogočiti, 
da bodo lahko opravljale svojo 
nalogo. Delegati namreč opravlja
jo pomembne družbeno koristne 
funkcije in je zato prav, da jim v 
družbi to priznamo, tako prek 
SZDL v KS in sindikata v OZD. 
Naslednje pa je vprašanje pove
zovanja, usklajevanja in koordini

ranega dela naše delegatske 
skupščine s skupščinami SIS, ki so 
danes nepogrešljiv dejavnik 
skupščinskega sistema. V pretekli 
mandatni dobi smo prve poizkuse 
sodelovanja prav gotovo vzposta
vili. 

Ob tem bežnem priseku obdobja 
prvih mandatov delegatskih skup
ščin pa moramo misliti tudi na
prej. Nekaj področij dela ter kon
kretnih nalog pri izgrajevanju 
sistema smo sproti reševali, moram 
pa nas seveda spomniti, da so pred 
nami odgovorne naloge, ki jih je 
občina prevzela na osnovi zakona 
o združenem delu, na osnovi zako
na o osnovah družbenega planira
nja, z začetki izvajanja svobodne 

menjave dela. Občina se je s tem 
začela uveljavljati kot samo-

IVIirko Novak, predsednik SO Or
mož 

Foto: zk 

upravna in družbenopolitična 
skupnost hkrati z odgovornim de
lom dogovarjanja, usklajevanja in 
odločanja v svojem najvišjem tele
su, to je v občinski skupščini in 
njenih zborih." 

Mirko Novak, predsednik ob
činske skupščine je tako nakazal 
predvsem nove smeri delovanja 
delegatov in ob koncu dejal: 

,,Rad bi se zahvalil vsem delov
nim ljudem, občanom in družbe
nopolitičnim organizacijam za 
enotno podporo pri izvolitvi novih 
delegatov in zborov ter si prizade
val, da ostanem vztrajen zagovor
nik sprejete politike srednjeročne
ga razvoja. Nove usmeritve našega 
razvoja in uveljavljanje delegats
kih odnosov bomo analiziral' 
skladno s programom, ki ga bomo 
sprejeli na prihodnjem zasedanju 
občinske skupščine." 

zk 

Sneg je podiral drevesa in lomil cvetoče veje 
Foto: Ri 

sm ms JE VSE 
PRESENETIL 

Ce bi pisaH kroniko^ bi morali zapisati: „V 
zimi 1977/78je padlo največ snega na dan 15. aprila 
1978!", nekoliko čudno, vendar resnično. Po 
amaterskih meritvah je v Ptuju padlo okoli 30 cm 
snega, vendar ga je topla zemlja hitro vsrkavala vase, 
tako da ga je obležalo le dobrih 15 cm. Po hribih 
Slovenskih goric je zapadlo okrog 40 cm, v višjih 
kjgah Haloz 50 cm, v naseljih okrog Donačke gore pa 
celo 60 cm, saj so ga morah še v nedeljo marsikje 
,gaziti čez koleno". 

Neugodno vreme z močnim sneženjem je v 
soboto in nedelo povzročilo velike nevšečnosti 
predvsem kmetovalcem. Prizadeti so bili zlasti 
sadovnjaki, posebej tiste vrste sadnega drevja, k i j e 
imelo že bo^ razvito listje ali že napol odprte 
cvetove. .Moker in težak sneg se je obdržal med listi 
in cvetovi, zato so se veje močno lomile. Na.jveč 

škode, ki pa se bo pokazala šele ob popolnem 
cvetenju, je na območju Haloz pa tudi Slovenskih 
goric, zlasti v krajih ob Dravi 

Tudi temperatura se je ponoči znižala, zato so 
pozebli tudi nekatai prašniki in pestiči v že odprtih 
cvetovih. Letošnja vegetacija v glavnem prihaja 
normalno, zato m prišlo do take katastrofe kot npr. 
lani ko je vegetacija poranila za cel mesec dn i 

V vinogradih in na poljih doslej škode skorajda 
ni, opazna pa je sadovnjakih, zlasti pri hruškah, 
bredcvah, marelicah in češnjah. Po sn^u smo 
pričakovali še večje ohladitve, vendar do tega doslej 
ni prišlo, upamo, da tudi v naslednjih dneh ne bo. 
Neugodne vremenske razmere pa so zadržale 
spomladansko setev. 
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Obrat za kooperacijo 

Samoupravnim 
organom so podaljšali 

mandat 
Kmetje - kooperantje in delavci obrata za kooperacijo pri 

KK Ptuj so v ponedeljek na volitvali podaljšali mandat sedanjim 
samoupravnim organom do konca letošnjega leta. Takrat se bo 
namreč obrat preoblikoval v kmetijsko zadrugo z več 
temeljnimi zadružnimi organizacijami. Sočasno pa so se na 
referendumu odločali tudi o spremembah in dopolnitvah 
samoupravnega sporazuma o združevanju dela in sredstev 
TOZD v KK Ptuj. 

VoUtve in referendum so približali kmetom - kooperantom, 
da jih te ne bi motile pri spomladanskih opravilih. Zato so 
potekale v vseh kmetijskih poslovalnicah v proizvodnih 
okoliših. Ta nova oblika je povsem zadovoljila, saj so rezuhati 
volitev in referenduma zelo ugodni. l.k. 

Nova lakirnica 
,,Malemu gospodarstvu moramo 

dati vso podporo in tako realizirali 
sklepe delegatov občinske skupšči
ne, ki so prav temu problemu v 
naši občini dali največ podpore" 
— so menili člani sveta krajevne 
skupnosti Kidričevo na svoji 40. 
redni seji, ko so med drugim 
razpravljali in odločali o vlogi 
podjetja ,,Pleskar" iz Ptuja, ki 
želi v naselju Kidričevo II, postavi
li novo lakirnico po najnovejši 
tehnologiji, to je brez onesnaženja 
zraka in okolice, saj bi menda 
čistost znašala tudi do 99 %. Prav 
slednje pa je menda bilo tisto 
odločilno kar je vplivalo na člane 
sveta KS, da so o tej vlogi Pleskar
ja podrobneje in konkretneje 
spregovorili. 

Ker so svoji vlogi za odobritev 
lokacije, oziroma zemljišča na 
katerem bi postavili novo lakirnico 
navedli tudi to, da bodo že v prvi 
fazi zaposlili nekaj ženske delovne 
sile in to le iz KS, medtem ko bi v 
nadaljnji dograditvi nekaterih od
delkov, zaposlili še več delovne sile 

in to predvsem ženske, so člani 
sveta menili, da je podjetju ,,Ples
kar" potrebno dati zaprošeno 
zemljišče in napravili z njimi 
ustrezno pogodbo. Zato so člani 
sveta KS pooblastili predsednika in 
tajnika KS, da se sestanejo s pred
stavniki Pleskarja in se konkretno 
dogovorijo o vsem potrebnem v 
zvezi z gradnjo nove lakirnice, da 
bi ta tudi čimprej začela. 

S tem bi namreč v KS dali širšo 
možnost zaposlitve določenemu 
števili tistih, ki iščejo zaposlitev, 
kar še predvsem velja za žensko 
delovno silo. Brez dvoma je tak 
način reševanja problema tako 
zaposlovanja kot tudi nadaljnje 
izgradnje raznih objektov malega 
gospodarstva koristen enako za 
podjetje, kot za krajevno skupnost 
in ne nazadnje tudi za samo obči
no. Tak način razvoja malega 
gospodarstva in industrije na tem 
območju pa bi bilo treba razvijati 
še naprej, zato so člani sveta 
predlog v celoti podprli. 

France Meško 

TGA Kidričevo 

Izvolili so nove 
organe 

v soboto 15. aprila so bila v vseh 
temeljnih organizacijah združenega 
dela ter delovni skupnosti skupnih 
služb v TGA „BORIS KIDRiC" 
Kidričevo volitve v organe samo
upravljanja za naslednje mandatno 
obdobje. Same priprave na te 
pomembne volitve so sc pričele že 
pred meseci, ko je stekla faza evi
dentiranje po sindikalnih skupinah 
in prek osnovnih organizacij sindi
kata in ZK v vseh TOZD in DS SS. 
Ze takrat so delavci skrbno in z 
odgovornostjo evidentirali take 
delavce za možne kandidate, ki so s 
svojim delom že dokazali, da so 
voljni in pripravljeni delovati v 
samoupra/nih organih. 

Tudi kandidacijske konference 
so še bolj potrdile odločnost delav
cev, da pridejo v nove organe res ' 
tisti, ki si to zaslužijo in ki obenem 
dajejo garancijo za uspešno delo v 
naslednjem obdobju. Tako lahko 
rečemo, da so že kandidacijske 
konference bile ,,male volitve", saj 
so bili predlagani kandidati tudi 
potrjeni, kar pomeni, da so jih na 
sobotnih volitvah same uradno še 
potrdili. 

Tako so v vseh TOZD in v DS 

skupnih služb v soboto 15. aprila 
1978 izvolili člane za delavske 
svete, za člane disciplinske komisi
je, za odbore delavske samouprav
ne kontrole v TOZD in DS SS ter 
delavske kontrole TGA in končno 
še člane za delavski svet in delavsko 
samoupravno kontrolo SOZD 
,,UNIAL". Volitve same so v celoti 
uspele in s tem tudi potrdilo pri
pravljenost in odločnost zaposlenih 
v teh DO, da novi organi takoj 
pričnejo z uspešnim delom, saj 
problemov, ki so še ostali in se 
nakopičili v zadnjih mesecih ne 
manjka in prav tu je potrebno 
takoj pričeti. 

Čeprav moramo priznati, da so 
tudi dosedanji samoupravni organi 
imeli polne roke dela in da so prav 
tako uspešno reševali mnoge naloge 
in probleme, vendar je kljub vsemu 
ostalo še mnogokaj neopravljenega 
in nedorečenega. Ena naloga je to
rej opravljena, druga prav tako 
odgovorna pa vse zaposlene v DO 
TGA čaka v torek 25. aprila 1978, 
ko se bodo na referendumu odlo
čali o samoupravnem sporazumu o 
delitvi OD. 

France Meško 

Kazpisan referendum 
v TGA „Boris Kidrič" v Kkiričevem so se sestali delavski sveti v 

v»h TOZD in v delovni skupnosti skupnih služb in sprejeli sklep o 
razpisu referenduma za sprejem samoupravnega sporazuma o skupnih^ 
merilih in osnovah za delitev osebnih dohodkov. Referendum bo v torekJ 
25. aprila v vseh temeljnih organizacijah in skupnih službah delovnej 
organizacge TGA Kidričevo. ] 

Znano i e, da so prvotno razpisali referendum za 4. april, vendar soj 
ga iz objektivnih razlogov prestavili, saj je bilo treba še marsikaj' 
dopolniti, uskladiti med posameznimi TOZD. predvsem pa delavcem 
podrobneje raztolmačiti za kaj dejansko gre. Ta naloga čaka 
družbenopolitične organizacge, samoupravne in vodstvene strukture še 
naprerj, saj je od ponedeljka, 17. aprila že v javni razpravi katalog del in 
nalog, kije osiova za nagrajevanje oziroma delitev po delu. 

Na 19. seji je delavski svet TGA podrobneje obravnaval udciajenost 
katalogov del in nalog posameznih TOZD in delovne skupnosti skupnih 
služb. Posebej je razpravljal tudi o določitvi predloga samoupravnega 
sporazuma o skupnih osnovah in merilih za delitev osebnega dohodka, o 
organizacgski spremembi FRSa in sektorja za marketing, sprejel pa je 
tudi letni plan poslovaiga. 

France Meško 

UresiHcevar̂ e dotoa iskrna o združenem deta 

še mnoga odprta vprašanja 
Za razgovor, ki ga je pripravil medobčinski svet ZKS Maribor z 

ROMANOM ALBREHTOM, podpredsednikom izvršnega sveta 
skupščine SRS, so posamezni komiteji občinskih konferenc ZKS pripravili 
nekatera vprašanja, na katera je Roman Albreht odgovoril na posvetu, ki 
je bil v ponedeljek, 17. aprila v Mariboru. Navajamo nekatera od teh 
vprašanj. 

Občina Ormož 
Nepoznavanje bistva kategorije 

,,minulo delo" je vodilo do raz
ličnih stranpoti v iskanju prak
tičnih rešitev. Pri tem opažamo 
predvsem dve značilnosti: 

— večina razume, da se pravice 
iz minulega dela kažejo predvsem 
v odvisnosti od delovne dobe, to je 
v osebnih prejemkih delavcev, kot 
je dodatek za delovno dobo, jubi
lejne nagrade in podobno; 

— bolj izjema kot pravilo pa je 
uveljavljanje drugih pravic, kot: 
več točk za pridobivanje stano
vanjske pravice, ohranitev de
lavčevega osebnega dohodka na 
določeni ravni tudi v primeru, ko 
njegova delovna sposobnost upada 
zaradi starosti itd. 

Pri samoupravnih sporazumih o 
združevanju dela delavcev v te
meljnih organizacijah ugotavljajo 
dve skrajnosti: 

— sporazumi so izredno obsežni 
tam, kjer so sestavljalci prepisovali 
določbe iz zakona o združenem 
delu, ne da bi jih konkretizirali, 
ponekod pa so v ta sporazum vna
šali tudi določbe, ki sodijo v statut 
ali v druge samoupravne akte; 

— nekateri samoupravni spo
razumi pa so v glavnem deklafa-
livni, sklicujejo se na bodoče 
samoupravne akte, ne določajo pa 
osnov in meril. 

Posebej opozarjajo na proble
me, na katere so naleteli ob anali
zi. Ponekod namreč gre za težnje, 
da bi se TOZD spremenila v kla
sično podjetje z vsemi značilnostmi 
koncentracije sredstev in s sku
pinsko lastninskim vedenjem. Raz
merja med TOZD v delovni or
ganizaciji ali SOZD pogosto 
rešujejo z internimi cenami, ki ne 
presegajo tržnih razmerij. 
Poim.ovanje skupnega prihodka v 

fazni proizvodnji je različno, bodi
si, da ga ne uveljavljajo in vztraja
jo v bistvu pri interni ceni ali pa ga 
pojmujejo podjetniško in delijo po 
deležih, kar ni v skladu z 68. čle
nom ZZD. Težnja po ohranjanju 
starih odnosov se kaže tudi drugje. 
Neprimerno ali celo škodljivo za 
graditev sistema delitve po delu bi 
bilo, če bi pričakovali ali celo 
zahtevali rešitve, ki bi objektivno 
omogočale ugotovitev delovnega 
prispevka vsakega strokovnega de
lavca. Dohodek delovne skupnosti 
se ne bi smel oblikovati avtoma
tično na poprečjih poslovno zelo 
uspešnih ali celo neuspešnih 
temeljnih organizacij. 

Težave nastajajo tudi zaradi te
ga, ker si zunanjetrgovinske pro
metne organizacije skozi določbe v 
samoupravnem sporazumu o zdru
ževanju sredstev hočejo zagotoviti 
večje deleže kot so imele bruto 
provizijo. To velja tudi za pro
metne organizacije znotraj države. 

Ugotavljajo tudi zavestne odpo
re za ustanovitev TOZD v enovitih 
delovnih organizacijah, pa ludi v 
nekaterih dislociranih obratih, kjer 
so pogoji za ustanovitev temeljne 
organizacije. 

Občina Ptuj 
Glede samoupravne organizira

nosti združenega dela ugotavljajo, 
da je ta navidezno zadovoljiva, saj 
so večinoma povsod, kjer so ugo
tovili pogoje tudi ustanovili 
TOZD, dočim so delovne orga
nizacije še vedno nepovezane ali 
prešibko povezane v SOZD. Us
treznejšo organiziranost bi kazalo 
uveljaviti v KK Ptuj (Tehnoservis 
in gostinstvo) Agrotransport v 
povezavi s TOZD Avtopark in 
Potniški promet, zdravstvo, 
šolstvo itd. 

Dohodkovni odnosi med TOZD 

znotraj delovnih organizacij so v 
razvojni fazi in terjajo hitrejše 
spreminjanje. V odnosih med 
proizvodnjo in trgovino pa so še 
na začetku poti, ki bo nedvomno 
še naporna in dolga. 

Svobodna menjava dela se 
uveljavlja, zlasti do interesnih 
skupnosti s področja družbenih 
dejavnosti, čeprav so še težnje po 
ohranitvi proračunskega sistema 
financiranja. Vpliv delavcev iz 
gospodarstva postaja vse večji, 
kljub dejstvu, da je skupna poraba 
v porasti oz. so težnje po hitrejši 
rasti od rasti družbenega proizvo
da, kar bo oteževalo svobodno 
menjavo dela. Pri financiranju 
programov strokovnih služb v 
delovnih organizacijah pa sta 
vzajemnost in solidarnost prevla
dujoča faktorja, čeprav bi kazalo 
bolj uveljaviti tržno ceno storitev. 

Na področju delitve osebnih do
hodkov po rezultatih dela so za
beležili predvsem naslednje ugoto
vitve: 

— da so v večjih delovnih orga
nizacijah uveljavili metodo PMS 
za analitično vrednotenje del in 
nalog, ki pa je obsežna in jo de
lavci težko razumejo, kar še velja 
zlasti za TGA Kidričevo, 

— da z novimi akti ne dosegamo 
bistvene vsebinske kvalitete, kar 

povzroča nezadovoljstvo delavcev, 
— da je dosedanja praksa 

pokazala, da so imeli najmanjše 
probleme tam, kjer niso napravili 
večjih sprememb v aktih o delitvi 
OD. 

Glede nadaljnjih nalog navaja
jo, da bo komisija za izvajanje 
ZZD skupno s sindikati podrobne
je analizirala pravilnike o delitvi 
dohodka in OD ter sprožila pobu
de za spremembo, kjer so rešitve 

slabe. Prav tako bodo dali pobude 
za ustanovitev novih TOZD tam, 
kjer so za to pogoji in za združe
vanje OZD na območju občine. 
Izdelali bodo vzorčne akcijske 
načrte za izvajanje ZZD v letu 
1978 za temeljne organizacije in 
spremljali izdelavo pravilnikov o 
delovnih razmerjih. 

Zanimajo pa jih predvsem 
odgovori na naslednja vprašanja: 
Možnosti za izdelavo enotne meto
dologije vrednotenja del in nalog 
ter izdelavo kataloga tipičnih 
opravil za večino poklicev. Izdelati 
preprostejši model vrednotenja 
minulega dela, ali ocenjevati de
lavce ali ne, združevanje dela in 
sredstev po sili zakona in referen
dumske odločitve delavcev o 
pomembnejših zadevah. 

Občina 
Slovenska Bistrica 

Predvsem opozarjajo, da na 
področju trgovine in primarne 
kmetijske proizvodnje ni prišlo do 
zaključitve kompleksa, ki bi se za
čel s primarno kmetijsko proiz
vodnjo regije, nadaljeval skozi 
predelavo in zaključil s trgovino. 
Taka povezava bi med drugim 
dajala možnosti odpiranja novih 
delovnih mest v živilsko-predelo-
valni industriji, zlasti na manj 
razvitih območjih in tudi izboljšala 
preskrbo Maribora. 

Poleg trgovine, opozarjajo na 
nujnost povezovanja v regiji tudi 
gostinstva in turizma. Precej 
prostora pa so namenili vpraša
njem v zvezi s Dovezovanjem 
IM POL — TGA Kidričevo. 

FF 

TEIVIEUITE 
PRIPRAVE 

Do junija letos, najkasneje pa do 
septembra morajo biti ustanovljene 
občinske skupnosti za zaposlova
nje. Trenutno teče v družbenopo
litičnih organizacijah in delegacijah 
skupnosti za zaposlovanje razprava 
o osnutku samoupravnega spo
razuma o ustanovitvi občinske 
skupnosti za zaposlovanje, obenem 
pa tudi o medobčinski skupnosti. 

Zakonski predpisi določajo usta
novitev občinskih skupnosti kot 
temeljnih skupnosti, v katerih 
delovni ljudje in občani zagotavlja
jo ter zadovoljujejo osebne in 
skupne potrebe na področju 
zaposlovanja Samoupravni spora
zum opredeljuje oziroma določa 
podpisnike, med temi so tudi 
občani v krajevnih skupnostih, ki 
dosiej niso imeli dovolj velike mož
nosti, da bi lahko vplivali na obli
kovanje stališč. Naloge in obvezno
sti, ki so pomembne za uresniče
vanje pravic in dolžnosti ter potreb 
delavcev in občanov na področju 
zavarovanja ob brezposelnosti, 
socialne varnosti , priprav za 
zaposlitev, poklicnega usmerjanja, 
zaposlitve in usposabljanja invalid
nih oseb, so prav tako zajete v 
delovni osnutek samoupravnega 
sporazuma. Iz osnutka je razvidno, 
da so delovni ljudje in občani v 
občinskih skupnostih za zaposlo
vanje nosilci vseh nalog in obvez
nosti pri uresničevanju pravic in 
potreb delavcev. O vsem pa se 
dogovarjajo in odločajo prek 
svojih delegacij oziroma delegatov 
v občinski skupnosti. 

Z ustanovitvijo občinske 
skupnosti bodo določene naloge in 
pristojnosti prešle iz medobčinskih 
na občinske. Kljub temu pa 
ostajajo skupni interesi in naloge, 
ki so osnova za sporazumevanje in 
odločanje o ustanovitvi medobčin
ske skupnosti za zaposlovanje. Na 
ravni te skupnosti bi delovni ljudje 
in občani usklajevali potrebe in 
interese na širšem območju, da bi z 
enotnimi ukrepi izenačili pravice 

delavcev pri zaposlovanju in zaradi 
racionalne organizacije strokovne
ga dela. Med zadevami, ki bi jih 
reševali na nivoju medobčinske 
skupnosti so predvsem skupno pro
gramiranje in sprejemanje ukre
pov, uresničevanje načela solidar
nosti, sklepanje družbenih dogovo
rov, ustanavljanje skupnih služb. 
Poleg, tega pa lahko organi med
občinske skupnosti po načelih dele
gatskega sistema odločajo tudi o 
denarni pomoči med brezposelnost
jo, določajo skupne osnove, merila 
in pogoje pri pripravi delavca za 
zaposlitev, ustanavljajo lahko 
skupne strokovne komisije, poseb
no samoupravno sodišče združe
nega dela m potrebe skupnosti na 
medobčinskem območju in podob
no. 

Z ustanovitvijo občinske 
skupnosti za zaposlovanje bodo 
postali sklepi, stališča in naloge, ki 
jih bodo delegati sprejeli na sejah 
skupščine, obvezujoči za vse 
delovne ljudi in občane določene 
občine, ne pa tako kot je bilo dos
lej, da niso veljali niti za tiste sre
dine, iz katerih so prihajali delega
ti. 

Iz pripravljenega rokovnika je 
razvidno, da bodo javne razprave o 
predlogu sporazuma in izrekanju 
delovnih ljudi in občanov o pristo
pu k sporazumu in s tem o ustano
vitvi občinske skupnosti za 
zaposlovanje, zaključene v mesecu 
juniju, tako da bi bila ustanovna 
skupščina skupnosti že koncem 
junija ali v začetku julija. Na prvi 
seji skupščine bo že dan v razpravo 
tudi osnutek statuta, ki bi ga po 
razpravi na eni izmed prihodnjih 
sej sprejeli. 

Ce se bo priprava aktov ali pa 
razprava sama podaljšala, bodo 
ustanovne skupščine najkasneje v 
septembru, tako da lahko z goto
vostjo rečemo, da bodo občinske 
skupnosti za zaposlovanje pričele 
opravljati svoje naloge že v tem 
letu. 

N. D. 

Svet za družbenoekonomske odnose v kmetijstvi 

Obravnava gradiva za predlog 
povezovanja agroživilskega kom
pleksa v podravski regiji je bila 
osrednja tema ponedeljkove razšir
jene seje sveta za družbenoeko
nomske odnose v km.etijstvu pri 
predsedstvu OK SZDL Ptuj. O tem 
gradivu tečejo razprave tudi v 
kmetij'?kih, predelovalnih in trgov
skih delovnih organizacijah ter 
komisijah pri vodstvih družbeno
političnih organizacij. Gradivo 
predlaga panožno povezovanje 
temeljnih organizacij združenega 
dela na dohodkovnih odnosih, 
nadaljne povezovanje pa je v skup
nosti TOZD v okviru ene sestav
ljene organizacije združenega dela. 
Skupnosti bi bile za TOZD s pod
ročja poljedelstva in živinoreje ter 
sadjarstva in vinogradništva. Ven
dar v tem gradivu pogrešamo eko
nomske pokazatelje, saj delavci v 
TOZD, ko o tem razpravljajo, to 
morajo vedeti. Prav tako nam ne 
gre v račun panožno povezovanje 
brez predelave in trgovi.ne. Meni
mo, da mora dohodkovna poveza
nost teči od primarne kmetijske 
proizvodnje, ki je osnova, prek 
predelave, trgovine do potrošni
kov. Panožna povezanost pa lahko 
pomeni tudi zapiranje tržišča, kar 
pa ni dopustno. Predlog je za enot
no povezanost v eno SOZD in sicer 
TIMA, ki bi se preimenovala v 
NOVO TIMO z novo vsebino. 

V kmetijskih delovnih organiza

cijah ptujske občine se zavzemajo 
za ustanovitev plansko-poslovne 
skupnosti za severovzhodno Slo
venijo in za poslovno sodelovanje s 
SOZD Tima. Člani sveta so opozo-
rih tudi na nepovezanost kmetij
stva, predelave in trgovine znotraj 
same občine in se zavzeli za uredi
tev stanja, kar bo zahtevalo tudi 
politično akcijo. 

V prvi polovici prihodnjega me
seca bomo tudi v ptujski občini 
pripravili javne razprave o predlo
gih novih kmetijskih zakonov in 
sicer zakona o spremembah in 
dopolnitvah zakona o kmetijskih 
zemljiščih, zakona o združevanju 
kmetov, z.akona o pogojih in pos
topkih za pridobitev pravice do 
preživninskega varstva kmetov in 
zakona o intervencijah in kompen
zacijah v kmetijstvu in porabi hra
ne. Sočasno bodo kmetje razprav
ljali tudi o predlogu nove organi
ziranosti sedanjega obrata za 
kooperacijo pri Kmetijskem 
kombinatu Ptuj. Javne razprave v 
krajevnih skupnostih bodo 7. in 14. 
maja. 

Ob koncu seje so člani sveta 
obravnavali tudi predloge za pode
litev priznanj .Zadružne zveze 
Slovenije in državnih odlikovanj za 
kmetovalce. Menili so, da za 
odlikovanja oziroma priznanja za 
uspešno delo v kmetijstvu predla
gamo premalo kmetovalcev, čeprav 
si jih veliko to zasluži. 1. kotar 

V Ohridu v mesecu maju 

O gradivu za predlog 
povezovanja 

3. srečanje 
jugoslovanskih pekov 

Poslovno združenje proizvajalcev kruha in peciva Beograd je letos 
odločilo, da bodo prireditve in os-tale manifestacije v okviru 3. dneva 
pekov Jugoslavije letos v Ohridu. Pri organizaciji srečarga sodelujejo tudi 
delavci temeljne organizacge pekarne ,,Vinko Reš" Ptuj. 

V programu srečanja so tdcmovanja v 14 športnih disciplinah. Poleg 
tega pa bodo peki na strokovnih pogovorih izmenjali praktične izkušnje 
iz svoje stroke. Na razstavnem prostoru bodo razstavili vrsto pekovskih 
izdelkov ter slaščičardco pecivo. Posebna komis^a bo najbope izdelke 
tudi nagradila. 

Pomembno je tudi, da bodo peki ob tej miložnosti ponovno 
pregovorili o vrsti zak^učkov, ki so jili pred nedavnim sprejeli na 
strokovnem posvetu v Ptuju, ko so predstavniki skoraj vseh 
jugoslovanskih pdcov obravnavali nočno delo pekov iz zdravstvenega in 
ekonomskega pogleda. 

MG 
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Razprava Franja Gnilška, delegata osmega kongresa ZKS ^ 

PROBLEMI MANJRAZVITOSTI 
Ko analiziramo uspešno izpelja

no pot našega razvoja, ki smo jo 
prehodili skozi boj za socialno in 
nacionalno osvoboditev, vse do 
današnjega trenutka razvoja samo
upravnih socialističnih družbenih 
odnosov, smo srečni in ponosni, 
ker smo dosegli napredek s-
kakršnim se lahko pohvali le redka 
družba. Trdimo lahko z gotovost
jo, da noben sistem družbenih 
odnosov, ni ustvaril tak položaj 
delovnega človeka, ki kot 
svobodna osebnost načrtuje in 
uresničuje družbeno ekonomski in 
družbeno politični razvoj, odloča o 
rezultatih novo ustvarjene vredno
sti ter o celotni družbeni repro
dukciji kot je to položaj delovnega 
človeka in občana — samouprav-
Ijalca v naši družbi. 

Morda že v našem spominu 
nekoliko bledijo velike socialne 
razlike in krivice, ki so spremljale 
rodove našega in naših narodov in 
se nam v podzavesti izgublja res
nična predstava težke preteklosti 
ter nas doseženo ugodje vara z 
občutki, kot da so sadovi, ki jih 
uživamo danes bili dani že od dav-
naj. Veliko truda je bilo potrebno 
za to, veliko poguma, volje, zna
nja, odločnosti in borbenosti s 
kakršno nas je povedla na zmago
viti pohod ZK, z našim velikim 
voditeljem in mislecem, tovarišem 
Titom na čelu. 

Kakorkoli kritično bi ocenjevali 
naše dosežke in ugotavljali razlike v 
razvitosti območij znotraj naše 
republike, moremo realno in objek
tivno ugotoviti, da je bil naš napre
dek v celoti izredno velik. Zato naj 
nas ne moti, če se vendarle neko
liko ponudimo pri problemih, ki so 
še prisotni v območjih republike, 
Slovenije, ki relativno v razvitosti 
zaostajajo. 

Izhodišče takega razmišljanja 
nam mora biti ugotovitev, da smo 
šele v preteklem srednjeročnem 
obdobju 1971 — 1975 temeljiteje 
diferencirali razvitost znotraj 
nacionalnega prostora in definirali 
manj razvitost na osnovi postav
ljenih meril in kriterijev. Z dolgo
ročno zastavljeno politiko družbe
nega razvoja, ki je vsebovala 
ukrepe za pospeševanje razvoja 
manj razvitih občin v SRS so bili v 
znatni meri izboljšani pogoji za 
hitrejše izenačevanje možnosti za 
postopno odpravljanje razlik v raz

vitosti posameznih območij. Rezul
tati so bili očitni zlasti proti koncu 
obdobja 1971 —1975 kar je vidno 
skozi stopnje rasti družbenega 
proizvoda, povečanja zaposlenosti, 
povečanja deleža investicij v druž
benem proizvodu in v spreminjanju 
•Strukture gospodarstva manj razvi
tih območij. Kljub temu pa so raz
like v doseženih absolutnih vred
nostnih kazalcih ob koncu srednje
ročnega obdobja še vedno velike, 
gledano skozi ustvarjeni družbeni 
proizvod kot skozi odstotek zapo
slenih od skupnega števila prebival
cev. Za ptujsko občino velja, daje 
doseženi družbenoekonomski raz
voj v času veljavnosti zakona o 
manj razvitih območjih bil ob 
koncu leta 1975 tolikšen, da je bila 
po novih kriterijih zakona o pospe
ševanju skladnejšega regionalnega 
razvoja opredeljena le še kot 
občina z manj razvitimi območji. 

Potrebno je poudariti, da je tak 
rezuhat bil dosežen ne le zaradi 
ugodnosti, ki so bile nudene manj 
razvitim z določili zakona, temveč 
v veliki meri z angažiranjem lastnih 
sredstev in sil znotraj občine same. 
Delovni ljudje in občani smo z 
združevanjem sredstev iz dohodka 
združenega dela v občini, iz oseb
nega dohodka in s samoprispevki, 
ki tečejo v vseh krajevnih skupno
stih že drugo petletno obdobje, 
uresničevali čvrsto zastavljene pro
grame izgradnje gospodarske infra
strukture in objektov družbenega 
standarda. Delovni ljudje in občani 
sledimo v sprejetih srednjeročnih 
planskih dokumentih občine dogo
vorjenemu osnovnemu cilju — pre
biti okvir manj razvitosti čimprej. 
Ugotavljamo, da je naš trenutni 
položaj, ko imamo še manj razvita 
območja Slovenskih goric in 
Haloz, kjer živi okrog 30.000 prebi
valcev (torej znatno več kot je vseh 
prebivalcev v posameznih občinah, 
ki so v celoti manj razvite) izredno 
težak, zlasti na tem občutljivem 
prehodu, ko je občina kot celota po 
kriterijih o manj razvitosti prešla to 
mejo. Obstaja nevarnost, da 
zdrknemo nazaj, ker gospodarska 
moč naše materialne proizvodnje v 
občini ne bo prenesla skokovite 
obremenitve, kakršno prevzema 
naše gospodarstvo v tako spreme
njenih pogojih, ki zahtevajo še 
veliko večji lastni delež v uresniče
vanju načrtovanega družbenega 
razvoja, kot doslej. 

Ko je s 1. januarjem 1976 stopil v 
veljavo zakon o pospeševanju 
skladnejšega regionalnega razvoja 
v SRS in sta po kriterijih občini 
Ptuj in Gornja Radgona izpadli iz 
manj razvitih občin ter bili 
razvrščeni med občine z manj razvi
timi območji, se je začel ustrezno 
temu v praksi hitro spreminjati in 
prilagajati odnos, tako na področju 
skupne porabe, splošne porabe in 
tudi pri drugih udeležencih — pod
pisnikih družbenega dogovora o 
pospeševanju skladnejšega regio
nalnega razvoja. Občutimo, da so 
bile te spremembe preskokovite in 
glede na to preostre. 

V občini Ptuj je bilo po 
podatkih za december 1977 
zaposlenih 16.043 delavcev, torej 
23,7 % od skupnega števila prebi
valcev (štev. preb. občine Ptuj 
6 7 . 7 2 4 ) , medtem ko je delež 
kmečkega prebivalstva 41,1 % in 
delež aktivnega prebivalstva 56,6 
% od skupnega števila prebivalcev. 
Želim na tem mestu tudi omeniti, 
da smo se v naši občini težko stri
njali z ugotovitvijo v poročilu, da 
je aktivno prebivalstvo Slovenije 
zaposleno, saj to za vse manj 
razvite občine in za večino manj 
razvitih območij ne drži. Kaže pa, 
da nismo dovolj uspeli pri uresni
čevanju sprejete politike policen
tričnega razvoja SRS in tako nismo 
približali delovna mesta delovni 
sili. 

Delovne organizacije iz gospo
darsko razvitih centrov in območij, 
so pogosto trmasto vztrajale pri 
realizaciji investicij na lokacijah v 
gospodarsko razvitih sredinah, ne 
da bi odgovorno upoštevale dogo
vorjeno in sprejeto politiko poli
centričnega odnosno skladnejšega 
regionalnega razvoja. Posledice se 
odražajo v tem, da nastajajo prob
lemi novih potreb po gradnji objek
tov družbenega standarda zaradi 
sicer nepotrebnih preseljevanj 
delavcev, kar posredno draži nalož
be, ki bi bile lahko znatno nižje in 
bi bil gospodarski učinek investicij 
večji. Da je krog posledic sklenjen, 
se srečujemo pri dogovarjanju na 
področju svobodne menjave dela s 
sledečim problemom: 

Posamezne družbeno politične 
skupnosti z razvito materialno 
proizvodnjo in dobro urejenimi 
pogoji za delo na področju druž
benih dejavnosti zavračajo ustrez
no združevanje sredstev, za izena
čevanje pogojev dela v manj razvi
tih območjih, z utemeljitvami, da 
koncentracija ljudi zaradi množič
nega preseljevanja delavcev, ki se 
zaposljujejo pri njih, zahteva anga
žiranje sredstev za nove investicije 
v razvitih sredinah. Trdim, da je 
taka soodvisnost vtkana tudi v 
letošnje zakasnitve sprejemanja 
samoupravnih sporazumov odnos
no aneksov k samoupravnim spora
zumno na področju skupne porabe. 

Menim, da se moramo komunisti 
dosledno in odgovorno zavzeti 
zato, da odstranjujemo napake pri 
samem izvoru in tako preprečimo, 
da se zaradi neizpolnjevanja dogo
vorjenih in sprejetih obvez sproži 
plaz problemov in družbeno škod
ljivih posledic. 

Želel bi spomniti, da so v posa
meznih obdobjih naša posamezna 
območja prevzemala različno težo 
bremen glede na naravne in že 
ustvarjene danosti v naši republiki, 
sledeč skupnemu družbenemu inte
resu za hitrejši gospodarski in druž
beni razvoj. Tako so danes manj 
razvita območja v naši republiki, za 
katera je še vedno osnovna značil
nost, da so pretežno kmetijska, vla
gala velike napore, da so v največji 
možni meri s proizvodnjo prehrane 
omogočala obnovo domovine, 
izgradnjo industrije itd., skratka 
pomagala razvijati materialno 
osnovo v mnogih, danes razvitih 
centrih naše republike. Zato 
menim, da termin ,,solidarnost", 
ko gre za izenačevanje pogojev za 
življenje in delo ljudi v vsem 
prostoru naše republike izkrivlja 
pravo vsebino smiselne kontinuite
te v našem razvoju. 

Zaključim naj z mislijo: Razlike 
v razvitosti naših območij bomo 
učinkovito odpravljali le, če bomo 
družba kot celota zagotovili, da 
bomo dosledno izvajali sprejeto 
politiko družbeno gospodarskega 
razvoja, na osnovi usklajenih pro
gramov vsi odgovorni nosilci, v 
vseh OZD, KS, SIS in na vseh nivo
jih družbenopolitičnih skupnosti. 

Praznik krajevne 
skupnosti Kidričevo 

o veliki komemorativni svečanosti, ki sojo v Kidričevem 
pripravili ob svojem krajevnem prazniku in v počastitev 
25-letnice smrti borca, revolucionarja in politika BORISA 
KIDRIČA, smo obširneje poročali že v prejšnji številki Tednika, 
ko smo predstavili i\x'di letošnje dobitnike srebrnega-občin
skega priznanja OF, objavili pa tudi besede slavnostnega 
govornika Franca Zadravca, - predsednika OK SZDL Ptuj. 
č Danes naj še zapišemo, da so se krajevna skupnost 
Kidričevo in njene družbenopolitične organizacije izredno 

Iz slavnostne seje organov KS Kidričevo in DS TGA „Boris 
Kidrič" so delegacije ponesle vence k spominskim obeležjem. 
Ena od delegacij je položila venec k spomeniku Borisu Kidriču. 

Foto: M. Ozmec 
potrudile pri pripravi celotnega programa, ki je tekel v režiji 
Jelke RAJHER. Tako so v kulturnem programu najprej 
sodelovali člani moškega pevskega zbora DPD Svoboda 
Kidričevo, recitatoiji iz osnovne šole Borisa Kidriča so 
pripravili recital pod vodstvom Ivanke SRPČIČ, nastopil pa je 
tudi pihalni orkester TGA, ki ga vodi Marjan RUS. Te dni pa se 
tudi intenzivno pripravljajo na nastop, ki bo ob pohodu PO 
POTEH REVOLUCIJE prav tako v Kidričevem 22. aprila. . mš 

Ob dnevu železničarjev 
Na železniški postaji v Ptuju je 

bila v petek, 14. aprila oaedma 
slovesnost ob dnevu železničarjev 
v ptujski občial Slovesnosti seje 

udeležilo veqe število železm-
čarjev, njihovih svojcev in drugih 
gostov. 

Janko Krnic ar, šef železniške 
postaje v Ptuju je v slavnostnem 
govoru ob tej priložnosti orisal 
zgodovinske dogodke pred 58 leti 
na Zaloški cesti v Ljubljani 
Govoril je tudi o pripravah na 
praznovanje ob 50-letmci ustano
vitve prve ilegalne celice Komu
nistične partije na ptujdcem 
območju, deležu železničarjev v 
pehojeni zgodovinski poti in vlogi 
železničarjev danes. Od leta 1964 
dalje vlagajo železničarji velike 
napore za modernizacgo svoje 
dejavnosti, k^ub temu pa je zastoj 
v tehnolo3cem razvoju povzročil, 
da železnica zaostaja za ostalimi 
dejavnosti V neenakem polož^u 
je železnica tudi zaradi neracional
ne deUtve dela med njo in cestnim 
gospodarstvom. V zaključnem 
delu svojega govora je opozoril na 
bodoče naloge železničarjev. 

Ob koncu proslave sodelegacfe 
železničarjev položile vence na 
spominska obeležja železničarjev. 

MG 
S slovesnosti ob dnevu železničaijev na železni^ci postaji 

v Ptuju Foto: OM 

Kurirčkova pošta 
v ptujski občini 

v petek, 14. aprila dopoldne je bila na mostu v Forminu svečanost 
ob prihodu kurirčkove poste v ptujsko občino. Pionirji iz Podgorc so v 
imenu ormoške občine predali torbico pionirjem ptujske občine. Ob tej 
priložnosti so pionnji OS Gorišnica pripravili tudi bogat kulturni spored. 

Kurirčkova pošta je za tem nadaljevala svojo pot proti Dornavi. od 
tam pa je še isti dan ob 16. uri prispela v Juršince, kjer so jo prav tako 
sprejehzelo svečano. 

Juršinski pionirji so jo prejeli od pionirjev iz Gabernika, ob tej 

Pionirji OŠ v Juršincih so ob sprgemu kurirčkove pošte 
iHipravili v prosvetni dvorani bogat kulturni program. 

FOTO: M. Ozmec 
priložnosti pa so v prosvetm dvorani v Juršincih pripravih partizanski 
miting. V kulttu-nem programu so nastopih pkjnirji odreda Karla 
Destovnika-Kajuha iz Juršinc. Mladim radovednežem pa je obujal 
spomine na vojna leta Franc Simonič, član ZZB NOV. S to svečanostjo 
so se pk)nirji priključili skromnemu jubileju - 15-letnici kurirčkove 
pošte pri nas. 

Kurirčkova torbica je s pošto vred prenočila v Juršincih dva večera, 
v ponedeljek pa so jo z veseljem sprdeh pioniiji iz Vitomarc. 

Kurirčkova pošta je nato nada^evala svojo pot v Ptuj in čez ptujsko 
polje. Učenci osnovne šole v Markovcih pa so jo z brodom prepe^ab čez 
I>avo in jo izročili vrstnikom iz Cirkulaa 

V torek in sredo je kurirčkova pošta nadaljevala pot po Halozah in 
Dravskem polju, v sredo dopoldan pa so jo pkjnirji iz Žetal predali 
pionirjem iz občine Šmarje pri Jelšah. Povsod so ob spreie mu 
Kurirčkove torbice pripravili krajše slovesnosti s kulturnim 
programom, v katerem so v največj i meri sodelovali pk)nirj i sami 

-OM 

Nepričakovana živahnost v skupščini 
skupnosti otroškega varstva 

Zadnja — 16. seja skupščine 
skupnosti otroškega varstva občine 
Ptuj, ki je bila v ponedeljek 10. 
aprila še v starem mandatu delega
tov — je bila nepričakovano živah
na in ena redkih v minulem obdo
bju, ko so se delegati dejansko 
vključili v razreševanje pereče pro
blematike, ki je seveda tudi v tej 
samoupravni interesni skupnosti ne 
manjka. 

Predlog pravilnika o sprejema
nju otrok v vzgojnovarstveni zavod 
Ptuj in varstvene družine je bil 
sprejet z nekaterimi manjšimi do
polnitvami in menim, da prinaša 
dejansko nekaj novosti, predvsem 
pa bo o kriterijih in možnostih po
sameznika, da vključi svojega otro
ka v jasli, vrtec ali varstveno druži
no odločala širša delegatska baza v 
novih krajevnih skupnostih in ne 
peščica posameznikov, ki na vrsto 
okoliščin dostikrat ni mogla biti 
povsem objektivna. S prepriča
njem, da bo odslej odpadlo sleher
no ,,poznanstvo na relaciji zveze in 
zvezice" želimo novemu pravilniku 
uspešno uveljavljanje. 

Ob samoupravnem sporazumu o 
določanju višine oskrbnine v vzgoj
no varstvenem zavodu Ptuj, ki jo 

plačujejo starši — pa se je v resnici 
zataknilo. Vrsto kritičnih pripomb 
in vprašanj sta imela delegata kul
turne skupnosti občine Ptuj in Lz 
krajevne skupnosti Cirkovce. 

Na seji konference delegacij SIS 
za kulturo je delegate zanimalo za
kaj na primer samoupravni spora
zum ni dan v razpravo kot osnutek, 
ker lahko delegacije dajo k predlo
gu pripombe le v obliki dopolnil ali 
tako imenovanih aneksov, ki osnu
tku pa neposredno svoja stališča, ki 
jih predlagatelj mora v pripravi 
predloga upoštevati. Z večino gla
sov je bila pripomba sprejeta in bo 
skupščina skupnosti otroškega var
stva v novem mandatu morala o 
tem še enkrat razpravljati. 

V zvezi z občutnim povišanjem 
cene za vzgojo in oskrbo otroka v 
vzgojnovarstvenem zavodu Ptuj, ki 
je v največjem povečanju tudi za 
več kot 100 % — je bilo tudi največ 
vprašanj na katere želijo delegacije 
odgovor. Strokovna služba vzgoj-
novarstvene ustanove bi osnutek 
samoupravnega sporazuma morala 
pripraviti že prej in ne šele takrat, 
ko bi po njenem mnenju že moral 
veljati, ker bo zaradi tega imela na 
koncu občuten primanjkljaj sred

stev za delovanje vzgojnovarstve-
nega zavoda. Delegate je tudi zani
malo, — kje smo bili minule štiri 
leta in zakaj se nismo usklajevali z 
rastjo življenjskih stroškov in če je 
zavod kljub vsemu rentabilno po
sloval. Odgovor, da se je spremenil 
delež financiranja družbene skup
nosti je po mnenju delegatov pre
malo. Tako občutljivo področje — 
so menili, mora le biti nekoliko po
drobneje razčlenjeno, ker se lahko 
v takšnem prikazu skriva marsikaj, 
kar ni v skladu z našimi družbenimi 
prizadevanji, da ne govorimo o tem 
kako smo v resolucijskih okvirih 
usklajeni s temi predlogi. 

Bila je še vrsta pripomb na tako 
imenovano varstvo ob delovnih so
botah, številčnost posameznih 
skupin, koliko bi stalo varstvo, če 
bi ga organizirali tudi v popoldan
skem času, zakaj se lestvica ne na
daljuje z ozirom na rast dohodka, 
kako je z obračunavanjem režijskih 
stroškov, če je otrok bolan, z mož
nostjo ponovne vključitve otroka v 
vrtec po končanem porodniškem 
dopustu matere in podobno. 

Na nekatera vprašanja bo seveda 
potrebno temeljito odgovoriti, 
predvsem pa delegate prepričati, da_ 

je danes situacija v resnici takšna, 
da je izhod iz nje le tolikšno povi
šanje cen, ki pa so do neke mere 
usklajene s cenami v ostalih obči
nah. 

V dialogu med uporabniki in 
izvajalci je bilo mestoma čutiti neke 
vrste prepiranja, češ ali bo tako, ali 
tako in tudi nasmihanja na 
posamezna vprašanja. Menda so iz
vajalci dobili občutek, da jim hoče 
nekdo gledati v skledo nekoliko 
preveč kot bi smel in da so delegati 
na skupščini pač zato, da dvignejo 
roko in potrdijo tisto kar je za sejo 
pripravljeno in da vsak drugačni iz
hod od predvidenega lahko le ško
di, da bo nastala izguba in še in 
še . . . 

Namen delegatskega sistema ni 
prepiranje ali užaljeno molčanje, 
danes smo že toliko zreli, da se lah
ko tudi resnično samoupravno do
govarjamo in tega se delegati tudi 
vse bolj zavedajo, jasno pa mora 
biti tudi delegatom — izvajalcev. 
Celotna politika v otroškem var
stvu pa izključno v interesu delov
nih ljudi in občanov, ki zanj dajejo 
denar in ne v interesu ustanove ali 
posameznikov. 

mš 
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Ali so še kje dobri ljudje? 
Takšno vprašanje sem si že 

dostikrat zastavil, najbrž so si 
podobno vprašanje zastavili tudi 
drugi ljudje. Danes, ko tako 
hitimo eden mimo drugega, ko nas 
preganjata čas in delo, skorajda ne 
pomislimo na človeka ali na 
mimokiočega, ne pozdravimo ga, 
ne namenimo mu lepe besede, 
ampak samo hitimo in hitimo. 
Tak odnos bi morali spremeniti 
Vsak človek se nekega dne znajde 
v stiski in takrat najbolj potrebuje 
sočloveka, bodisi to ženo, otroka, 
prijate^a ali neznanca. 

Ker sem si zastavil vprašanje ali 
so še dobri ljudje, moram 
odjgovoriti, da sa Poglejmo mcg 
pnmer: Pri popravilu tovornega 
avtomobila se mi je zgodila 
nesreča s hujšimi telesnimi 
poScodbami Bil je že čas, da 
tovornemu avtomobilu posvetim 
nekaj skrbi Odločil sem se, da se 
popravila lotim kar sam. V 
začetku mojega dela je šlo vse 
dobro, no, kasneje se mi je 
zataknilo. Pri popravilu kardanske 

osi sem bil malce nepreviden, os se 
je vrtela, me zagrabila za delovno 
obleko, mi jo navila okoli osi in 
zlomila. Poškodoval sem si celo 
desno roko. Imel sem srečo v 
neaeči, kajti doma je bila žena, ki 
je motor vozila pravočasno 
ustavila in tako preprečila tisto 
najhujše... 

Videti je, da se zgodba tu lahko 
konča, vendar ne, tukaj se šele 
začeipa. Po nesreči sem v 
bolnišnici prebil teden dni, potem 
v mavcu od vratu do pasu odšel 
domov, kjer sem bil v domači negi 
kar dva meseca. Moje delo je tako 
zastalo. Zaslužka ni bilo. Moj 
tovorni avto ni bil uporaben, kajti 
bilje raz stavljea 

V tem zame zelo kritičnem 
obdobju mi je na pomoč priskočil 
avtoprevoznDc Martin Kozoderc iz 
Župečje vasi. Nisva se dobro 
pc)znala, nekoč sva se le bežno 
sečala na gradbišču in tako nisem 
vedel kakšno srce se skriva v njem. 
Kasneje sem Martina dobro 

spoznal. Tri dni se je krepko 
ukvarjal s sestavljai^em avto
mobilskih delov, z mano si ni 
mogel dosti pomagati, kajti bil 
sem v mavcu in po celem telesu 
sem čutil močne bolečine. Veliko 
delovn^a elana je bilo v Martinu 
in uspelo mu je v najkrajšem času 
motor in druge avtomobilske dele 
sestaviti in usposobiti za vožnjo. 
Res ne vem, kaj gajeganlo, da mi 
je pomagaL Bil sem v stidci in sem 
pomoč potreboval Dobil sem jo 
tam, kjer sem najmanj pričakoval 
Danes verjamem, da so na svetu še 
dobri iyudje, med njimi je tudi 
Martia Naj se mu ob tej 
priložnosti toplo zahvalim za 
pomoč in trud, kajti od mene niti 
na mojo prošrgo ni vzel ničesar. 
Ne bi hotel dramatizirati in 
Ekoriščati, vendar Martinu še 
enkrat hvala. Tudi sedaj, ko sem 
spet zdrav in sposoben za delo, 
cenim njegovo pomoč. 

Edi Žunko 
Šikole 38 a 

Pomanjkanje cementa 
in asfalta 

Ce ne bi verjeli obvestilom v 
sredstvih obveščanja, da spet 
primaiijkuje cementa, bi se lahko 
o tem sami prepričali, če bi bili 
med graditelji in bi ga nujno 

K]yiib pomanjkanju cementa 
je nek graditelj pustil dve 
vreči kar na cesti 

Foto: K. Zoreč 

potrebovali Kljub temu vsi 
gradite^ i le nekako ,,pridejo 
^oz i " in iztaknejo potrebni 
cement 

Skoraj ni krajevne skupnosti, ki 
ne bi imela samoprispevka, v 
katerem je glavna postavka 
asfaltiranje cest, toda tudi asfalta 
primanjkuje. Niso redki primeri, 
da že asfaltirana cestišča pokajo, 
pojavljajo se vse večje kotanje, ki 
bi jih bilo treba zasuti vsaj z 
gramozom, dokler ni asfalta. 

F. Meško 

Mlakuže na asfaltiranem ce
stišču bi lahko začasno zasuli 
vs^ z gramozom 

Foto: K. Zoreč 

Osem tamburaških 
orkestrov je igralo 

v Markovcih 
Markovčani so bili v n e d e l o 

gostitelji letošnje revije tambu
raških orkestrov ptujske občine, 
ki so jo pripravili skupaj z 
Občinsko zvezo kulturnih organi-
zacfl Ptuj v imenu katere je več 
kot 400 gledalcev pozdravil njen 
predsednik Stane Stanič po tem, 
ko je vse prisotne^ nagovorila 
predsednica domačega pro
svetnega društva. 

Letošnja tamburaška revija v 
Markovcih je privabila sedem 
orkestrov: mladinskega in odrasle
ga iz APAČ, orkester DPD 
Svoboda Majšperk, mladinskega iz 
V it omare, orkestre iz Ciikovc 
Gorišnice in Ptuja ter goste KUD 
Janko Kerme^ — orkester 
Bisernica iz RETEČ pri Gorenji 
vasL Prireditev v Markovcih pa so 
popestrili še člani pihalnega 
orkestra ^ iz Bukovec. Vsem 
nastopajočim so podelili posebno 
priznanje ZKO Ptuj, skupno pa so 
zaigrali tudi dve priredbi Frai\ja 
Hrfcemika Slovo in Partizansko 
koračnico. 

Za letošnjo tamburaško revijo v 
Markovcih lahko zapišemo, da je 
opaziti občuten dvig kvalitete pri 
samem izboru skladb in njihovi 
izvedbi, domačini pa so se 
ponovno pokazali kot odlični 
organizatorji. mš 

Ženska Z di[Jmo zidarjat 
Milka Žmavfi 

Po 17-tih letih dela v 
pradbeništvu ji je uspelo pridobiti 
cvalifikacijo zidarja. Pot do 
željene izobrazbe ni bila lahka, 
potrebno je bilo premagati vrsto 
ovir. Na revni viničarski domačiji 
v Vitomarcih ni bilo dovolj 
sredstev, da bi Milka odšla na 
učiteljišče, zato je najprej odšla 
med slaščičarje, nato v Kranj v 
strojno šolo in potem v Ptuj, kjer 
je začela delati v gramoznici. 

Povsod je delala med moškimi 
kot pravi, jo je delo med moškimi 
vedno veselilo. Ko je nekoč delala 
na Pohorju, so jo njeni sodelavci — 
zidarji navdušili za zidarski poklic. 

V temeljni organizaciji gradbe
ništvo „Drava" Ptuj so ji 

omogočili, da si je pridobila 
potrebno izobrazbo. 2 leti je bUo 
treba vsak dan prekiniti delo ob 
13. uri in oditi v Maribor v šolo; 
domov seje vračala šele ob 20. uri 
in tudi pozneje. Veselje do dela, 
kljub težavnostnem delu, jo je 
vedno prigaiijalo, daje vztrajala v 
odločitvi. 23. marca je uspešno 
opravila še praktični preizkus 
znanja. Milka Zmavc je ena izmed 
redkih žensk z „diplomo" zidarja. 

Delo v gradbeništvu je vse prej 
kot lahko. Potrebno je prema

govati med drugim tudi razne 
vremenske neprijetnosti MUka 
pravi, da nič ni težko, če človek z 
veseljem opravlja delo, za katero 
se je odločU. Ne moti je tudi 
primerjava z moškim. Ker se je 
znala postaviti, ji moški sodelavci 

Milka Žmavc 
Posnetek: zk 

niso nikoli metali polen pod noge. 
Zidarski pokhc skriva v sebi 
mnogo pasti. Mnogo se jih vda 
pijači, in še bi lahko naštevali. S 
spremenjenim načinom gradnje, se 
je zlasti še v zadnjem času 
spremenil tudi način zidanja, ki 
danes ne zahteva več toliko 
fizičnih moči, zato pa več 
strokovnega znanja. Milka pravi, 
da je napačna predstava o tem kaj 
je zidarsko delo, če mishmo, daje 
to zgolj postavljanje zidaka na 
zidak; potrebno je mnogo več. 

Dokler bo zmogla, bo Milka 
zidala. Skupaj s sinom bosta 
pričela zidati hišo. Želela bi še 
dalje v šolo. Polna je načrtov. 
Prepričana sem, da jih bo zmogla 
uresničiti, saj je pogumna ženska. 

Malo jo moti, da ponekod še 
ženski tako malo zaupajo, 
posebno še starejšim. Večkrat je 
bila že članica delavskega sveta, 
pred dnevi pa se je prvič udeležila 
kot delegatka tudi seje zbora 
združenega dela občinske skupšči
ne. 

M. G. 

Opozorilo V posmeh 

Posnetek je nastal v Vidmu pri 
Ptuju, kjer na drogu za prosvetno 
dvorano jasno piše, da je odlaga

nje smeti na tem mestu prepoveda
no. Kot v posmeh temu opozorilu, 
pa je tam pravo smetišče papirna
te, plastične in druge embalaže, 
raznih odpadkov in še marsikaj 
drugega. 

Izgleda, da je večina naštetih 
,,cvetk" prišla skozi vrata prosvet
ne dvorane. Namen tega sestavka 

ni le kritiziranje, ampak opozorilo, 
da bi lahko z malo dobre volje to 
smetišče in divje raščeno grmovje 
odstranili. Vtis, ki ga na obisko
valca naredi sicer lepo urejeno na
selje, pa le nekaj velja, mar ne? JB 

Problematika 
odlaganja 

komunalnih 
odpadkov 

o vprašanju ureditve odlaganja 
komunalnih odpadkov smo v 
ptujski občini že veliko govorili. 
Na zadnjem posvetu, k i je bil pred 
dnevi, so razpravljalci osvetlili 
problem odlaganja odpadkov z 
več strani; pri tem jih je vodila 
tudi vsebina predloga zakona o 
ravnanju z odpadki 

Po daljši razpravi so sklenili 
predlagati, da upravljalec začasne
ga odlagališča odpadkov ob 
Rogoznišlci cesti, pridobi vso 
potrebno investicijsko — tehnično 
dokumentacijo. Ob tem naj 
upošteva tudi vsebino vodno
gospodarskih smernic zveze vod
nih skupnosti Slovenije. Pri 
ireditvi odlagališča, ki bi naj bilo 
v uporabi še nadaljnjih pet let, bo 
treba zavarovati tudi podtalnico 
ter uvesti poseben red pri 
odlaganju komunalnih odpadkov 
na deponiji. 

Predlagali so tudi spremembo 
akta, v katerem je določeno 
obvezno odlaganje in odvažanje 
smeti na javne deponije. V 
krajevnih skupnostih izven obmo
čja mesta naj uvedejo odlaganje 
smeti v kontejnerje. Poostriti bo 
potrebno tudi nadzor nad 
,.divjimi" odlagališči. Vzporedno s 
tem, je treba iskati nove možne 
prostore za odlaganje odpadkov. 
Samoupravna komunalna skup
nost občine Ptuj je na podlagi 
sklepov razširjenega posveta spre
jela obvezo, da poišče trajnejšo 
rešitev odlaganja komunalnih 
odpadkov v širšem prostoru. 

MG 

»Kdo je za to odgovoren?" Mi vsi 
smo za to odgovorni! 

Odgovor na vprašanje: 

Dolžni smo odgovoriti na pismo 
„Kdo je za to odgovoren? k i j e 
bilo objavljeno v 11. številki 
Tednika. 

Veliko generacg otrok ježe bilo 
zajetih v varstvo Vzgojno-
varstvenega zavoda enote Kidri
čevo. Delavke zavoda se trudijo, 
da bi bilo varstvo, vzgoja in 
izobraževanje čim boljše in da bi 
se pogoji za deto vedno 
izboljševali 

Ena takih izboljšav je tudi nova 
kuhinja v vrtcu, pogojena z novo 
zgrajeno butansko postno pred 
vrtcem ali ,,telefonsko govorilnico 
zaprtega tipa", kot jo je imenoval 
pisec. Vendar pa vse le ni tako kot 
omenja pisec. Izmed vseh 
možnosti je vrtec vendarle izbral 
najprimernejšo. 

Vsi vemo, da mora biti takšnen 
objekt v skladu z veljavnimi 
tehničnimi predpisi in normativi 
za gradnjo tovrstnih objektov in 
da le tega ni mogoče zgraditi brez, 
z zakonom predpisane dokumen-
tacge, kot je lokacgsko in 
gradbeno dovoljenje ter soglasje 
požarnega inšpektorja. Torej je 
mnenja posameznika, da je objekt 
tako hudo nevaren, neresnično 
obveščanje krajanov in napelje-
vai^e na neobjdctivno odločat^e, 

Gledano od druge strani in tudi videz je drugačeiL 
Posnetek: Danilo Khgnšek 

oziroma prepričanje. Smatramo, 
da je najprimernejša rešitev, da se 
najde skupen jezik in vrtcu 
zagotovi tudi soglasje KS Kidriče
vo. 

Piscu bi priporočali naj se le 
malo sprehocU po naselju in 
naletel bo na stvari, ki res kvargo 
videz okolja (razni skladovi drv, 
pohvinilaste garaže itd.) O kantah 
za smeti pa le toliko, kolikor je 
potrebno. V naselju so kante za 
smeti pred bloki ali pa prek ceste. 

Ali naj potemtakem d e l a l e v 
VVZ enote Kidričevo postavko 
kante za smeti v klet ali kak drug 
prostor? Ne bi želeli polemizirati 
s piscem, vendar bi mu lahko 
svetovali naj se prej bolj prepriča 
o stvareh, ki jih mish kritično 
opisati Tudi kakšno opravičilo 
delavcem VVZ, ki se trudijo za to, 
da bi potekalo vse v redu v skladu 
s predpisi ne bi bilo odveč. 

Vzgojno varstveni zavod Ptuj 

Apače 

Kje so 
hidranti? 

Kaj pomeni vodovod, vedo 
najbolj tisti ki ga že imajo, še bolj 
tisti, ki so ga pred nedavnim 
dobili, najbolj pa vedo kaj pomeni 
vodovod vsekakor tisti ki nimajo 
pitne vode in ki si ga tako zelo 

Požara ni moč gasiti brez vode, zato so hidranti nujno potrebni. 
Posnetek: K. Zoreč 

IZ 
DELEGATSKE 

BAZE 
želijo. Mnogim so se želje že 
izpolnile, drugi pa še morajo 
čakati na prihodnost, ko bodo 
tudi oni prišli na vrsto. 

Med tiste, ki so dolga leta želeli 
vodovod in ga končno tudi dobili 
pa sodi tudi vas APACE na 
Dravskem polju, ki so zanj tudi iz 
svojih žepov krepko pomagali, kar 

jun seveda tudi ni zaL Vendar niso 
tudi v celoti zadovoljni z vsem kar 
imajo. Predvsem ne zaradi še 
vedno neurejenih hidranotv, ki bi 
po njihovem mnenju morali že biti 
dokončno urejeni Kot je povedal 
predsednik KO Apače na seji sveta 
KS Kidričevo, so hidranti 
postavljeni žal pa so nekateri 
zakopani in nič označeni in se ne 
\e kje se le-ti nahajajo, drugje jih 
ni skratka hidranti niso urejeni, 
čeprav so zaradi tega že večkrat 
urgirali na odgovornih mestih. 
Zato pa tudi povsem upravičeno 
postavljajo vprašanje, kdo je za to 
odgovoren m kdaj to zadevo 
misUjo sploh urediti/ 

Kakšne posledice bi lahko 
nastale, če bi slučajno prišlo do 
požara, kot je bil pred nedavnim v 
Selah? Kaj naj pomenijo vkopani 
hidranti, če se ne ve kje se 
nahajajo! Zato so tudi člani sveta 
KS odločno podprli mnenje 
predsednika KO Apače in skleniih, 
da je treba storiti takoj vse 
potrebno, da se ta zadeva 
dokončno uredi! 

Upajmo, da bo sklep sveta KS 
naletel na plodna tla in da bo ta 
zadeva kaj kmalu tudi dokončno 
urejena tako, da bodo hidranti 
služili svojemu namenu. 

France Meško 

Ali moramo čakati 
na nesrečo? 

Križišče, ki ga vidimo na po
snetku, sicer nima znaka o prepo
vedi vožnje s tovornimi avtomobi
li, vendar bi se morali vozniki za

vedati, da na takem križišču, kjer 
vodi cesta k stanovanjskemu nase
lju in h garažam, ne bi smeli par
kirati. S tem otežkočajo promet 
tako voznikom motornih vozil kot 
kolesarjem in pešcem, saj jim grozi 
nevarnost lahko iz vsakega kota. 

Poleg tega s takim parkiranjem 
uničujemo bankine in zelenice. Na 
tem mestu v Kidričevem dostikrat 

parkirajo tudi do vrha naloženi 
tovornjaki s prikolicami, kar še 
bolj uničuje cestišče in okolico. 
Menim, da bi morali za promet 

Ob tem je čudno, da še stoji drog za cestno razsvetljavo 

odgovorni organi bolj ukrepati 
proti takim voznikom. 

O tem problemu so že razprav-
Ijah organi krajevne skupnosti pa 
nič ne zaleže, čeprav so prizadete 
opozorili na problem. Ali res 
moramo čakati na to, da se zgodi 
nesreča in šele nato ukrepamo? 

Besedilo in slika: 
Konrad Zoreč 
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TEDNIKOV RAZGOVOR O MELIORACIJAH 

Izboljšanje zemljišč v Pesniški 
dolini 

Kmetijska zemljiška skupnost občine Ptuj je v Pesniški 
dolini, kjer smo regulacije opravili že pred desetimi leti, pričela ' 
z akcijo ustanavljanja melioracijskih skupnosti kot stopnico 
pred izvedbo melioracij in komasacij. Dosedaj sta bila dvai 
ustanovna sestanka z lastniki zemljišč in sicer za skupnost] 
Strejaci in Drbetinci. Tednikovega razgovora o namenu in] 
izvedbi melioracij sta se udeležila predsednik skupščine KZS\ 
občine Ptuj Vladimir Vrečko in referent za melioracije pri\ 
skupnosti Franc Ranfl. i 

TEDNIK: Predlagamo, da bi 
uvodoma pojasnili namen ustanav
ljanja melioracijskih skupnosti ter 
izvedbe meUoracij in komasacij. 

V R E C K O : „ V letih 1965 in 
1966 je bila v ptujski občini 
končana regulacija Pesniške doli
ne. Vemo, da je Pesnica v okopih, 
ima severni in južni robni jarek in 
so zato posebnosti pri urejevanju 
voda. Verjetno je zaradi tega 
nekoliko težje urediti melioracije. 
Če bi bila Pesnica vkopana, bi se 
dalo marsikaj urediti kar danes ne 
moremo. Seveda lahko postavimo 
vprašanje, zakaj je bU projekt 
Pesnice v okopih in ne vkopane 
Pesnice. Takrat so nas hidrologi 
opozarjali, da bi pri poglabljanju 
lahko prišlo ob vkopani Pesnici do 

prevelike izsušitve doline, to je bil 
eden izmed razlogov, drugi pa je 
bil čisto finančne narave, saj so se 
takrat zagotavljala sredstva iz tako 
imenovanega državnega kapitala. 
Ta sredstva so bila omejena, druga 
obUka izvedbe pa bi bila dražja za 
skoraj tretjino. Dvanajst let po 
končani regulaciji v tej dohni 
ugotavljamo, da je družbeni del 
kmetijstva pristopil k mehoraci-
jam na okrog 1000 ha površin, to 
je k detaljni osuševalni mreži, in je 
tako večino površin, ki ležijo med 
severnim in južnim robnim 
jarkom, usposobil za njivsko 
proizvodnjo kar prej ni bUo, saj so 
tu bih pašniki in travniki, ki so bili 
večkrat na leto poplavljeni. 

V Pesniški dohni nam je 
preostalo 1600 hektarjev kmečkih 
površin, ki so praviloma na obeh 
bregovih na pobočjih. Večina teh 
površin, razen izjeme v Levanjcih, 
Še ni detaljno osušenih, to 
pomeni, da hidromelioracije še 
niso opravljene. Nesmotrno je, da 
je družba vlagala velika sredstva v 
regulacijo Pesnice in nismo 
istočasno pristopih k izboljšanju 
vseh talnih zmogljivosti zemljišč. 
Zato je naloga kmetijske zemljiške 
skupnosti, kmetovalcev in delov
nih organizacij na tem območju, 
da s skupnimi močmi in skupnimi 
organizacijskimi oblikami izve
demo izboljšanje zemljišč v 
naslednjih dveh letih. Z ozirom na 
veliko razdrobljenost kmetijskih 
površin v občini Ptuj je 
nemogoče, da bi posamezni 
lastnik, ki ima okrog 35 arov 
zemlje, to je statistično poprečje v 
občini Ptuj, z lastno odločitvijo 
želel svojo parcelo meliorirati. 

Vsi posegi so kompleksni, 
vezani na celotni regulacijski 
sistem in zato morajo kmetovalci 
skupno stopiti v akcijo, da se 
celotno območje, ki ga je 
potrebno izboljšati, z enim 
tehnološkim ah tehničnim proce
som uredi. Ker je na tem območju 
mnogo lastnikov, ti morajo imeti 
skupni interes za izboljšanje 
zernljišč, govorimo, da morajo 
kmetje stopiti v mehoracijsko 
skupnost. Cilj ustanavljanja teh 
skupnosti je izboljšanje kvahtete 
zenilje in povečanje sposobnosti 
zemljišč za večjo proizvodnjo ob 
primernem vlaganju. 

V zadnjem času govorimo 
veliko tudi o komasacijah. To pa 
»novnoE razloga velike razdrob-
jenosti zemljišč, poprečna veh-

kost je namreč v ptujski občini 
zelo majhna. Vemo, da ima naša 
poprečna kmetija zato po deset, 
celo več, parcel, ki niso skupaj 
temveč celo na območjih večjih 
katastrskih občin ah znotraj ene 
na različnih mestih. Zaradi tega je 
obdelovanje tako razdrobljenih 
parcel zamudno, drago in 
neracionalno. Ob uporabi meha
nizacije je namreč zelo pomem
bno ah je delež efektivnih ur in 
tako imenovanih slepih ur pri 
traktorskem hodu v primernem 
razmerju. Čimveč je efektivnih ur 
tem nižji so obratovalni stroški. 

Tako se je razlila Polskava ob zadnjem deževju in sneženju, na 
območju med Lx)vrencem in Podložami Foto: R 

Vsak kmetovalec lahko to 
razmerje hitro ugotovi. Z vedno 
večjim uvajanjem močnejše meha
nizacije bodo morala biti zem
ljišča večja, če bomo hoteh 
racionalno obdelovati. Zato je 
vehka akcija zložbe, temu s tujko 
pravimo komasacija, zemljišč, da 
bi lastnik po možnosti imel vsa 
zemljišča v enem kompleksu, 
največ dveh kot pravi zakon, ter 
po možnosti čimbližje domu. 
\šlikost zemljišča je v principu 
enaka kot pred komasacijo. Pri 
zložbi zemljišč uredimo vedno 

Franc Ranfl - foto : R 

tudi prometnice, dostop do 
posameznih parcel z javnih cest. 
Tako bi služnostne pravice, ki jih 
sedaj poznamo v Pesniški dohni, 
odpadle, ne bo več potrebno 
voziti po sosedovem zemljišču in 
imeti njegov pristanek. Pri 
komasacijah po ureditvi vseh 
komunikacij, regulacij in mehora-
cij ugotovimo koliko zemljišč nam 
je ostalo. Na eni stram nam nekaj 
zemlje zaradi tega zmanjka, na 
drugi strani pa lahko z zasutjem 
stare struge pridobimo novo. Vse 
to moramo enakomerno razdehti 
med udeležence zložbe in 
mehoracij zemljišč." 

TEDNIK: Izkušnje pri regu
lacijah, komasacijah in mehora-

cijah že imamo tako v družbenem 
kot zasebnem delu kmetijstva v 
Pesniški dolini Znan nam je 
primer mehoracijske skupnosti 
oziroma opravljenih mehoracij in 
komasacij v Levanjcih. Katere 
izkušnje smo tam pridobili? 

V R E C K O : „Vehka zasluga 
krajanov v Levanjcih je ta, da so 
bih v preteklih dveh letih tohko 
pogumni in se prvi odločili za 
mehoracijo in komasacijo na 
zasebnih zemljiščih. Prvi sestanki 
so bili burni, žolčni, polni 
pripomb. Ko so kmetovalci 
kasneje sprevideli koristi, so bili 
vsi za akcijo. Ce jih danes vprašate 
ali so s komasacijo in hidromeU-
oracijami zadovoljni, bodo to 
pritrdili. Zavedamo se, da bodo 
pdobne težave v ostahh vaseh in 
območjih ponekod manjše, drugje 
še večje. Primer Levanjc je pri 
našem delu izredno velikega 
pomena, ker se lahko kmetovalec 
pogovori s kmetovalcem in* se 
seznani s pravnimi in ekonom
skimi posledicami zložbe zem
ljišč." 

TEDNIK: Na sestanku v 
Vitomarcih so kmetovalci izpo-
stavih narekovanje proizvodnje s 
strani drugih in odvzem zemljišč. 
Mislih smo, da je to bolj jasno in 
razumljivo, vendar ugotavljamo, 
da temu ni tako! 

RANFL: „Na primeru Levanjc 
lahko vidimo, da so kmetovalci 
ostali lastniki zemljišč in po lastni 
presoji in želji koristijo izboljšana 
zemljišča. Posamezni kmetovalci 
se bodo odločiU za tisto 
proizvodnjo, od katere bodo imeh 
rajveč koristi, dohodka. Strokov
njaki trdijo, da je kolobarju 
proizvodnje potrebna industrijska 
rastUna, pa naj bo to sladkorna 
pesa, ribez in podobno." 

TEDNIK; Med izvedbo mehora
cij bo prišlo do izpada proizvodnje 
na teh zemljiščDi. Kako bomo 
premostiU to nujno težavo? 

RANFL: „Izpad proizvodnje bo 
potrebno nadomestiti predvsem 
pri tistih kmetovalcih, ki so čisti 
kmetje, torej živijo od kmetijstva. 
Pogovorili se bomo s kmetijskim 
kombinatom, konkretno za Drbe
tinci z delovno enoto v Trnovski 
vasi, kakšne so rhožnosti, da vsi ti 
kmetovalci, ki so seveda v 
prednosti, lahko pri njih nabavijo 
krmo za živino." 

TEDNIK: F-redlagam, da pre
idemo na tisti del melioracij in 
komasacij, ki kmetovalce verjetno 
najbolj zanima. To je denarna plat 
izvedbe. Kakšne so obveznosti 
kmetovalcev v skupnostih? 

RANFL: „Sredstva, ki so 
potrebna za ureditev hektarja 
površine, bodo člani skupnosti 
odplačevali 20 let po štiriletnem 
mirovanju, to pomeni, da prva 
štiri leta kmet ne plačuje nič, nato 
pa v 16 letih odplača višino 
kredita za ureditev površine. 
Omeniti velja, da so kmetovalci 10 
let oproščeni davka za to 
zemljišče. Obveznosti tistih, ki 
riso ali ne bodo člani skupnosti, 
so večje in sicer morajo kredit 
odplačati v devetih letih po 12 
odstotni obrestni meri. Za člane 
skupnosti je obrestna mera 3 
odstotke. Tisti, ki niso v skupnosti 
začnejo kredit odplačevati takoj 
in niso oproščeni davka." 

Vladimir Vrečko — foto: R 

VRECKO: Kmetovalce v Pes
niški dolini verjetno zanima tudi 
vprašanje zemljiškega maksimuma. 
Nekateri izražajo bojazen, da bi z 
izboljšanjem sedaj neplodnih 
površm presegh maksimum. Naša 
zakonodaja določa, da se v teh 
primerih maksimum lahko prese
ga. 

Sigurno so krediti na daljše 
obdobje z nizko obrestno mero 
zelo ugodni. Povedati pa je 
potrebno, da naš kmetovalec ne 
žeh kreditov in dolgotrajnih 
obveznosti Na sestankih je 
prisotno mnenje kmetovalcev, da 
naslednikom ne bi zapuščali 
dolgove. Res je tudi, da so stroški 
melioracije skoraj tako visoki kot 
prometna vrednost zemljišč, 
vendar je najbrž dohodek na slabši 
površini danes prenizek. Prihaja
mo v takšno ekonomsko obdobje, 
k) se bodo travniške površine 
nekoliko zmanjšale, sigurno pa 
bomo z močnejšim gnojenjem 
morah doseči isti ah celo večji 
pridelek krme na travniških 
površinah. Del površin bomo 
morah preorati in z njivskimi 
kulturami doseči večji dohodek 
na hektar in po gospodarstvu. 
Omeniti velja, da kmetje prispe
vajo 60 odstotkov sredstev 
melioracij, 40 odstotkov pa 
predstavljajo sredstva zveze vod
nih skupnosti. Tu je še sedaj 
vprašanje koliko od teh sredstev, 
ki so namenjena kasneje amorti
ziranju in vzdrževanju hidrosiste-
ma, bo kmet v obliki neke 
najemnine plačeval, kohko pa so 
to nepovratna sredstva. O tem 
bomo vedeh več in lahko dah 
kmetovalcem točne informacije. 

Dosedaj je bilo potrebno 
jlačevati tudi stroške komasacij. 
*o predlogu novega zakona, bo 
postopek komasacije za kmeto
valce na manjrazvitih območjih, 
sem pa sodi tudi Pesniška dohna, 
brezplačen in to plača družba." 

O ustanavljanju melioracijskih 
skupnosti, mehoracijah in koma
sacijah bi lahko še veliko zapisaU. 
\žndar bodo kmetovalci več 
lahko izvedeh na sestankUi, ki se 
bodo nadaljevali v prihodnjih 
dnevih. 

Pripravil 1. kotar 

Olajšave pri odmeri 
davka iz kmetijstva 

v letu 1978 
Glede na to, da smo pričeli letos 

pri odmeri davka od osebnega 
dohodka iz kmetijske dejavnosti 
uporabljati novi katastrski doho
dek, so s spremembo zakona o 
davkih občanov tudi nova merila 
olajšav. Te se sedaj priznajo 
upravičencem oziroma zavezan
cem, ki preživljajo mladoletne 
otroke ali za delo nesposobne 
družinske člane ter njihov letni 
dohodek ne presega 5600 (prej 
1200) dinarjev na družinskega Čla
na. Odmerjeni davek se v tem 
primeru zniža za 10 odstotkov za 
vsakega takšnega člana. Olajšave 
so deležni tudi tisti zavezanci, ki 
niso sposobni za delo in v družin
ski skupnosti nimajo za delo 
sposobnih družinskih članov ter 
skupni dohodek vseh članov 
gospodinjstva ne presega 19000 
(prej 4000) dinarjev letno. 
Odmerjeni davek iz kmetijstva je v 
tem primeru nižji za polovico, 50 
odstotkov. 

Osebni dohodek predstavljajo 
dohodki zavezanca in vseh članov 
gospodinjstva in se zanj plačujejo 
davki. Vštete so tudi pokojnine, 
razen pokojnine po zakonu o 
starostnem zavarovanju kmetov. 

Olajšave veljajo ob letni odmeri 
davka, izjemoma kasneje, vendar 
do konca koledarskega leta v kate
rem se davek odmerja. Med 
mladoletne otroke štejemo otroke 
do 15. leta starosti, vajence in 
otroke v rednem šolanju, vendar 
največ do 26. leta starosti. 

Nezmožm za delo so ženske nad 60 
in moški nad 65 let starosti ter ti
sti, za katere je z odločbo pristoj
nega organa ali zdravniškim spri
čevalom ugotovljena več kot 50 
odstotna trajna nezmožnost za de
lo. 

Odmerjeni davek iz kmetijstva 
bo ustrezno nižji za tiste, ki so 
imeli v letu, za katerega se davek 
odmerja, več kot 500 din izdatkov 
za zdravljenje družinskih članov 
ali izdatke za pogreb družinskega 
člana. Olajšava je v enaki višini 
kot bi se za ta sredstva plačal da
vek. Upoštevani znesek za pogreb 
družinskega člana je enak stro
škom pogreba kot jih priznava 
pristojna skupnost zdravstvenega 
zavarovanja, vendar je priznan le 
takrat, če niste upravičeni do 
povračila od skupnosti zavarova
nja. Olajšavo vam bodo priznali, 
če jo boste uveljavili do februarja 
naslednjega leta. 

Novi kriteriji oziroma merila 
olajšav so določeni na podlagi 
poprečnega republiškega porasta 
katastrskega dohodka. To pa 
pomeni, da bodo olajšave imeli ti
sti, ki so jih imeli tudi doslej. Ker 
pa bo skupni novi katastrski doho
dek znan šele po sprejemu odločbe 
o odmeri davka za leto 1978, se 
poslužujte še starega katastrskega 
dohodka in starih meril oziroma 
cenzusov. Prošnje vložite v vaški 
krajevni pisarni, ti pa jih morajo 
poslati davčni upravi SO Ptuj do 
15. maja. 

1. kotar 

Večer giasbe in pesmi 
za dan železničarjev 

Po slovesnosti, ki so jo ob 
letošnjem dnevu jugoslovanskih 
železničarjev pripravih na želez
niški postaji, so se ptujski 
železničarji, člara njihovih družin 
in gostje zbrah tudi v gledališču 
kjer je odbor sindikata delavcev 
prometa in zvez občine Ptuj 

pripravil VEČER PESMI TN 
GLASBE v katerem so nastopili 
moški pevski zbor DPD Svoboda 
Kidričevo pod vodstvom Ladislava 
Pulka, kvartet klarinetov glasbene 
šole Karol Pahor in tamburaški 
orkester DPD Svoboda Ptuj pod 
taktirko F raiq a Hribemika. mš 

Ptujski tambura^ci orkester igra železničarjem za praznik. 
Foto: M. Ozmec 

Zakaj ukinjamo živinski sejem v Ptuju 
Methška in ptuj^a občina sta 

edini slovenski občini, ki sta še 
obdržaU sejem v klasični obhki 
Prvotna namembnost sejma, ki se 
je održala v zamen^ivosti živine 
med kmetovalci izgublja pomea 
Poleg tt^a naj bi kmet na sejmu 
kupU molzno živino in živino za 
nadalnjo rejo, ne pa tudi klavne 
živine. 

Prav klavna živina je v zadnjem 
času postala osrednji predmet 
nakupa in prodaje na živinskem 
sejmu. V ptuj^i občini imamo 35 
odkupnih centrov, kjer je možno 
vsak teden kupiti klavno živino in 
kjer kmet lahko odda višek svoje 
živinske črede. 

Zato tudi odločitev, da se 
živinski sejem v Ptuju ukine, ker 

se je na njegovem prostoru zbiralo 
ob sejemskih dnevih vedno večje 
število prekupčevalcev. Ob uki
nitvi sejma se zastavlja vprašanje, 
kje v bodoče oranizirati nakup 
molzne živine in živine za 
nadaljnjo rejo. K reševargu tega 
problema je potrebno organi
zirano pristopiti 

Ukinitev živinskega sejma nare

kuje tudi bodoči ureditveni načrt 
največje industrgske cone, ki leži 
v neposredni bližini sejmišča. 
Sejmišče že v sedanji obliki ovira 
nadaljrgi razvoj industrijske cone. 
Ureditev novega sejmišča bi terjala 
veliko stroškov in ker je sgem že 
izgubil svoj prvotni namen, ga je 
potrebno ukiniti 

MG 

V Ptuju je bil posvet aktivistov Rdečega križa 
Na zasedanju delegatov Rdečega križa v RO 

RKS so posvetih veliko pozornost povezanosti 
te humane organizacge s krajevno skupnostjo, 
družbenopolitičnimi organizacijami - pred
vsem SZDL, ZSMS in samoupravnimi 
interesnimi skupnostmi Prizadevanje za 
podružbljanje vseh aktivnosti Rdečega križa 
Slovenije v krajevni skupnosti in združenem 
de hi uspešno tečejo tudi v ptujdci občini 

O tem so se v petek, 14. aprila pogovaiiali 
tudi s predsedniki, sekretarji in blagajniki KO 
RKS ter predsedniki aktivov RK v združenem 
delu, vaseh in šolah. V ptujski občini bo z novo 
organiziranostjo krajevnih skupnosti delovalo 
tudi 35 krajevnih organizacg Rdečega križa,ki 
jih čakajo v naslednjem obdobju nekatere 
pomembne akcge: teden Rdečega križa. 

25-letnica krvodajalstva na Slovenskem, teden 
solidarnosti, zbiranje oblačil, obutve in 
posteljnine ter vrsta drugih organizacijskih 
nalog. 

Petkovega posveta v Ptuju se je udeležil tudi 
podpredsednik RO RKS prim. dr. Srečko 
Koren, ki je posebej naglasil pomembnost 
delovanja organizacge RK na zdravstvenem, 
socialnem in vzgojnem področju ter njegovo 
nujno povezanost s tako imenovano bazo, ki jo 
v tem prima-u predstavljajo aktivi in krajevne 
organizacge brez katerih si ne moremo 
zamishti uspešnega dela celotne repubhške 
organizacije Rdečega križa. Prim. dr. Srečko 
Koren je pohvalil dejavnost RK na območju 
ptujske občine in nakazal potrebo po še večji 

povezanosti z vsemi družbenopoUtičnimi 
dejavniki 

Po uvodnih besedah sekretarke Marge. 
Gnilškove, ki je nakazala konkretnejše nabge v 
prihodnjih mesecih so se v razpravi oglasili 
delegati iz Gorišnice, Rogoznice, Trnovske vasi, 
Desternika, Hajdme, Zavrča, Vidma, Markovec 
in Ptuja, ki so govorih o delu RK v svojem 
kraju, se dotaknili tudi težav in uspehov, ki jih 
dosegajo predvsem na področju krvodajalstva, 
organiziranju pomoči ostarehm in socialno 
ogroženim krajanom, pri delu z mladimi in 
podobno. 

Udeležencem posveta je bil omogočen tudi* 
ogled raznega tiskanega gradiva za uresni
čevanje programov RK, značk, plakatov in 
drugih organizacijskih pripomočkov. mš 
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Če ni vode doma... 

S smuko 
po haloškem blatu 

,,Kaj češ," pravi Janez Cafuta 
iz Belavšeka 1 pri Leskovcu. ,,Do
ma nam je zmanjkalo vode. 
Imamo svoj studenec pa se je 

pokvarila električna črpalka. Ne 
dobiš takoj mojstra, da bi ti 
popravil. Živina pa mora imeti 
vodo." 

V hlevu ima Janez 5 krav, eno 
telico, dva konja in žrebičko pa 
štiri teličke. Pomislite, koliko vode 
popije živina na dan. In če vode ni 
doma, jo je treba iskati drugje. 

Janez pravi, da sosedov Merčev 
studenec ni usahnil ob najhujši su
ši, kaj šele sedaj, ko je toliko pa
davin. In tam, v Halozah sosedje 
radi priskočijo drug drugemu na 
pomoč, čeprav so njihove hiše 
rastepene po hribih. 

Brž vpreže svojo kobilo za neke 
vrste lesene sani, ki jim domačini 

Prvo vedro ponudi Janez Miri, da 
bo lažje vlekla. 

Foto: M. Ozmec 

pravijo kar smuka. Naloži kadi in 
se odpravi proti Merčevemu stu
dencu, ki je oddaljen- slab kilome
ter od Janezove domačije. 
Na vedro priveze kar uzde in zaje
ma vodo, le meter in pol globoko 
se sveti. Prvo vedro ponudi seveda 
žejni kobili, zaslužila si je. Drugo 

in vse ostale pa prelije v kadi. Ko 
jih napolni, jih pokrije s polivini-
lom in obveže z vrvjo, da se voda 
ne bi razlila. 

Tudi po 30 veder prelije Janez v eno kad. 

Potem pa ,,dija... bist..." Mira 
se napne in potegne. Smuka zašu-
mi po vlažnem haloškem gramozu, 
pa po razmočenem travniku proti 

Ko so kadi polne in zavarovane, 
Mira z lahkoto potegne smuko 
proti vrhu. 

vrhu, kjer je Janezova domačija. 
V hlevu že mukajo žejne krave. 

Zgoraj mu priskoči na pomoč še 
žena, včasih pa katera izmed dveh 
hčera ali kateri izmed štirih sinov. 
Brž prelijejo vodo v korito in od-
vežejo živino v hlevu. Kol bi trenil, 
je korito prazno in spet je treba po 
vodo. Brez tega ne gre. 

M. Ozmec 

Pionirji iz Trnovske vasi so gostje današige oddaje PIONIRJI 
ZDRAVO ob 16. uri in 30 minut. foto: R 

Maja prva šolska telovadnica 
Laporje 

Te dni zaključujejo delavci 
TOZD Granit Slov. Bistrica v 
Laporju z gradbenimi deli pri 
gradnji prve telovadnice na 
območju občine Slov. Bistrica, ki 
bo neposredno povezana z zgradbo 
osnovne šole in tako povečuje 
možnosti za pričetek celodnevne 
šole. 

Zasluga, da imajo v Laporju prvi 
v občini telovadnico, ki je 
povezana s šolskim poslopjem gre 

prav gotovo samim krajanom, ki 
so biU pripravljeni prispevati del 
svojega dohodka, namensko za 
gradnjo telovadnice, ki bo služila 
tudi za razvoj kulturnega življenja 
prebivalcev te krajevne skupnosti. 
KS Laporje je ena od treh 
nerazvitih KS v občini Slov. 

Bistrica, zato pomeni samopri
spevek veUko odločnost vsakega 
posameznega občana. Skupno s 
sredstvi iz krajevnega samo
prispevka sofinancirajo gradnjo 
telovadnice še občinska telesno-
kulturna skupnost, izobraževalna 
skupnost in kulturna skupnost 
občine Slov. Bistrica. 

Po predračunu bo gradnja 
telovadnice v Laporju veljala 
1,590.000 dinarjev in jo bodo 
predali svojemu namenu že konec 
maja. Objekt bo imel večnamen
sko vlogo, saj bo učencem 
osnovne šole v kraju zagotovil, da 
jim v hladnih dneh in ob dežju, ne 
bo treba telovaditi v razredih aU 
na hodnikih šole. Omogočil pa bo 
tudi povečano športno in 
rekreativno življenje krajanov, ki 
so sedaj prepuščeni lastni 
iznajdljivosti. 

Nova telovadnica bo imela 
pomembno vlogo tudi pri 
poživitvi kulturnega življenja v 
KS, saj bodo v njej lahko prirejali 
igre in druge prireditve. Telovadni
ca bo služila tudi kot dom vsem 
tistim, ki se bodo želeli ukvaijati s 
športnimi ah kulturnimi aktivno
stmi. Svoj prispevek bodo dali 
tudi mladinci krajevne skupnosti, 
ki so se zavezali, da bodo z 
udarniškim delom uredili okohco. 

Besedilo in slika: Viktor Horvat Telovadnica v Laporju pred dograditvijo. 

Krajevna skupnost Budina-Brs^e 

Akcija za gradnjo doma 
občanov 

Na območju krajevne skupnosti Budina-Brstje žrvi 92 1 prebivalcev. 
Ze nekaj mesečno življenje nove krajevne skupnosti je pokazalo prve 

uspehe na področju samoupravnega odločanja, v katerega se vključuje 
vedno več IjudL 

Poleg številnih vprašanj organizacijske narave ki jih rešujejo v 
krajevni skupnosti, je v ospredju vprašanje doma občanov. Problem ni 
nov, saj so nanj opozarjali že v bivši krajevni skupnosti S podobnim 
problemom se srečujejo tudi občani v krajevni skupnosti ,,Bratov Keš". 

Predsednik sveta krajevne skupnosti Budina-Brstje Savo Kozjak je 
tudi povedal, da so se občani že na prvi seji skupščine izrekli za gradnjo 
doma občanov. Pripravljeni so pomagati se s prostovoljnim delom. V 
krajevni skupnosti so že storili prve korake, da bi z gradnjo pričeli že v 
začetku drugega polletja. Odprto ostaja še financiranje gradnje. Krajevna 
*^upnost v tem trenutku ne razpolaga z nobenimi sredstvi Potrebno bo 
urediti tudi vprašanje glede financiranja skupnih programov oziroma 
skupnih solidarnostnih akcq. Mnenje je, da bi pri financiranju gradnje 
doma solidarnostno pomagale tudi ostale krajevne skupnosti 

Naloge, ki jih bodo zabeležili v pr9gram bodočega razvoja so še 
ureditev kanalizacge, vodovoda in cestišč. Omenjene probleme bodo 
reševali po določenem vTStnem redu glede na stopnjo problematike. 

Predvidena Icdcacga doma občanov je na zem^isču severovzhodno od 
otroškega vrtca. Dogovorili so se tudi, da bi prostor okrog doma v 
prihodi\je izpolnili še s športnimi igrišči, k i j i h v skupnosti prmianjkuje. 

Organizirana akcia čičen^ na obmoqu 11 novih 
krajevnih skupnosti 

Čistimo svoje okolje 
Vse do konca meseca bo na 

območju 11 novih krajevnih 
skupnosti potekala velika orga
nizirana akc^a spomladanskega 
čiščenja, v kateri bodo sodelovali 
vsi občan i VabUa, ki napove
dujejo^ akcijo na določenih 
območjih, so izobešena na vidnih 
mestih. 

Odvoz smeti in ostalih od
padkov z določenih mest, ki bodo 
oziiačena na vabilu, b o brez
plačen. V kontejnerje b o m o lahko 
odložili tudi stare štedilnike in 
ostali odpadni material, ki smo ga 
ponavadi odlagali v jarke, na 
obrežja rek in v gozdove. 

Prav je, da se v akcijo vključimo 
polnoštevilno, posebej še mla
dinci Akcfla naj bo tudi vodilo za 
prihodnje sprotno čiščenje, le na 
ta način bodo varovali in ohranili 
zdrav življergski in delovni 
prostor. 

Na kulturen odnos do varstva 
okolja pogosto pozabljamo. Ne 
zadostuje samo občasna akcija, le 
stalna- budnost bo prinesla tudi 
uspehe. Že mlad človek mora 
spoznati pomen varstva okolja, 
zato smo odgovorni v s i 

Posebno mesto v programu 
varstva okolja ima tudi ureditev 
Ljudskega vrta in okolice,, Akc^a 
mora steči nemudoma. Ze bivša 
krajevna skupnost Ptuj je 
razpolagala z manjšim zneskom 

sredstev za ureditev te^a vpra
šanja. Ob nedavnen razširjenem 
posvetu, ki so ga organizirali 
predstavniki krajevne dcupnosti 
„Franc Osojnik", so se med 
drugim dogovorili, da je potrebno 
ustrezne projdcte za sanac^o 
ribnika m cJcolice čimprej 
pripraviti in ,na to pristopiti k 
praktičnim rešitvam za urejenost 
ze omeiyenega prostora. 
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ANKETA PRED REFERENDUMOM 
Kidričevo 

Letos v mesecu maju oz. juniju 
izteka krajevni samoprispevek v 
naselju Kidričevo I. Ob tem lahko 
povdarimo, da so vsa sredstva bila 
skrbno izkoriščena strogo za 
namene za katere so se odločili 
stanovalci naselja, ko so 
samoprispevek izglasovali. Tako se 
danes v KS Kidričevo nahajajo 
pred novim problemom in novo 
odgovorno nalogo, to je pred 
razpisom novega referenduma za 
uvedbo krajevnega samoprispevka 
za naslednjih pet let. 

Prav to je naloga s katero se v 
tem trenutku ukvarjajo DPO, 

predvsem v KO za naselje Kidriče
vo I. Pripraviti je potrebno kon
kreten program, o njem bodo 
stanovalci na referendumu 
neposredno odločali. 

Da ne bi prišlo do neželjenih 
posledic premale obveščenosti 
krajanov, so se člani sveta KS 
odločili, da izvedejo neke vrsto 
anketo s katero bodo stanovalce 
seznanili s predvidenim progra
mom, o njem bi naj spregovorili. 

dali svoje pripombe, mnenja in 
predloge in šele na osnovi tega bi 
razpisali referendum za ponovno 
uvedbo krajevnega samoprispevka 
za naslednjo obdobje. V ta namen 
je bila imenovana posebna 
komisija, ki bo pripravila anketo. 
Program bo v celoti usmerjen v 
zgraditev centralne kurilnice za 
centralno kurjavo s čimer bi v 
naslednjih letih dobili lahko 
centralno ogrevanje prav vsi 
stanovanjski objekti v Kidričevem. 
Prepričani smo, da se bodo 
stanovalci odločili za tak program. 

France Meško 

Dober den fsen fkuper. Ja, dugo se ie nesmo srečali. Vete, nekšni 
beteien sen bija. V kriti je ,,vinograditis" seka, v rokah me Je 
,,krompiritis" trga, v srci pa me Je pgmlod poškrompala. Saj vena vete, 
kaj van čen s ten povedati: v gorici sen dosti dela meja, krompir sen 
sadija no še druge spomladanske^mečke srčne preglavice so me grable. 
Pri nas na deielije pač tak, da na sppmlod nemaS niti tejko cajta, da bi se 
za vuhanti počoha. Vremen še nan Je kejko tejko sluilo no še nan zaj 
sluii, te pa pač delamo no rintarno od r onega vutra do poznega večera. 
Pozimi smo si malo odehnoli no moremo zaj tisto poleiovaje za toploj 
pečjoj notri sprafti. Sodno drevje no gorice nan zaenkrat dobro koiejo. 
Cvele do vse tiste Jablane, gruške, slive, marule no druga dreva, kijih še 
kapar no drugi škodlivci neso doj posušili. Malo še se spomladanskega 
mraza bojimo, ki nas Je Ioni v toten eajti čista posmoda. Ce nas tudi toča 
nede potukla, te do v Jesen polovjoki puni vinskega Švica, Jobolk pa de 
čista zagvišno tejko, ke mo Jih po svijan fojtrali. Tejko o vremeni no 
kmetijstvi. 

To prejšji tjeden sen v Tedniki šteja, da je v ptujski občini dosti 
poiorov blo. Gorelo Je na dnevnen redi. Ja, premalo smo previdni z 
ogjon. Deca se s šibicami špilajo, starši pa smo še hujši od dece, saj se 
premalo zavedamo, da nan rdeči kokot še kak hitro domek posmodi. 
Pridni gasilci nan hitro na pomoč prisko&ijo, če Je le voda hitro pri roki. 
Na našen Suhen bregi so v toten cajtifse mlake suhe, faserlajtnga pa nan 
glih tejko vode do kak, da bi se eden boj močno polula. Vete to pa Je 
resen problem. Fali nan voda za Udi in iivino, za gašeje ognja pa bi nan 
še edino jabolšnica ostola, ki mamo Je še pune kleti od predlenske sodne 
letine. 

To ovi den sen na Ptuji na obiski bija. Misla sen si malo v parki 
odehnoti, pa Je tak razkopani kak da bi atomska bomba v Jega tresnola. 
Enega gospoda — tovariša sen pita kaj Je tumi vzrok pa mi je reka, da 
novo kanalizacijo gradijo. Pozimi blo pre za toto delo premrzlo, poleti pa 
de najbri prevroče. Tak je pač, nikol nan podnebje ne odgovorja. 

• Srečno! Vaš Lujz 

Pionirski 
zdravo m 
Trnovsim 

vasi 1 
Radijska oddaja PIONIRJI 

ZDRAVO, ki jo Radio Ptuj 
predv^a vsak četrtek ob 16. uri in 
30 minut bo tekla danes iz 
podružnične osnovne šole v 
Trnovski* vasi, ki smo jo obiskali 
27. marca. Tega dne smo v lepem 
spomladanskem dopoldnevu po-
sneU marsikaj zanimivega iz 
življenja in dela pionirjev v tem 
predelu Slovenskih goric kjer stara 
že odslužena šolska zgradba še 
komajda služi svojemu namenu. 

V krajevno središče Trnovsko 
vas je že pripekal asfalt iz 
Vitomarc, vse bliže pa mu je tudi 
tisti, ki bo kraj povezal s Ptujem 
in sosednjo občino Lenart. V 
bližnji bodočnosti pa se bo 
izpolnila tudi veUka želja šolarjev 
in učiteljev, da dobijo novo šolo -
tudi o tem bodo v naši oddaji 
spregovoriU danes in prihodnji 
četrtek. 

mš 

Vrtec v Slovenski Bistrici 
že pod streho 

V naselju Zg. Bistrica so pred 
denvom zaključili z večjimi 
gradbenimi deli pri gradnji 
osrednje zgradbe Vzgojnovarstve-
nega zavoda občine Slov. Bistrica. 
Gadbeni delavci TOZD Granit 
Slov. Bistrica so s pospešenim 

delom uspeli nadoknaditi zamudo, 
ki se je pojavila v začetni fazi del. 

Nov objekt bo v vehki meri 
razbremenil naraščajoče potrebe 
po organiziranem otrošKem var
stvu v občinskem središču Slov. 
Bistrici, saj bo sprejel okoli 220 

Novi otroški vrtec v Zg. Bistrici pod streho. 

Ormoški brigadirji bodo 
sodelovali na raznih MDA 

Vodstvo OK ZSMS v Ormožu ima v tehpolne roke de evidentu-anju 
mladih za lokalne, republiške in zvezne MDA. Evidentiranje poteka v 
vseh delovnih sredinah, kjer živijo in delajo mladi. 

Tako bo letos sodelovalo na repubUški MDA - Goričko 78 v 
mesecu avgustu tudi 50 brigadirjev iz ormoške občine. Razen tega bodo 
mladi brigadirji sodelovah tudi v skupnih brigadah v okviru bratskih 
občin in to predvsem na delovnih akcijah na Kozjanskem, v Splitu, 
Novem TravnDcu in pa Vrnjački banji. V vsaki od teh skupnih brigad bo 
sodelovalo tudi 5 do 10 brigadirjev iz ormoške občine. Na lokalni MDA v 
Ormožu bodo mladi delovah v raznih krajevnih skupnostih, kjer bodo 
urejah ceste, pomagah pri raznih izkopih za vodovod in pri vseh ostalih 
delih, ki pa jih ni malo. 

Pri OK ZSMS v Ormožu smo zvedeU, da so v teku tudi priprave za 
ustanovitev kluba brigadirjev v občini, kar pa je zelo spodbudno, za 
nadaljnje delo mladih, ki se bodo vključevali v brigadirske vrste. 

Zlatko Novak 

otrok. V njem bodo trije oddelki 
jasUc za otroke od starosti 8 
mesecev do dveh let. En oddelek 
bo namenjen za dve letne otroke, 
osem oddelkov pa za otroke v 
starosti od 3 do 7 let. Skupno bo 
tako v novi zgradbi kar 12 
oddelkov, v njem pa bodo tudi 
delovni prostori za zaposlene. S to 
pridobitvijo bodo v precejšnji meri 
zmanjšali potrebe po organizira
nem otroškem varstvu v novem 
naselju Slov. Bistrice kjer je blizu 
850 otrok. 

Na območju občine Slov. 
Bistrica bo tako s šolskim letom 
1878/79, ko bo pričel po 
predvidevanjih z delom tudi novi 
otroški vrtec v Zg. Bistrici, 
vključenih 680 predšolskih otrok 
ali skupno 17,4 odstotka vseh 
otrok v občini, kar bo še vedno 
mnogo pod repubhškim povpre
čjem. 

Besedilo in slika: 
Viktor Horvat 
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V PAVILJONU DUŠANA KVEDRA V PTUJU 

Razstava osmih ustvarjalcev 
v razstavnem paviljonu Dušana 

jCvedra v Ptuju se je v petek, 14. 
gprila zbralo lepo število ljubite
ljev likovne umetnosti od blizu in 
daleč, ob otvoritvi razstave slikars-
l̂ ih del osmih ustvarjalcev iz Lju

bljane in Maribora. Razstavo je 
pripravil Pokrajinski muzej v Ptu
ju v sodelovanju avtorjev. 

Po tem, ko je dr. Štefka Cobelj 
ravnateljica Pokrajinskega muzeja 
v Ptuju zaželela dobrodošlico vsem 

gostom in ustvarjalcem, je skupino j 
osmih predstavil eden izmed njih 
— akademski slikar Marjan Remec 
po rodu Ptujčan: 

,,Ta razstava je naš prvi javni 
nastop. Združuje polovico profesi
onalnih akademskih slikarjev in 
polovico neprofesionalcev. S 
svojimi deli se predstavljamo: Ma
rin Berovič, Marjan Kokol, Janez 
Kovačič, Goran Medak, Vojko 
Pogačar, Tomaž Zeleznik, Ida 
Brišnik-Remec in Marjan Remec. 

Pojavlja se vprašanje odkod 
prihajamo z razvitimi prapori v 
prepolno sle rensko Ukovno areno. 
Naša razstava ni mišljena kot 
takšna provokacija, kot bi nekdo 
utegnil misliti. Mislim, da je 
ozadje pošteno delo, pošten odnos 
vsakega izmed nas in da bi bilo 
potrebno pri ocenjevanju upošte
vati to iskrenost in poštenost. 

Cemu smo se zbrali skupaj, če
mu takšna struktura. Čemu štirje 
profesionalci in štirje neprofesio-
nalci? Jaz bi rekel, da je to čisti 
slučaj. Res je, da smo nekateri 

akademski slikarji, drugi inženirji, 
arhitekti in ekonomisti. Sprašujem 
se, ali je zaradi tega bleščave 
manj? Mislim, da govorijo slike, 
ne formalna izobrazba. 

Ta naš skupinski portret sicer ni 
v zlatem baročnem okvirju. 
Združili smo se predvsem, kot 
prijatelji in znanci. Vse drugo kar 
še ima priti za tem bo še prišlo, — 
če bo. Naš edini skupni imenovalec 
je, da smo bili rojeni med letom 
1937 in 1952..." 

Ob koncu je Marijan Remec de
jal: ,,Veseli bomo, če boste naš 
nastop vzeli kot iskreno govorico, 
kajti do tega nam je mnogo. Da bi 
nas vzeU takšne, kot smo. Ne z ne
ko lažno bleščavo. Ta težnja po 
iskrenosti ni neka papirnata mora-
liteta, še manj pa iz naftalina pri
vlečeno romantično čustvo, ki bi 
bilo vredno kakšnega sarkastične
ga nasmeha. Zato bi rekel: za
čenjamo od tukaj, od ničelne 
točke. In kolikor daleč bomo prišli 
od te točke, toliko bolj bo vreden 
naš uspeh..." 

—OM 

Z leve: Marjan Kokol, Goran Medak, dr. Štefka Cobelj, Marjan 
Remec, Ida Brišnik-Remec, Vojko Pogačar, Tomaž Zeleznik, 
Janez Kovačič in Marin Berovič Foto: M. Ozmec 

Devet skupin na letošnji 
gledališki reviji v Ptuju 

v organizaciji Zveze kulturnih organizacij občine Ptuj je minuli 
četrtek stekla v ptujskem gledališču revija na kateri se letos predstavlja 
devet ljubiteljskih gledaliških skupin iz Hajdine, Cirkulan, Kidričevega, 
Vitomarc, Bukove, Žetal, Grajene in Ptuja. 

Igralci prosvetnega društva ,.Stane Petrovič" iz Hajdine so se v 
četrtek predstavili z igro M. Stefanec Včeraj popoldne. Številno občinstvo 
je z zanimanjem spremljalo predstavo, ki na zanimiv način slika konfhkt 
med starši in otroki, ko se eni brigajo le zase in svoje probleme, za otroka 
pa ne najdejo lepe besede, še manj pa uporabnega nas' :;ia. Za hajdinsko 
predstavo lahko rečemo, daje bila dokaj skrbno pripravljena in ena boljših 
igralskih stvaritev naših ljubiteljskih odrov. 

V soboto so se predstavili člani prosvetnega društva ,,Franček Kozel" 
iz Cirkulan z delom J. S. Popoviča Jara meščanka, v ponedeljek igralci iz 
Kidričevega in Vitomarc, v torek iz Bukove, včeraj iz ptujske bolnišnice, 
danes bodo gostovali Zetalčani, v petek Grajenska igralska skupina in v 
ponedeljek še DPD Svoboda Ptuj. 
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Folklorna skupina pri OOS splošne 
bolnišnice dr. Jožeta Potrča 

Vrsta zelo uspešnih 
nastopov 

Folklorna skupina, ki šteje 12 
članov, bo letošnjo jesen prazno
vala svoj drugi jubilej. Z delom je 
pričela takoj po ustanovitvi kul
turne skupnosti v bolnišnici. Orga
nizacijsko delo skupine vodi Jože 
Pernek, strokovna vadba ljudskih 
plesov pa je v rokah Cvetke Glat-
zove. 

V svojem programu imajo 
štajerske, prekmurske, gorenjske 

in ostale slovenske plese. S svojimi 
nastopi so si pridobili že vrsto 
simpatij. Največkrat zaplešejo ob 
različnih proslavah v krogu zdrav
stvenih delavcev, večkrat pa so že 
nastopili na drugih javnih priredit
vah. Ponovna predstavitev jih 
čaka ob proslavi 27. aprila in 1. 
maja v bolnišnici, nastopili bodo 
tudi na osrednji prvomajski pro
slavi v Ptuju, ki bo na prostoru 
Ptujskih toplic. Tudi na veliki pro
slavi ob dnevu medicinskih sester, 
ki bo 12. maja v Mariboru, bodo 

nastopili skupaj z dramsko skupi
no. 

Jože Pernek, ki tudi sam pleše, 
plesal je že v vajeniški dobi, naj
večkrat negoduje zaradi pomanj
kanja ustrezne obleke za plesalce. 
Skupina je zato primorana, da si 
obleko izposoja. Do jeseni bodo 
delno rešili tudi ta problem. 
Primanjkuje tudi moških plesal
cev. Večji priliv pričakujejo ob 

Folklorna skupina je sodelovala tudi na o b č i n i proslavi v po
zdrav osmemu kongresu ZKS 

^ Foto: S. Kosi 

združitvi z zdravstvenim domom in 
lekarno. Zaradi dela v različnih iz
menah nekateri plesalci izostajajo 
z rednih vaj, ki so vsak petek, zato 
nekoliko trpi kakovost nastopa, si
cer pa plesalci sami stremijo, da je 
njihov korak čim popolnejši. 

Nekaj nastopov je skupina imela 
že tudi v nekaterih delovnih orga
nizacijah ptujske občine. Povsod 
so jih lepo sprejeli. Vsakemu 
ponovnemu vabilu se bodo z vese
ljem odzvali. 

MG 

Ali bo Ruj dobil nacionalni muzej mask? 
v Ptuju imamo takorekoč 

fantastične prostorske možnosti za 
nekatere muzejske zbirke. Pred
vsem to velja za vinarsko zbirko, ki 
smo jo odprli v kletnih prostorih 
nekdanje grajske žitnice pred dve
ma letoma, v njej pa bo dobila svo
je mesto tudi etnografska zbirka z 
muzejem mask. 

Raziskovanju mask so naši etno
logi in narodopisci dolgo časa po
svečali premalo pozornosti saj so 
sodelavci inštituta za slovensko na
rodopisje začeli sistematično delo 
na tem področju okrog leta 1954. 
Priznani slovenski in jugoslovanski 
strokovnjak za maske prof. dr. Ni-
ko KURET, znanstveni svetnik pri 
inštitutu za slovensko narodopisje 
slovenske akademije znanosti in 
umetnosti, je pred nedavnim obis
kal Ptuj, kjer se je s sodelavci Po
krajinskega muzeja pogovarjal o 
možnostih postavitve take zbirke v 
Ptuju in o tem, da bi postala nekak 
nacionalni muzej mask in študijsko 
središče za to področje. 

Prof. dr. Kuret med drugim pra
vi, da smo v več kot 20-letnem siste
matskem delu dobili nekak pregled 
nad tem kar imamo na področju 
mask ohranjenega in zabeleženega. 
Izpod njegovega peresa bo v krat
kem izšla tudi posebna publikacija 
v kateri bo objavil 24 tematskih ze
mljevidov, ki bodo prikazovali raz
širjenost, socialno poreklo ljudi, ki 
se maskirajo, kako se maske ime
nujejo in tipe posameznih mask. 

V minulih dveh desetletjih je bilo 
marsikaj novega odkrito kar je do 

takrat živelo brez večjega zanima
nja širše javnosti in strokovnjakov. 
Tako je zanimivo odkritje 
brkinskih ŠKOROMATOV, MA-
KVAUZOV v Porabju, standardno 
znani so od vsega začetka KO-
RANTI, ki sta jih šele tik pred voj
no odkrila Maroh in Žižek o čimer 
je bilo tudi prvič zapisano v JU
TRU. 

Danes pa vemo, da imamo nekaj 
tako imenovanih šemskih pokrajin, 
v katerih smo odkrili marsikaj no
vega in zanimivega za naše etnolo
ge. Najstarejša maska pa je v Slo

veniji ohranjena na območju Celja, * 
tako imenovana košuta, ki je osta
nek stare rimske ali celo keltske cer-
vule, kar je latinski izraz za košuto. 
Po zunanjosti je podobna naši rusi. 
Najbolj zanimiv lik ptujskega ob
močja pa je seveda korant, tu so 
tako imenovane konjske maske — 
rusa, ki jim v Podjuni rečejo šimla 
ali šiml in podobno. 

Naši muzejski delavci se pod 
vodstvom dr. Štefke Cobljeve in et-
nologinje Majde Cehove intenzivno 
pripravljajo na postavitev nove et
nološke'zbirke, ki bo dobila svoje 

mesto v zgornjih prostorih nekda
nje grajske žitnice za katero je 
prof. dr. Kuret dejal, da je verjetno 
edinstvena v Evropi, kjer je zani
manje za maske staro že tudi 
dobrih 25 let. V Belgiji je ustanov
ljen mednarodni evropski muzej 
mask za katerega smo tudi Slovenci 
dali svoje najznačilnejše slovenske 
maske in kar je najbolj zanimivo, 
če hočemo videti vse to, kar smo 
ohranili zbrano na enem mestu po
tem moramo v Belgijo, kjer je taka 
reprezentativna zbirka postavljena. 

,,V inštitutu smo se že pogovar
jali," je dejal prof. Kuret, ,,da bi 
morali dobiti nekje centralni 
slovenski muzej mask. Kje? — v 
Ptuju smo rekli. Ravno se je začel 
ptujski karneval, prostori so bili, 
čeprav še nepripravljeni in ta misel 
se mi zdi je ravno sedaj oživela. V 
prostorih, ki so določeni za 
etnološko zbirko in sem si jih ogle
dal, bi lahko postavili resnično re
prezentativno zbirko tukajšnjih 
mask z vašega območja in kdaj po
zneje slovensko zbirko kar je nalo
ga bodočnosti. Menim, da bi Ptuj 
tudi veliko pridobil, če bi postal ne
kakšno središče — študijska točka 
za slovenske maske. 

Pogovarjali smo se tudi o tem, 
da bi v Ptuju uresničili zamisel o 
nekakem centralnem muzeju 
vzhodnoevropskih in panonskih 
mask, ker je Ptuj tudi središče tega. 
Vendar je to resnično ,,muzika" 
daljne bodočnosti in je prav, da 
imamo to misel vedno prisotno." 
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Pod streho nekdanje žitnice nastaja pravo naselje za etnološki muzej in 
zbirko mask. 

F O T O : R . 

V I D A R O J I C 

UPORNE 
SLOVENSKE GORICE 

44. nadaljevanje 

B O Ž A N A J D E V I N K A M E G L A 

Iz sedeža PK KPS za Štajersko so poslah Božo v Slovenske gorice, da 
postavi tam zvezo s Prekmurjem. Oglasila seje pri Nadi Rajhovi na Moti, 
{ier se je dogovorila za javko pri njej za Prekmurje in za druge zveze OF. 
To je bilo 24. januarja. Ko je izpolnila to nalogo, seje napotila domov v 
Koračice pri Tomažu k mami, ki ji je povedala, daje doma Vinko Megla. 
Boža ga je našla zjutraj 27. januarja v Mah vasi. Zmenila sta se, da 
bosta naslednji dan odpotovala z vlakom iz Osluševec na sedež 
pokrajinskega komiteja. 

Zvečer se je vrnila Vinkova teta s kolin domov. Pred vrati je 
Pokhcala Vinka, kar je slišal ovaduh. Okrog enajste ure ponoči so 
^tožniki vdrh v hišo in ga takoj s streh pokončali. 

Snut Vinka Me|la-Romana, vzornega organizatorja vstaje, je bil nov 
nud udarec za osvobodilno gibanje v Slovenskih goricah. Vest je pretresla 
ŝe njegove sodelavec in domačine. Vinka so po vojni odhkovali z redom 

•Narodnega heroja. 
, Božo so zaprU v ptujske prostore, nato pa ga na gradu Borlu, od 
^der je vzdrževala stike s ptujsko okrožno sekretarko KP Barčko. 
spustili sojo iz zapora 1. avgusta 1942. 

Š T E F A N I N Š T E F K A P R I D E T A V S L O V E N S K E G O R I C E 

. Po smrti sekretarja PK KPS za Štajersko, inž. Rada Iršiča -Gregla, ki 
y padel 12. decembra 1941, je bil imenovan na njegovo mesto Sergej 
"^aigher. Kmalu po prihodu Toneta Žnidariča-Stefana na sedež 

pokrajinskega komiteja, je poslal Štefana in kurirko Cvetko 
fraprotnikovo-Štefko v Slovenske gorice, da poiščeta Jožeta Lacka in 
Zvonka Sagadina ter jima naložita nove naloge Osvobodilne fronte. 1 

Ko sta prispela z vlakom v Ptuj, je ležal naokoli visok sneg. Bilo je * 
na koncu januarja ah v začetku februarja 1942. S postaje sta zavila na 
javko pri drevesničarju Janezu Cehu na sedanji Potrčevi cesti. Cehove 
hiše danes ni več. Tam stoji stanovanjski blok TGA Kidričevo. 

Drugi dan sta odrinila v Slovenske gorice do komunista Franca 
Rajšpa, ključavničarja v Doliču pri Destrniku. Najbrže je kak ovaduh 
opazil njun prihod k Rajšpu^ kajti naslednji dan so potrkah zgodaj zjutraj 
orožniki na Rajšpovo hišo. Štefan je tedaj skočil skozi okno na nasprotni 
strani hišnega vhoda in stekel v bližnji gozd. Tako seje rešil aretacije. 
Štefko pa so orožniki prijeU in odvedli na orožniško postajo v 
Vintarovce. 

Tam so jo zasliševali. K sreči se je z Rajšpom domenila za alibi. 
Trdila je, da jo je poslala mama, ki je učiteljica v Cirkulanah v Halozah -

Janez Čeh, drevesničar iz 
Ptuja, pri njem na Ljutomer
ski cesti v Ptuju je bila javka 
za aktiviste OF leta 1941 in 
1942. Nemci so ga ustrelili 4. 
novembra 1941. 

Franc Rajšp iz Doliča pri 
Destrniku, član KP in 
požrtvovalen sodelavec OF. 

k Rajšpu po uro, ki jo je popravil kot materm dober znanec. Ta izgovor 
je zalegel, ker se niso mogh prepričati, če je resničen. Telefonske zveze 
so bile zaradi zapadlega snega prekinjene. Zato niso mogh telefonirati 
niti v Ctrkulane, niti vprašati po telefonu v Ptuj nemške oblastnike, kaj 
naj storijo z aretiranko. 

Vendar je bila Štefka zaprta na orožniški postaji dva do tri dni. Na 
prostosti se je nato oglasila na javki pri Cehovih v Ptuju, kjer je našla 
Štefana, ki se je medtem pogovoril z Lackom, Zvonka pa ni mogel najti. 
Iskala ga nista več, ampak z vlakom hitro odpotovala v Rogaško Slatino. 

V tem času so bih organizatorjem osvobodilnega gibanja naklonjeni 
nekateri dogodki v svetu. Saj vemo, da so se Združene države Amerike 8. 
decembra 1941 odločile, da stopijo v vojno proti silam osi. Sedaj je bilo 
jasno, da bo vojaška moč ZDA prispevala k hitrejšemu porazu fašističnih 
sil. Tudi na ruski fronti se je ustavilo nemško prodiranje, ker je huda 
zima kljubovala nemški vojaSci tehniki in nudila priliko Rdeči armadi, da 
se bojje pripravi na boje po prestani zimi. Trezni presojevalci vojaškega 
položaja so uvideh, da čaka fašistične sile neizbežen poraz, čeprav bo 
zato potrebno še veliko bojev. To misel so voditelji upora posredovali 
prek osvobodilnega tiska tudi prebivalcem Slovenskih goric, kar vse je 
podžigalo k uporu. 

OF V MARIBORU DELUJE V HUDIH OKOLIŠČINAH 
Že novembra 1941 je PK KPS za Štajersko poslal v pomoč 

Osvobodilni fronti v Mariboru, kjer so Nemci z aretacijami občutno 
zmanjšali število terenskih aktivistov, študentki Cvetko Praprotnikovo in 
Marijo Cadeževo. Predtem sta opravili radiotelegrafski tečaj. 

Januarja 1942 je odpoklical CK KPS iz Maribora Miloša Zidanška, 
sekretarja vojnorevolucionarnega komiteja. Odpotoval je v Ljubljano, 
kjer so ga imenovali za komandanta Sercerjeve brigade. Padel je že marca 
1942 na Notranjskem. 

Januarja se je umaknil v ilegalo aktivist OF Jože Gričar, zaposlen v 
železniških delavnicah v Mariboru. V tem času, bilo je 6. januarja 1942, 
so Nemci ustrelili v Mariboru deset talcev. Med njimi je padel organizator 
mladine Ljubo Tarkuš. Nemci so streljali dalje, iz meseca v mesec. 18. 
februarja so padh med desetimi talci kuru- pokrajinskega komiteja 
Srečko Puc, medicinec Ljubo Marion in drugi. Februarja se je umaknila 
IZ Maribora pred aretacijo aktivistka Vera Šlander-Pepca. V Maribor so 
poslah za novega sekretarja KP - Toneta Grčarja-Johana iz Zagorja, 
bivšega knjigovodja. Bil je udeleženec ustanovnega sestanka PO OF za 
Štajersko maja 1941. 

Nadaljevanje prihodnjič 
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Kidričevo 

Taborniki 
v akciji 

v tem mesecu Kidričevo, ki s 
ponosom nosi ime po Borisu 
Kidriču, živi v praznovanju 
praznika krajevne skupnosti, ki je 
letos §e toliko svečanejši, saj je 
večina priznovanj posvečena 
spominu 25-letnice smrti našega 
velikega revolucionarja Borisa 
Kidriča. Po njem je poimenovan 
tudi taborniški odred in mladi 
taborniki ne želijo zaostajati za 
drugimi organizacijami v krajevni 
skupnosti. 

V praznovanje so se vključili ta
ko, da so se najprej lotili čiščenja 
okolja in urejanja taborniške 
opreme, ki jo bodo letos še korist
no uporabili. Pohvaliti je treba 
še to, da so se 30 tabornikom in 
tabornicam iz odreda Borisa Kidri
ča pridružili še vrstniki iz KS 
Hajdina, kar 35 mladih. 

Skupno akcijo so vodili starejši 
izkušeni taborniki Mirko Nežmah, 
Anton Kovač, Ivan Repec in Jože 
Klaneček. Akcija je v celoti uspela 
in mladi so ponosno dejali, da bo
do pomagaU tudi v nadaljnjih 
akcijah pri čiščenju in urejanju 
naselja Kidričevo, ki mora na kar 
najbolj dostojen, prazničen in sve
čan način sprejeti na tisoče gostov 
v soboto 22. aprila 1978. 

Ko že omenjamo akcije taborni
kov, naj še povemo, da tudi 
krajevna skupnost poziva vse hišne 
svete in občane Kidričevega, da se 
tudi sami kar najbolj dejavno 
vključijo v čiščenje naselja, kar ve
lja Se zlasti za prostore pred 
stanovanjskimi bloki, v parkih in 
nasadih. Prav gotovo poziv ne bo 
izzvenel v prazno! 

Za konec še naj povemo, da so 
mladi taborniki po skupni akciji še 
tudi skupaj pomalicah, vrstniki iz 
Kidričevega pa so gostom iz 
Hajdine še pokazali, kako se 
postavljajo šotori in se z njimi 
pomerili še v pikadu. Tako 
sodelovanje je prav gotovo vredno 
posnemanja. France Meško 

Obiskala jih je 
Ksela Lin/ca-Jasna 

v ponedeljek, 3. aprila so učenci 
podružnične šole na Vurberku 
sprejeli od sosednjega PO v 
Dvorjanah kurirčkovo pošto. 
Majhni šolarji so spet podoživljali 
čas svojih vrstnikov iz dni 
narodnoosvobodilne borbe, hkrati 
pa se tako pripravljajo na splošno 
ljudsko obrambo in družbeno 
samozaščito. 

Na ,,osvobojenem ozemlju" ob 
vurberški Soli so pripravih miting, 
na katerega so povabili tudi člana 
KO ZB. V kurirčkovo torbico so 
vložili čestitko tov. Titu za 86. 
rojstni dan ter se tako pridružili 
željam tisočem ostalih slovenskih 
pionirjev. Kurirčkovo torbico so 
od tod ponesli proti Koreni in jo 
varno predali kurirjem sosednjega 
pionirskega odreda. 

V okviru akcije kurirčkova po
šta so se pionirji šole Vurberk 
srečali tudi s preživelo borko Prve
ga pohorskega bataljona Kselo 
Linko-Jasno, ki jih je obiskala na 
šoli. V njihovem krogu je obujala 
spomine na težke vojne dni, pred
vsem pa na akcijo in poslednji boj 
I. pohorskega bataljona. Pionirčki 
so jo zavzeto poslušali in ob koncu 
natresli za cel koš vprašanj v zvezi 
z njenim delovanjem med NOB. Z 
veseljem je tov. Ksela nizala odgo
vor za odgovorom. 

Ob koncu je zaželela pionirjem 
veliko uspehov pri učenju, zlasti 
pa, da ohranjajo pridobitve našega 
narodnoosvobodilnega boja ter s 
svojim učenjem in delom 
spreminjajo svetlo sedanjost v še 
svetlejšo bodočnost. -te-

Ormož 

DOBRA UDELEŽBA 
NA KRVODAJALSKIH 

AKCIJAH 
Tudi pri občinskem odboru RK v Ormožu beležijo v zadnjih letih 

vse več prostovoljnih krvodajalcev, ki darujejo kri za potrebe 
transfuzijske postne Ljubljana in ptujske bolnišnice prek svojih odborov 
RK v kržgevnih skupnosti in vaških aktivov. 

Trenutno imajo v ormoški občini osem krajevnih organizacij RK v 
krajevnih skupnostih in trinajst vaških aktivov, na šestih osnovnih šolah 
pa so ustanovljeni aktivi Rdečega križa v katere so vključeni mladi člani. 
V teku so tudi priprave za ustanovitev aktivov RK v OZD v občini 

Od vseh aktivov so najbolj delavni va3ci, kar je spodbudno pri 
nadaljnjem delu na področju RK. V minulem letu se je prostovoljno 
prijavilo za odvzem krvi v občini Omož 745 občanov, darovalo pa je kri 
le 572 občanov. Pri tem je bilo precejšnje število darovalcev odklonjenih 
zaradi zdravstvenih razlogov. 

Letos, ko bo praznovalo krvodajalstvo na Slovenskem svoj 25-letni 
jubilej, se bodo vključih v akcgo tudi pri občinskem odboru RK v 
Ormožu, kjer bodo organiziraU enako števUo krvodajaldcih akcg kot lani, 
vendar s povečanim številom novih prostovoljnih krvodajalcev. 

Zlatko Novak 

OSNOVNA ŠOLA 
BORIS KIDRIČ KIDRIČEVO 

razpisuje 
licitacijo naslednjih osnovnih sredstev: 

hidrofor , 6 polfoteljev, 2 miz i , 1 vitr ino, 2 p e s k o v n i k a , 
železno vratno krilo in ž ično mrežo . 

Licitacija odpisanih osnovnih sredstev bo 25. aprila ob 17. uri 
v osnovni šoli Kidričevo. 

Mostje odnesla Drava Pisalo se je leto 1945. Nemci so 
se umikali iz naših krajev. Partizani 
so jim hoteh preprečiti pobeg, zato 
so 5. maja razstreHli most, ki je bil 
pri Borlu edini prehod preko Dra
ve. Prišla je svoboda. Povsod smo 
gradili in obnavljali porušeno do
movino. Ze leta 1947 je bil zgrajen 
nov most prek Drave. Leseni stebri 
so poslušali zgodbe, ki jih je pripo
vedovala Drava. Vsak izmed opor
nikov je v dolgih letih oblikoval 
svojo zgodbo, pa vendar so si bile 
vse med seboj podobne. Ko je bil 

most nov, je peljal čezenj le enkrat 
dnevno avtobus, kdaj pa kdaj kak
šno kolo ter nekaj ljudi, ki so imeli 
v Halozah vinograde. Redko kdaj 
je prehodil most kakšen domačin. 

Minevali so meseci, tekla so leta, 
Jugoslavija in z njo tudi Slovenija 
je iz dneva v dan bolj napredovala. 
Ljudje so zapuščali revno haloško 
zemljo ter si iskali drugod boljši 
kos kruha. OdhajaH so v mesto na 
delo, veliko pa jih je odšlo v tujino. 

Most je prečkalo vsak dan več 
ljudi. Pojavih so se tudi avtomobi
li, ki so kdaj pa kdaj prebili leseno 
ograjo ter se malo ,,okopali" v 
Dravi. Tudi avtobusi so pogosteje 
prečkali most. Toda nekega dne se 
je pričel most nagibati in pokati. Ni 
vzdržal več težkega bremena. Mar
sikaj je preživel ta stari leseni most. 

toda močnega sunka vode ne. Voda 
je kos mostu odtrgala in ga odnesla 
nekaj metrov. Most je odslužil svo
jemu namenu. 

Sedaj gradijo nov sodoben most, 
ki bo povezoval Haloze s Ptujem. 
Življenje v Halozah pa je razgibala 
tudi gradnja nove tovarne, kjer se 
bodo lahko zaposhli domači ljudje. 
,,Olga Meglic" je s svojim obra
tom, ki je v gradnji, izpolnila naj
večjo željo domačinov. Ljudje 
bodo končno dobili kos kruha v 
domačem kraju. Vrnili se bodo iz 
tujine in se tu zaposhh. 

Vsi smo veseli, ko gledamo, kako 
med haloškimi griči raste tovarna, 
ki bo tem krajem odprla pot k raz
voju. Tatjana Gomilšek, 

8/a, OS Maksa Bračiča, 
Cirkulane 

NAŠ KRAJEVNI PRAZNIK 
11. aprila praznujemo 

Središčani krajevni praznik. Na ta 
dan je leta 1942 padlo največ 
Središčanov. Ze nekaj dni pred 
praznikom, so se vrstile prireditve. 

V soboto je bil koncert godbe 
na pihala. Po njej so spretni 
telovadci pripravili telovadno 
akademijo. Po akademiji je nas
topila folklorna skupina. Pred 
praznikom pa smo sprejeli goste iz 
pobratene Preljine. 

Na krajevni praznik smo se 
zbrali pri spomeniku. Tovariš 
Dogša je imel krajši govor, potem 
pa so nastopile recitatorke. Po 
končani proslavi smo ob sprem
ljavi koračnice šli v povorki proti 
šoli. Tam so starejši Središčani šli 
na svečano sejo. V šoli je bila 
razstava cvetic, ročnih izdelkov in 
izdelkov nas učencev. 

Zvečer je bilo kresovanje. Le
tos smo praznovali že štiriindvaj
seti krajevni praznik in želimo, da 

bi bil petindvajseti še bolj svečan! 
Robert Novak, 3/a, 

OS Središče ob Dravi 

ZAHVALA 
Ob uspeli operaciji želodca 

se naj ob tej priložnosti toplo 
zahvalim zdravstvenemu oseb
ju na kirurgiji bohiišnice 
Jožeta Potrča v Ptuiu. še 
posegej pa zdravnikom Djurdji 
Sokohč, Andreju Lušicky, 
Ljubu Pušenjaku ter sestram 
Angeli Benčič, Faniki Ko
renjak in Jadranki Ljubdc. 

CirUSkamhč 
iz Sp. Jablani 

Mladi brigadirji za lepše okolje 

Slovenska Bistrica 
V teh dneh potekajo v krajevnih 

skupnostih, delovnih organizacijah 
in osnovnih šolah, v okviru dneva 
mladinskih delovnih brigad po vsej 
občini Slovenska Bistrica Široke 
delovne akcije. Nosilci vseh teh 
akcij so tudi tokrat aktivi in 
osnovne organizacije ZSMS. Med 
večje akcije, ki so bile od 1. aprila 
že izvedene, uvrščajo urejanje 
športnih igrišč, spomenika NOB, 
očiščenje vasi in okolja šole v 
Oplotnici, kjer so mladi pred ne
davnim ustanovili posebno delov
no brigado, ki jo je sestavljalo kar 
osem čet in sedem vodov. Ta 
delovni dan so zaključih s kultur
nim programom ob tabornem og
nju v poznih večernih urah. 

Tudi mladinski aktivi v Sloven
ski Bistrici, v Črešnjevcu, Mako-
lah, Poljčanah, Tinju, Spodnji 
Polskavi, Laporju so v času od 1. 
aprila dalje organiziraU Številne 
delovne akcije čiščenja naselij in 
okolja šol, spomenikov NOB, 
pokopahšča, vodnih strug, zelenic 
in drugih površin. 

Mladi iz delovnih organizacij v 
Slovenski Bistrici in Poljčanah so 
izvedli akcije čiščenja tovarniških 
zelenic in okolja objektov. Ze kar 
tradicionalno je takšno čiščenje v 
delovnem kolektivu IMPOL 
Slovenska Bistrica. Letos pa so se 
na tem področju izkazale tudi dru
ge delovne organizacije, med njimi 

Se posebno EMI Poljčane, EMMl 
Slovenska Bistrica in TOZD Gra
nit Slovenska Bistrica. Mladi v 

delovni organizaciji EMI Poljčane 
nameravajo z udarniškim delom 
urediti parkirni prostor in postaviti 
kolesarnico. V letošnjih spomla
danskih delovnih akcijah so se 

posebno izkazale tudi osnovne or
ganizacije ZSMS na vseh osnovnih 
šolah v občini. 

Doslej je v delovnih akcijah 
urejanja okolja v občini Slovenska 
Bistrica sodelovalo že prek 400 
mladih, to število pa se bo v na
slednjih dneh še znatno povečalo, 

Mladi pri zakopavanju pravkar položenih vodovodnih cevi. 

saj mnoge med njuni še niso 
zaključene. V posameznih krajih 
pa so že pričeh z novimi. 

Viktor Horvat 
Besedilo in slika: 

Preizkus znanja 
iz dela OZN 

V KLUBU MLADIH v Ptugu je 
bilo v petdc, 7. aprila občinsko 
kviz tekmovanje klub OZN, ki ^ 
je organiziral občindci center 
klubov OZN Ptuj. 

V znarrju iz zgodovine OZN se 
je pomerilo 7 ekip, dve 
osnovnošolski in pet sredrge-
šolskih. 

Ekipi osnovnih šol sta se 
pomerili meč sabo, zmago je 
slavila ekipa OS Ivana Spolenjaka 
iz Ptuja pred ekipo OŠ Borisa 
Kidriča iz Kidričevega. 

V srednješolski konkurenci je 
zmagala ekipa ekonom^e šole, 
druga je bila ekipa d i j a š k ^ 
doma, tretja je bila ekipa ptujdce 
gimnazge, četrto in peto mesto pa 
sta si deUh ekipi upravno-admi-
nistrativne šole in poklicne 
kovinarske šole. 

ZoranCernezel 

o b v e š č a . 

VZGOJNO VARSTVENA 
ORGANIZACIJA PRI 
OSNOVNI ŠOLI ORMOŽ 

da bo vpisovanje predšol
skih otrok za novo šolsko 
leto 1978/79 v starosti od 18 
mesecev do 7. leta v pone
deljek, 24. in v torek, 25. 
aprila od 10. do 16. ure v pi
sarni zavoda. 

S seboj prinesite otrokov 
rojstni list. 

Uprava Vzgojno varstvene 
organizacije — Ormož 

Na TV snemanju 
Bil je ponede^ek, 20. marca. Ta dan bi bil zame, kot vsi drugi, če ne 

bi šli v Ljubljano. Ob 13. uri nas je čakal pred kr^ižnico avto iz RTV. 
Vodilanas je tov. Malka Veler, ki je tudi vodja Pionirske knjižnice. V 
Ljub^ano smo odšh nervozni, vendar pa tudi radovedni, kako bo na 
snemanju za oddajo PISANI SVET. 

Ko smo se pripeljah v Ljubljano, smo si najprej ogledah stavbo, v 
kateri bo snemanje. 

Napočil je čas snemarga. Vsi smo poštah še dodatno nervozni. 
Režiser je dal znak za začetek. Nihče od nas pa se ni mogel odločiti za 
vprašanje ilustratorju Štefanu Planincu, tako da so morah snemanje 
prekiniti Dogovorili smo se, kdo bo prvi vprašal, nato pa je vse steklo, 
kot je treba. Med snemanjem ni bilo večjih zastojev. Nato smo povabiU 
tovariša Štefana Planinca v slaščičarno, kije bila v bližini. Domov smo se 
vozih že v mraku. 

EvgenZgubič 

Društvena dejavnost 
Društvo upokojencev Ptuj bo na letni konferenci 24. aprila 1978 pola

galo enoletni obračun svojega dela, za katerega lahko zatrjujemo, da je 
bilo plodno. Tu bodo nakazane tudi bodoče smernice za poglobljeno delo, 
ki naj zbliža in še bolj aktivizira svoje članstvo. 

Med najaktivnejše sekcije društva lahko prištevamo moški pevski 
zbor, ki je s svojim aktivnim delom nenehno prisoten v vseh potrebah dru
štva, posameznih članov in splošnih družbenih potreb. Sedaj se zbor 
pripravlja za regionahii nastop, ki bo v prvi polovici maja v Mariboru. 
Druga naloga pred zborom pa je vsakoletna revija pevskih zborov upoko
jencev iz vse Slovenije, ki bo 20. maja v Krškem. 

Komisija za rekreacijo je poskrbela za letovanje svojih članov v ZDUS 
domovih počitka ob morju. Pripravljen je tudi bogat program dela za 
letošnje leto, ki predvsem obsega več izletov in kolesarskih trimov s pikni
ki. Omembe vredne so najvažnejše prireditve in to 22. maja gredo člani na 
štiridnevni izlet na otok LoSinj z dvodnevnim bivanjem v Malem Lošinju. 
V enodnevnem izletu meseca junija je predviden ogled legendarne Kozare 
in taborišča v Jesenovacu, za ljubitelje kolesarjenja pa se predvideva mali 
kolesarski TRIM v predele Slovenskih goric na PolenSak ali v Juršinci, kjer 
bo poskrbljeno tudi za prijeten oddih. Za mesec juhj je zopet predviden 
enodnevni izlet po Dravski dolini z ogledom spominskega obeležja na 
Ostrem vrhu na Kozjaku, kjer je bil zahrbtno ubit prvi sekretar CK KP Ju
goslavije Djuro Djakovič, od tu pa prek Dravograda na ogled Velenja in 
zdravilišča Dobrna. 

Tudi v tem mesecu se bodo pomerili naši kolesarji na TRIMU prek 
Turnišča, Sel, Dražencev in Hajdine. Ker se v avgustu predvideva večja j50-
čitniška odsotnost članstva bo v tem mesecu samo tovariško srečanje (pik
nik) nekje v Halozah. V začetku septembra pa se zopet predvideva 
štiridnevni izlet na Djerdap, z ogledom naše prestolnice, zgodovinskega 
Oplenca na Topoli in Petrovaradinske trdnjave v Novem Sadu, s 
povratkom po Podravini. 

Za vse izlete in tudi trime bodo člani društva pravočasno obveščeni 
prek društvene oglasne deske na kar že sedaj opozarjamo in želimo, da bo 
članstvo prav na tem področju dejavnosti odneslo največ najlepSih spomi
nov. M. Guček 

Z A H V A L A 

Ob bridki izgubi najinega dragega moža in očeta 

ALOJZA KAMPLA 
upokojenca iz Ptuja, Zagrebška 28 

se iskreno zahvaljujeva vsem, ki so ga spremljali na njegovi poslednji poti. Posebej 
zahvala sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem ter bivšim sodelavcem iz 
katastra. Lepa hvala vsem za vence in šopke, govornikoma tov. Vrablu in tov. 

Samoboru za poslovilne besede ter duhovniku za spremstvo. 

V Ptuju, 17. aprila 1978. 

Žaligoča žena Malči in hčerka Martina. 

ZAHVALA 

Po kratki in mučni bolezni nas je za vedno zapustil dragi 
mož in očka 

Jurij Anžel 
iz Sel 

Zahvaljujemo se TGA Kidričevo, posebno godbi, pevskemu zboru, govornikom, 
darovalcem vencev in cvetja. Posebna zahvala tov. Mirku Selinšku, Jožetu Hebaiju,g. 
duhovniku za opravljen cerkveni obred. Zahvala družini Tom.inc, ki so nam pomagali v 
težkih trenutkih in družini Tetičkovič ter vsem sosedom. Vsem najlepša hvaJa. 

Žalujoči: žena Marija, hčerka Ivanka, svakinja Francka, Margica, 
Tinka, sestre in brat. 
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Slovenska rokometna liga moški - vzhod 

RKOrmož-RK Polet 14:13 (8:9) 
Mestna graba: Gledalcev 100 
Sodnika: Dorn in Hlačar, oba 

Celje. 

RK Ormož: Balkan, Perger 3, 
Grame, Grivec, Hanželič 4, Turin, 
Polak 1, Bezjak M. 1, Sabo, Lah, 
Pavlovič 5, Ožek. 

RK Polet: Klopčič, Sapač 2, 
Benko 8, Katong 2, Srt, Makovec, 
Bransberger, Horvat, Antolin, 
Frangež 1, Glažar, Sečko. 

Zadnjo tekmo spomladanskega 
kola pred svojim občinstvom so 
Ormožani gostili ekipo Poleta iz 

Sobote. V izredno težkih vre
menskih pogojih namreč celo 
tekmo je padal gosti sneg, tako da 
je bilo igrišče prekrito z najmanj 3 
cm debelo snežno brozgo. Po ta
kem terenu se ni moglo igrati nor
malno, zraven pa je igralce oviral 
še gosti sneg, ki je neprenehoma 
padal. 

V takih pogojih so gostje prvi 
dosegli zadetek, vendar so domači
ni že v naslednji minuti izenačili, 
takoj nato pa tudi povedli z dvema 
zadetkoma razlike. To razHko so 
domačini obdržali vse do 22 min., 
nakar so gostje najprej izenačili, 
nato pa povedli z golom razlike, 
ter s to prednostjo končali tudi pr
vi polčas. 

V nadaljevanju so domačini 
izenačili in tudi povedli z golom 
razlike — Nedvomno imata za to 
zasluge izredno dobri vratar Ožek, 
ki ga je domači trener poslal na 
igrišče, prav tako tudi Turin, ki je 
v obrambi več kot odlično opravil 
svojo nalogo. Namreč izredno 
požrtvovalna obramba domačinom 
je povsem onemogočila dobre 
strelce gostov Sapača in Benka, ta
ko da so gostje v drugem delu do
segli samo 4 zadetke in še to enega 
iz najstrožje kazni, medtem ko so 
si domačini svojo zmago potrdili 
10 min. pred koncem tekme. 

Prav je, da se pohvalijo igralci 
obeh ekip, ki so vzdržali 60 min. v 
takem vremenu še posebej pa pri 
domačinih že omenjenega Ožeka 
in Turina, ter v napadu Pregera in 
Pavloviča. 

Pri gostih sta edina odstopala 
vratar Klopčič in Benko. Po 
končani tekmi so gostje vložili 
protest češ, da je pri domačinih 

igralo več starejših igrlcev, kot pa 
to predvideva pravilnik RZ Slo
venije. Nedvomno pa je, da ni tre
ba iskati gostom napak za iz
gubljenimi točkami tam, kjer jih 
sigurno ne bodo dobili. 

Janko Rihtarič 

SPOMLADANSKI KROS 

Jutri V 
Gorišnici 
Preteku petek bi moral biti v 

Gorišnici kroš za občinsko 
prvenstvo. Zaradi slabega vreman 
so ga prireditelji prestavih na jutri 
s pričetkom ob 14. uri. Upajmo, 
da nam vreme tokrat ne bo 
zagodlo. Jutri ob 14. uri se torej 
dobimo v Gorišnici. 

V nedeljo je bila v Orehovi vasi du-ka za repubhško prvenstvo v 
kategoriji do 50 ccm. Proga je bila zelo blatna in ves čas je deževalo. 
Startalo je 36 tekmovalcev, med njimi šest Ptujčanov, članov AMD Ptuj 
(Damir Prstec, Darjan Vesenjak, Miran Šegula, Zoran Kranjc, Mitja 
Kovač in Drago Bele), Mnogo tekmovalcev je zaradi težavnih pogojev 
odstopilo, med njimi tudi nekateri Ptujčani. Z dobro vožnjo je Vesenjak 
osvojil tretje in Prstec deseto mesto. Dirka je bila zelo zanimiva, borbena, 
na blatni stezi pa je bilo tudi nekaj padcev, ki so se na srečo končali brez 
poškodb. 

MOTOKROS 

Darjan Vesenjak na stezi v Orehovi vasi 
besedilo in slika: B. Rode 

IS. aprila praznujejo jugoslo-
vandci železničarji in vse sloven
sko ljudstvo 58-letnico velike 
železmčarske stavke. Veliko izre
čenih in napisanih besed obeležuje 
tiste težke dni boja železničarjev, 
kovinarjev in rudarjev leta 1920. 

K prazničnemu razpoloženju ob 
tem velikem dnevu se pridružuj ego 
tudi športniki železničarji v Ptuju 
z rezultati, ki so jih dosegli v 
športnih srečai^ih. 

STRELJANJE 

V soboto 8. aprila 1978 je pet 
članska ekipa SD Železničar Ptuj 
sodelovala v Mariboru na tra
dicionalnem ekipnem mnogoboju 
železniških enot mariborskega 
področja. Med desetimi ekipami 
so Ptujcani osvojili prvo mesto ter 
prejeli pdcal v trajno last. 

V torek 11. in sredo 12. aprila 
1978 je SD Železničar izvedla v 
svoji družini tradicionalno na
gradno streljanje na katerem je 
sodelovalo i 9 strelcev in članov 

kolektiva. Prvo mesto in nagrado 
je osvojil Franc Leben s 128 krogi 
od 150 možnih ter prejel tudi 
p<*:al; sledili so Alojz Koželj s 
126, Mirko Puklič s 12 5 krogi, 
Marjan Kunstek s 12 3 krogi, Ignac 
Rašl f 12 2 krogi 

V četrtek 13. aprila je bil 
izveden tradicionalni ekipni mno
goboj za pokal železničarjev Ptuj 
1978. Sodelovalo je 10 ekip, ki so 
se z doseženimi rezultati uvrstile 
takole — prvo mesto in pdkal 
železničarji 78 je osvojila SD 
Turnišče s 895 krogi nato 
Kidričevo 85 5, Mercator 837, 
Železničar I. 836 , Železničar II. 
789, Agis 7 7 2 , Opekar 769, 
Gradnje 766. Jože Lacko 642, 
Delta 583 . Vsa tekmovanja so bila 
izvedena z zračno puška 

KEGLANJE 

Kegljači železničarji iz Ptuja so 
pričeli s tekmovanjem že 20. 
februarja, ko so se srečali s 
kegljači Borca in Panonije iz 
Ptuja. Sledila so še povratna 
srečanja. V tem boju so 
železničarji dvakrat zmagali en
krat pa srečanje izgubilL 

Posebno praznični povdarek je 
fezvenel na četveroboju v Ptu|u 
13. aprila, na katerem so se 
nastopali kegljači Mercator-Pa-
noni^a, „Vinko Reš" in Opekar, 
vsi iz Ptuja. Pokalni turnirje odprl 
Peter Vrtič. 

Šestčlandce ekipe so z do
seženim rezultatom zasedle na
slednja mesta: Najboljši so bili 
keg^ači „Vinko Res", ki so sZ15 
Dodrtimi keelii osvojili tudi ookaL 

Sledili so železničar 207 , Panon^a 
194, Opekar 193. P(*al je prejel 
tudi najboljši tega tumiqa Marjan 
Seidinšek iz krožka Opekar, ki je 
podrl skupno 59 kegljev. 

Pokalno tekmovanje posamez-
jUkov v disciplini 1 X 100 luč^ev 
Munda 398, Franc Kostanjevec 
379, Franc Leben 369. Danilo 
Forstnerič 355 itd. Tekmovanje 
bo predvidoma končano 2 3. 
aprila. 

PLAVANJE 

7. aprila 1978 je v Ptujskih 
toplicah zaplavalo 12 delavcev -
plavalcev železniških delavnic. 
Tekmovali so v disciplini 25 m na 
izpadanje. Najhitrejši je bil Milan 
Jurič, ki je osvojil pokal tega 
tekmovanja sledili so še Jože 
Cestnik, Štefan Topolovec, Miran 
Skok itd. 

ŠAH 

16 šahistov se je v dveh 
^upinah bcH'ilo za pcdcal železni
čarjev. Prva dva iz vsake l u p i n e 
sta igrala v finalnem delu. Mlad 
šahist Janez Čuček je z 2,5 
točkami osvojil pdcal, sledijo 
Drago Jerič 2 , Jože Štrafela 1.5. 

Podelitev pdcalov in diplom je 
bilo na svečani proslavi CD TOZD 
za vzdrževanje voz 15. aprila 
1978. Navedeni rezultati n^ bodo 
iskrena čestitka vsem železni
čarjem, vsem nastopajočim pa 
vzpodbuda k še večji športni 
aktivnosti 

A. Š. 

OBJAVLJA 
naslednja pr68ta delovna mesta: 
V O Z D PTUJ: 

- knjigovodja - 1 delavec 
pogoji: SSI — ekonomske smeri z najmanj 2 do 5 let delovnih izkušenj na de
lovnem mestu knjigovodje OD. 

- administrator — 1 delavec — nabava in izdaja materiala ter expedit 
pogoji: SSI — administrativne smeri — pripravnik 

- Vratar-telefonist — 1 delavec: opravljanje vratarskih, telefonskih in informa
cijskih del 
Pogoji: SSI in nad 5 let delovnih izkušenj na podobnih delovnih mestih 

- snažilka: 2 delavca: čiščenje poslovnih prostorov 
pogoj; osemletka 

ARHITEKTURA: 
- projektant — 2 delavca: samostojna izdelava tehnične dokumentacije za manj 

zahtevne objekte 

pogoji: VIS - arh. in končan pripravniški staž 

NIZKE GRADNJE: 
- projektant — 2 delavca: samostojna izdelava tehnične dokumentacije za manj 

zahtevne objekte 
pogoji: VIS gradbene smeri ali VŠ gradbene smeri in 8 let delovnih izkušenj. 

- projektant - 1 delavec: sodelovanje pri izdelavi manj zahtevne tehnične do
kumentacije 

pogoji: SSI gradbene smeri 

ELEKTROINSTALACIJE: 
- projektant — 1 delavec: vodenje projektantske skupine 

Pogoji: VIS - elektr. smeri in 8 let delovnih izkušenj 
- projektant 1 delavec: samostojno projektiranje posameznih objektov 

pogoj: VIS - elektr. smeri in 2 leti delovnih izkušenj. 
- projektant - 1 delavec: sodelovanje pri izdelavi manj zahtevne tehnične doku

mentacije 

pogoji: SSI — elektr. smeri in 3 do 5 let delovnih izkušenj. 

URBANIZEM: 
- urbanist - 1 delavec: sodelovanje pri izdelavi zahtevnejše tehnične oz. urba

nistične dokumentacije 
pogoji: VIS — arh. pripravnik 

INŽENIRING: 
- komercialist - 1 delavec: opravljanje vseh vrst komercialnih in administrativ

nih poslov za potrebe projekt, inženiringa 
pogoji: SSI - komercialne smeri in 3 do 5 let delovnih izkušenj. 

KOPIRNICA: 

- 1 delavec: delovna opravila kopiranja, fotokopiranja, 
pogoj: končana osnovna šola 

V DE MARIBOR: 

ARHITEKTURA: 

- projektant - 1 delavec: samostojno projektiranje projektov 
pogoj: VIS - arh in 5 let delovnih izkušenj 

- vodilni projektant - 1 delavec: vodenje skupine in projektiranje gr. fasadnih 
elementov, interjerov, grafično oblikovanje m mikrourbanistično oblikovanje, 
pogoj: VIS - arh. in 8 let delovnih izkušenj. 

Vsa objavljena prosta delovna opravila bodo zasedena po dogovoru 

Komentar Z neprave 
strani 

KOMENTAR Z NEPRAVE 
STRANI ali odgovor na poročilo 
RK Ormož - RK Minerva 

Nerad se sicer spuščam v 
polemike, vendar moram odgo
voriti na poročilo, ki je bilo 
objavljeno v Tedniku št. 14 z dne 
6. aprila, pod naslovom: „RK 
Ormož - RK Minerva 2 3:30 
( '3 :12)" . 

Poročevalec s te rokometne 
tekme, tov. J. Rihtarič, ie namreč 
načel problematiko, ki bi jo bilo 
vredno načeti kje drugje^^ na 
pravem mestu in ob pravem cjisu. 
Čeprav se s piscem v marsičem 
strmjam, pa ne morem dati prav 
nekaterim njegovim trditvam, 
predvsem ne, ko pravi: „da se je 
domači trener preveč spuščal v 
eksperimentiranje". 

Kot član nadzornega odbora 
RK Ormož imam vsekakor boljši 
pregled nad problemi, ki nastajajo 
v rokometnem klubu, nad uspehi 
in_ neuspehi ormoških rokome-
tašev. Gre predvsem za to, da so s 
takim poročanjem prizadeti pred
vsem iffralci, ki so v omenjeno 

srečanje vložili veliko truda, iineli 
pa so ,,slab dan" in jim pač ni šlo. 

Ob tem vprašujem tov. Rihta
rič a, koga bi on poslal na igrišče, 
če bi odpovedala ekipa v celoti, ali 
on ne bi eksperimentiral, da bi 
lahko poskušal dobiti najbolj 
učinkovito in prodorno postavo? 
Predno je pisec napisal to 
neumestno trditev bi moral 
najprej vedeti, da Franc Frangež 
že nekaj let uspešno vodi ormoške 
rokometaše in b o tako ostalo tudi 
za naprej, da včasih tudi še boljše 
ekipe kot je ormoška izgubljajo 
tekme tudi doma, pa se svet zaradi 
tega ni podrl. Če nastane v klubu 
knza, jo je treba reševati znotraj 
in to tisti, ki razmere najbolj 
poznajo in tudi tu velja Prešernov 
epigram: „Le čevlje sodi naj 
kopitar." 

To velja tudi v ormoškem 
primeru, saj v klubu delajo ljudje, 
ki imajo že nad 20 letne izkušnje v 
rokometu in tem smo se 
priključili mlajši kot njihovi 
učenci in nadaljevalci njihovega 
dela. 

Franc Kelemina 

ČETRTEK, 20. in v PETEK 21. 
aprila: TO SO GADI slov. barv. 
komedija, ob 18. in ob 20. uri- V 
SOBOTO 22. aprila: ARTISTI IN 
.MODELI am. barv. vistav. 

komedga; V NEDEUO 23. aprila: 
ARTISTI IN MODELI, am. barv. 
komedija, bo ob 10. uri matineja, 
ob 16., 18. in ob 20. uri; V 
TOREK, 25. aprila: STANO
VALEC fr. barv. vistav. film ob 
18. in ob 20. uri; V ČETRTEK, 
26. aprila: VDOVSTVO KARO-
UNE ŽAŠLER slov. barv. film ob 
18. in ob 20. uri. 

SNL-Vozi la-Drava 1:0(0:0) 

V nedeljo gostuje 
v Ptuju Mercator 

v 17. kolu tekmovanja v 
repubUški nogometni Ligi so igralci 
selekcije Drave gostovali v Novi 
Gorici. Domače moštvo jih je 
premagalo tesno z 1:0. Igraje bila 
dokaj enakovredna, domači so 
edini zadetek dosegli v začetku 
drugega dela po napaki obrambe 

Drave. V nedeljo pa se nam v 
Ptuju obeta izredno zanimivo 
srečanje. Igralcem Drave prihaja v 
goste vodilna enajsterica Mercator 
iz Ljubljane. Srečanje se bo 
pričelo ob 16.30 na stadionu 
Drave. 

SRL - vzhod Posavje-Drava 8:16(4:7) 

V soboto odločitev 
Igralke RK Drava so si preteklo 

soboto praktično že zagotovile 
nastop v takoimenovanem super 
finalu za repubhški naslov. Po 
boljši igri so v Krškem premagale 
domače igralke. Največ zadetkov 
je dosegla Cernejeva in sicer 7. V 
soboto je na sporedu zadnje kolo. 
V Ptuj prihajajo igralke'Smartne-

ga, ki na lestvici zaostajajo za dve 
točki in imajo še vedno teoretične 
možnosti za osvojitev prvega 
mesta. To bi jim uspelo le, če bi 
Dravo v Ptuju premagale vsaj s 15 
zadetki razlike. Srečanje se bo na 
stadionu Drave pričelo v soboto 
ob 19. uri. 

OBČINSKA NOGOMETNAilGA 

VeČina srečanji 
prestavljenih! j 

Zaradi izredno slabih vremen
skih razmer v občinski nogometni 
hgi preteklo nedeljo ni bUo 
odigrano nobeno srečanje. Tek
movalna komisija je vsa ta 
srečanja prestavila na to nedeljo in 
ne na konec prvenstva. Zaradi 
pohoda Po poteh revolucije redno 
kolo v skupini C to soboto odpade 
in je preloženo na naslednjo 
soboto. 

Moštva v skupini C so preteklo 
soboto kljub mrazu, dežju, snegu 
in blatu odigrala srečanja drugega 

kola spomladanskega dela tekmo
vanja in si zato zaslužijo vso 
phvalo, tako zmagovalci kot 
poraženci. Doseženi so bili 
naslednji izidi: Varnica-Sela 3:0 
(?) , Leskovec-Mladinec 0:1, 
Draženci-Bukovci 5:3 in Tržec-
Zavrč 2:0. Trenutni vrstni red je 
naslednji: Mladinec 15, Varnica 
11, Draženci 11, Bukovci 11, 
Zavrč 10, Tržeč 8, Sela 4 in 
Leskovec 2 točkL 

L k. 

STRELSTVO 

Prvo mesto za SD Kidričevo 
Ob 25-letnici smrti velikega revolucionarja Borisa Kidriča in v 

počastitev krajevnega praznika je bilo v nedeljo v Kidričevem 
tekmovanje v streljanju z MK puško. Prehodni pokal krajevne skupnosti 
je z 877 krogi osvojila SD Kidričevo pred SD Turnišče 850 m SD 
Mercator 836 krogov itd. Med posamezniki je zmagal Novak (SD 
Kidričevo) 181 pred Krambergerjem (SD Kidričevo) 178 in 
Lovrenčičem (SD Mercator) s 177 krogi. , 

Šah 

Zmagal je Videm 
v finalu tekmovanja šahistov ptujske občine za pokal maršala Tita je 

ekipa Vidma gladko premagala SO Ptuj s 4:0. Posamezni izidi: 
Seruga-Kneževič 1:0, Danjko-Majnik 1:0, Sedlašek-Bakuš 1:0 m 
Merc-Klarič 1:0. 

Občinsko prvenstvo I 
pionirjev in pionirk 

Mladi šahisti ptujske občine so se pometih na ekipnem občinskem 
prvenstvu. Pri starejših pionirjih je vrstni red na.slednji: 1. Gorišnica 29, 
2 Kidričevo 26, 3. T. Znidarič 25,5 točke, sledijo Juršinci 22, Destrnik 
19, Grajena 16, Cirkulane 14,5, Leskovec 10^5, I. Spolenjak 10 in 
Markovci 7,5 točk. Starejše pionirke: 1. Juršinci 6, 2. Grajena 6 in 3.* 
Leskovec O točk. Mlajši pionirji: 1. Juršinci 25, 2. Grajena 16,5, 3.1 
Gorišnica 16, 4. T. Znidarič 14, 5.1. Spolenjak 13,5, 6. Vitomarci 11,5, 
7. Markovci 9 in 8. Leskovec 6,5 točke. Mlajše pionirke: 1. Juršinci 5, 2. 
T. Znidarič 3 in 3. Grajena 3 točke. 

L k. 

Pestra dejavnost učencev, 
Učenci osnovne šole Veijko Vla-

hovič v Crešnjevcu pri Slovenski 
Bistrici, razvijajo v letošnjem šol
skem letu veliko šolskih in izven-
šolskih aktivnosti, med katerimi 
posvečajo posebno pozornost 
samoupravljanju. Redno se sesta
jajo delegati razrednih skupnosti, 
ki obravnavajo vse pomembnejše 
dogodke na Soli. Vsako leto ob 
zaključku šolskega leta pa na tej 
šoli podeljujejo posebno, jubilejno 
priznanje učencu, ki je največ 
prispeval k uveljavljanju samo
upravljanja na šoli. 

Posebna privlačnost za mlade v 

Crešnjevcu je tudi delo v marksi
stičnem krožku, vanj je letos 
vključenih prek 30 učencev. V 
okviru tega krožka so se učenci šo
le tudi aktivno vključevali v sezna
njanje o minulih predvolilnih ak
tivnostih kot ob samih volitvah 
delegatov v vse sredine družbenega 
življenja. 

Ob lepem vremenu šolarji svoje 
aktivnosti usmerjajo v naravo, 
kjer sodelujejo pri urejanju cest in 
drugih komunalnih objektov v 
kraju. Redno pa skrbijo tudi za 
urejenost šolskega okolja kot tudi 
celotnega kraja. Viktor Horvat 
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TV spored 
TV LJUBLJANA 

ČETRTEK, 20. APRILA: 
9.00 TV v Šoli: Kmečki upor 

na Hvaru, Avstralija, Elektronika 
Zagreb; 10.00 TV v šoli: Fran
coščina; 10.30 TV v šoli: Risanka, 
Fizika; 15.00 TV v šoli-pono-
vitev; 16.00 Šolska TV: Turizem 
17.10 Poročila; 17.15 Velike reke: 
Nil; 18.15 Obzornik; 18.25 Mozaik; 
18.30 Profesor Baltazar; 18.45 
Tehtnica za natančno tehtanje; 
19.15 Risanka; 19.30 TV dnevnik; 
19.55 Propagandna oddaja; 20.00 
Obleka to sem jaz, TV Novi Sad; 
20.35 Cile — red, delo, poslušnost; 
21.45 TV dnevnik; 20.00 Minia
ture: Kitarist Pedro Soler. 

PETEK 21. APRILA 

9.00 TV v šoli: Ruščina, Od 
petka do petka, Morje — TV Zag
reb; 10.00 TV v šoli: Angleščina, 
Risanka, Zgodovina; 15.00 TV v 
šoH; 17.20 Poročila; 17.25 Polie-
der H 3 — TV Zagreb; 17.40 
Ostržek; 18.05 Obzornik; 18.15 
Cez -tri gore; 18.40 Mozaik; 18.45 
Človekovo telo — izobraževalna 
serija; 19.15 Risanka; 19.20 Cik-
cak; 1Q.30 TV dnevnik; 20.00 
Zabavno glasbena oddaja; 21.05 
Razgledi: Kalabrija ob robu 
gospodarskega Čudeža, barvna 
dokumentarna oddaja; 21.50 TV 
dnevnik; 22.05 Propagandna 
oddaja; 22.10 Serpico — serijski 
film; 22.55 Poročila. 

SOBOTA, 22. APRILA: ' 
8.00 Poročila; 8.05 Profesor 

Baltazar; 8.15 S. Makarovič: 
Kosovirja na leteči žlici; 8.30 Vrtec 
na obisku: Po lovčevih stopinjah; 
8.45 Tehtnica za natančno teh
tanje; 9.15 Pisani svet; 9.50 
Dokumentarna oddaja; . . . Študij 
na univerzi: Strojništvo, barvna 
oddaja; . . . G. Durieux: Paul 
Gauguin; . . . Jugoslovanska trim-
ska televizija; . . . Poročila; 15.40 
Poročila; 15.45 Propagandna 
oddaja; 15.50 Nogomet Crvena 
Zvezda:Sarajevo; 17.45 Navihani 
fantje — film; 19.15 Risanka; 
19.20 Cikcak; 19.30 TV dnevnik; 
20.00 A. Newman: Šopek z bodečo 
žico; 20.55 Marnie — film; 23.00 
TV dnevnik; 23.15 625; 23.55 Po
ročila. 

NEDELJA, 23. APRILA 
825 Poročila; 8.30 Za dobro 

jutro: Od vsakega jutra raste dan, 
Tolmin, 9.00 625; 9.30 M. Ker-
stner: Gruntovčani; 10.30 K?.j je 
narobe: V znamenju zore, mladin
ski film.; 11.25 Mozaik; 11.30 
Kmetijska oddlaja;, 12,30.P.oročila;. 

Britanska enciklopedija, Okrogli 
svet. Pesem Evrovizije 78 iz Pari
za, Športna poročila. Poročila; 
17.55 Mož, ki je znal z otroki; 
19.05 Dviganje uteži; 19.15 Risan
ka; 19.30 TV dnevnik; 20.00 Prvi 
trije; 20.05 D. Jovanovič: Konec 
tedna; 21.10 V sovjetu ob Volgi; 
21.40 TV dnevnik; 21.55 Nogomet 
Hajduk:Partizan; 22.25 Športni 
pregled; 22.55 Poročila. 

PONEDELJEK, 24. APRILA: 
15.05 TV v šoh: Matematika, 

Poliviniklorid, Nikola Tesla; 16.45 
Poročila; 16.50 Sedem stopnic do 
glasbe; 17.05 Obzornik; 17.15 
Kongres ZK Črne gore in Hr
vatske; 18.15 Britanska enciklo
pedija; 18.40 Mozaik; 18.45 Mladi 
za mlade; 19.15 Risanka; 19.30 TV 
dnevnik; 20.00 Prvi trije; 20.05 M. 
Orsič—Ivkov: kaj se je zgodilo s 
Filipom Preradovičem; 21.10 Kul
turne diagonale; 21.50 TV dnev
nik; 22.05 Mozaik kratkega filma: 
600 dni do pravice; 22.25 Poročila 
s kongresov ZK Črne gore in Hr
vatske. 

TOREK, 25. APRILA: 

8.30 TV v šoh: Angleščina, 
Kako rastem. Geometrija, TV vr
tec, Vesela knjižnica: 10.00 TV v 
ŠoH: Prirodoslovje, Risanka, Glas
beni pouk; 14.30 TV v šoU — 
ponovitev; 17.05 Šolska TV: Regi
ja Evrope, Pogumna dekleta iz 
enot teritorialne obrambe; 17.00 
Poročila; 17.05 Življenje v škor-
njih z visoko peto; 17.35 Obzor
nik; 17.45 Poročila s kongresa ZK 
Makedonije; 18.15 Mali svet; 
18.40 Mozaik; 18.45 Po sledeh 
napredka; 19.15 Risanka; 19.30 
T V dnevnik; 20.00 Prvi trije; 20.05 
Diagonale: Kam in kako po 
osnovni šoli; 21.00 M. Dobrovv-
ska: Noči in dnevi, nadaljevanka; 
22.00 TV dnevnik; 22.10 Glasbeni 
magazin; 22.55 Poročilo s kon
gresov ZK CRne gore. Hrvatske in 
Makedonije. 

SREDA, 26. APRILA: 
16.50 Poročila; 16.55 S. 

Makarovič: Kosovirja na leteči žli
ci; 17.10 Potovanje v deželo lutk; 
17.30 Mozaik; 17.35 Obzornik; 
17.45 Poročilo s kongresa ZK 
Vojvodine; 18.15 Na sedmi stezi; 
18.45 Podehtev zlatih priznanj OF; 
19.15 Risanka; 19.30 TV dnevnik; 
20.00 Prvi trije; 20.05 Barvni film: 
Stara puška; 21.50 TV dnevnik; 
22.05 Poročilo s kongresov ZK 
Črne gore, Hnatske, Makedonije 
in Vojvodine. 

R A D I O P T U J 

Č E T R T E K , 20. aprila: I6.OO PoročUa in obvestila, 16.15 Zabavna 
glasba, vmes EPP, 16.30 Pionirji zdravo v OŠ Trnovska vas, 16.45 Ljudske 
pesmi iz okolice Ptuja, 17.00 Novice, 17.05 KuUurna panorama — revija 
amaterskih gledahšč, 17.20 Jugoslovanska vokal. instr. glasba, 17.35 Delo 
društva upokojencev Markovci, 17.50 Vedri ritmi. 

PETEK, 21. aprila: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna glasba, 
vmes EPP, 16.30 Radijska univerza, 16.40 Zborovska glasba — oktet 
Gallus, 17.00 Novice, 17.05 Mladi danes v Stopercah, 17.35 Igramo za raz
vedrilo. 

SOBOTA, 22. aprila: Od 11. do 12. ure neposredni prenos proslave v 
Kidričevem, 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna glasba, vmes EPP, 
16.30 V soboto popoldne (zabavna in popularna glasba, magnetofonski 
zapisi, nasveti, gost oddaje...). 

NEDELJA, 23. aprila: 11.00 Tedenski pregled dogajanj in obvestila, 
11.20 Zabavna glasba, vmes EPP, 11.30 Posnetek govora Zorana Poliča, 
11.45 Iz vasi v vas Juršinci 111. del, 12.30 Čestitke poslušalcev, 13.00 
Kmetijska oddaja, 13.15 Čestitke poslušalcev II. del. 

PONEDELJEK, 24. aprila: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabav
na glasba, vmes EPP, 16.30 Šport in društva, 16.45 Zabaval vas bo orke
ster in zbor James Last, 17.00 Novice in EPP, 17.10 Iz stare diskoteke, 
17.30 Delegacije obravnavajo, 17.35 Melodije iz musiclov. 

TOREK, 25. aprila: 16.00 Poročila in obvestila, 16.15 Zabavna glas
ba, vmes EPP, 16.30 Naš komentar ob obletnici OF, 16.35 Domači 
ansambh: Fantje treh dolin. Bratje Kovačič in Veseh hmeljarji, 17.00 Novi
ce in EPP, 17.10 Delavec v kolektivu TVl Majšperk, 17.20 Pesmi revoluci
je, 17.35 Predstavljamo vam lovsko družino Ptuj, 17.45 Vojaški orkestri. 

SREDA, 26. aprila: 8.10 Dobro jutro in poročila, 8.15 Pogovori v 
Živo, 8.30 Obvestila in EPP, 8.45 Cicibani, dober dan, 8.58 Povzetek in 
odpoved oddaje. 

V ostalem času prenašamo prvi radijski program R T V Ljubljana. 

Obdravski zavod za veterinarstvo in živinorejo Ptuj, Ormoška c. 28 

o b j a v l j a 
prosta dela m naloge v Delovni skupnosti skupnih služb: 

REFERENTA 
za izračun OD m blagajnika 

Pogoj: končana srednja šola ekononriske smen m 1 leto delovnih izkušenj na 
enakih ali podobnih delih. 
Prijave z dokazih o izpolnjevanju pogojev pošljite v 15 dneh v upravi zavoda 

Prijavljeni kandidati bodo o izidu izbire obveščeni v 15 dneh po opravljeni izbiri 

razpisuje 
odprodajo pisalnih, računskih in razmnoževalnih strojev in sicer: 

1. Računski stroj št. 1144 5 0 . -
2. Računski stroj št. 45 5 0 . -
3. Pisalni stroj št. 102 8 0 . -
4. Seštevalni stroj št. 136 5 0 . -
5. Računski stroj št. 210 5 0 . -
6. Pisalni stroj št. 331 8 0 . -
7. Pisalni stroj št. 333 8 0 0 . -
8. Pisalni stroj št. 429a , 5 0 . -
9. Računski stroj št. 771 80.— 

10. Pisalni stroj št. 970 8 0 . -
11. Pisalni stroj št. 1036 8 0 . -
12. Računski stroj št. 1047 5 0 . -
13. Računski stroj ' št. 1048 5 0 . -
14. Računski stroj št. 2080 5 0 . -
15. Računski stroj št. 137 5 0 . -
16. Računski stroj št. 146 5 0 . -
17. Pisalni stroj št. 2209 8 0 . -
18. Računski stroj št. 457 5 0 . -
19. Računski stroj št. 98 5 0 . -
20. Razmnoževalni stroj št. 430 6 0 0 . -

Odprodaja bo 5. maja 1978 ob 8. uri za družbeni sektor, ob 9. uri 
za ostale, v Ptuju. Rajšpova ulica 13. Plačljivo za pravne osebe 
s čekom ali v irmanom za fizične osebe pa z gotovino pri blagajni 
podjetja! 

LES PTUJ, 4. aprila: 1978: 
Alojz Lah, Cvetkovci 4; Rozka 

Ceh, Dragovič 54; Alojz Ceh, 
Dragovič 54; Radko Kopše, 
Potrčeva 56; Angela Petrovič, 
Hajdoše 5; Marjan Nežmah, UL 1. 
maja 2; Marjeta Ambrož, Mala vas 
4. 

Iz Stoperc, 4. aprila 1978: 
Ivan Plavčak, Cermožiše 10, 

Janez Korez, Stoperce 21; Alojz 
Kovačič, Nadole 80; Jožica 
Vrabič, Kupčinji vrh 1; Mira 
Potočnik, Cermožiše 9; Marija 
Mohorko, Grdina 10; Marija 
Pšeničnik, Stoperce 16; Ana 
Taciga, Stoperce 9; Matija Kos, 
Grdina 12; Matilda Jernejšek, 
Soperce 52; Andrej Lah, 
Stoperce 52; Alojz Galun, 
Stoperce 7; Kristina Šoba, 
Stoperce 39; Ciril Kamenšek, 
Stoperce 73; Ivan Stojnšek, 
Kupčinji vrh 36; Martin Lampret, 
Stoperce 65; Feliks Mohorko, 
Grdina 10; Bernarda Galun, 
Kupčinji vrh 33; Marica Lampret, 
Grdina 33; Marija Lorber, 
Stoperce 19; Amahja Bogme, 
Stoperce 67; Martina Plavčak, 
Kupčmji vrh 28. 

Iz Gradnje Ptuj, 6. aprila 1978: 
Stanko Arnuš, Orešje 12; Jože 

Šenkiš, Podvinci 95; Janez 
Crešnik, Borovci 56; Janez Korez, 
Stogovci 22; Anton Lovrec, 
Slaptinci 16; Večeslav Butolen, 
Jelovca 45; Oto Reš, Zlatohčje 2; 
iMarjan Majcen, Pacinje 27; Ciril 
'Bminc, Podlože 70: Vlado 

Samperl, Drbetmci 57; Martm 
Šegula, HLaponci 45; Martin 
Majer, Bukovci 19; Franc Prelog, 
Mezgovci 10; Braco Karajič, 
Principova 4; Arpad Abraham, 
Mezgovci 10; Janez Toš, Slavšma 
12; Milan Arklinič, Stojnci 50; 
Bojan Belšak, Hrastovec 49; Lado 
Habjanič, Potrčeva 56. 

Iz Cirkovec, 11. aprila 1978: 
Franjo Golenko, Dragonja vas 

32; Anton Golenko, Dragonja vas 
32; Marjan Bukšek, Dragonja vas 
6; Jože Korošec, Dragonja vas 8; 
Rane Kmetec, Mihovci 15; Stane 
Šenica, Cirkovce 22; Vmko 
Peršoh, Cirkovce 60/c; Stanislav 
Ikart, Sp. Jablane 37; Milan 
Lačen, Curkovce 60; Štefan 
Hergan, Sp. Jablane 15; Franc 
Kacjan, Dragonja vas 10; Franc 
Dobič, Zg. Jablane 5/a; Štefka 
Napast, Dragonja vas34; Peter 
Karnenšek, Dragonja vas 4; Martin 
Golenko, Dragonja vas 32; Ivan 
Pernat, Mihovce 58; Marija Dobič, 
Mihovce 24; Alojz Mlakar, 
Dragonja vas 4/a; Franc Lah, 
Škole 76; Stanko Zaje, Mihovce 
54/a Marija Trčko, Cirkovce 59; 
Marjan Hergan, Zg. Jablane 21; 
Jože Frangež, Sp. Jablane 32; 
Franc Petek, Sp. Jablane 45; 
Matilda Frangež, Sp. Jablane 32; 
Marija MLakar, Sp. Jablane 10; 
MarijaZafoštnik, Zg. Jablane 27; 
Štefan Mesaric, Sp. Jablane 21; 
Fihp Pušaver, Cirkovce 30; Anton 
Jerič, Dragonja vas 1; Stanko 
Korez, Zg. Jablane 5/a. 

mali oglasi 

PRODAM KOSILNICO BCS s 
sedežem in rezervne dele za škodo 
1000 MB. Vprašajte v Stojncih 21. 
AMl 8, letnik '72 — ugodno pro
dam, tehnično pregledan 7. aprila 
letos. Zvonko Masten, Med vrti 7, 
telefon 77 023. 
UGODNO PRODAM globok otro
ški voziček. Kokol, Volkmerjeva 11 
— Ptuj. 
PREKLICUJEM izgubo Potrdila o 
opravljenem tečaju za upravljalca 
težke gradbene mehanizacije št. 
138/75. Franc Mohorič, Trnovska 
vas 33. 
3 - C L A N S K A DRU21NA NUJNO 
I Š C E sobo in kuhinjo ah vzame v 
najem. Kličite po telefonu na št. 31-
546 ali na naslov: Janez Papež, 
Dolga ul. 25, Miklavž. 
PRODAM GOZD na Dobravi. 
Vprašajte pri kovaču Otmarju 
šoštariču v Dobravi pri Ormožu. 
V I S E C E P E L A G O N I J E , P E T U -
NIJE, VELIKOCVETNE M A C E -
HE ter vse vrste zelenjavnih sadik 
po konkurenčnih cenah lahko 
kupite pri Danilu Zupaniču v Spod
nji Hajdini 57. 
PRODAM 20 kubikov suhih drv 
(jelša). Danilo Zupanič, Spodnja 
Hajdina 57. 
PRODAM dobro seno in otavo. 
Ignac Repič, Brstje 7. 
PRODAM Fiat 1300 v nevoznem 
stanju, lahko tudi po delih. Naslov 
v upravi Tednika. 
PRIKOLICO (samonakladal-
ko) 17-ccm — prodam. Vprašajte v 
Spuhlji 40. 
PRODAM GRADBENO P.AR-
CELO za vikend v Kicarju. Dovoz 
z vsakim avtomobilom. Naslov v 
upravi Tednika. 
L O C E N ne po svoji krivdi, star 26, 
visok 178, zaposlen, ne pijem in ne 
kadim, oče 2-letne hčerke žeHm 
spoznati pošteno in mirno žensko 
svojih let, en otrok ni ovira. 
Ponudbe na upravo Tednika pod 
,,iskrenost". 
KUPIM dobro ohranjen avto 
Zastavo 750. Plačam v gotovini. 
Naslov v upravi Tednika. 
S P A C K A , letnik '73 NUJNO 
PRODAM. Alojz Hlupič, Cesta 
Olge Meglic 38, Ptuj. 

MOPED PUCH—CoUbri, odlično 
ohranjen, registriran, poceni pro
dam, škrinjar, Trstenjakova 5 — 
Ptuj. 
PRODAM GRADBENO PAR
CELO v Trnovski vasi, oddaljeno 
od trga 200 m. Naslov v upravi 
Tednika. 
PRODAM osebni avto Lada, letnik 
75/75, registriran za 1978, plačilo 
možno tudi s kreditom. Slavko 
Novak, Špindlerjeva 1 — Ptuj (Ro
goznica). 
GARAŽO v Žgečevi — ugodno 
prodam. Vprašajte pri Vauda, Gre
gorčičev drev. 13 — Ptuj. 
RUŠT 10 X 12 — prodam. Naslov v 
upravi Tednika. 
PRODAM Zastavo 750, letnik '75. 
Oglasite se pri Savič, Gregorčičev 
drev. 3, od 14.30 do 16. ure. 
PRODAM ŠOTOR. Vprašajte 
vsak dan do 15. ure, razen sobote 
in nedelje, telefon 77-672. Polonca 
Vlah, Trstenjakova 14 — Ptuj. 
UGODNO PRODAM malo rab
ljeno strešno opeko in late. Naslov 
v upravi Tednika. 
POCENI PRODAM otroško kolo, 
črno-beli TV sprejemnik in večjo 
preprogo. Vprašajte v Ciril-Meto-
dovem drev. 15, stanovanje 20. 
PRODAM FIAT 750 in gumivoz. 
Jože Vaupotič, Tržeč 51. 
BIFE ROZALIJE PIRŠ, 
Industrijska 49 v Rušah (pri to
varni dušika), ZAPOSLI pol-
kvalificirano natakarico ali s samo 
nekaj prakse v gostinstvu. 
P R O D A M K O M P L E T 
POHIŠTVA za dnevno sobo 
,,Rivjera". Ogled vsak dan od 16. 
do 18. ure. Franc Kranjc, Kvedro-
va 4 — Ptuj. 
ZARADI SELITVE PRODAM 
SPALNICO. Cena 4.000.- din. 
Jurkovič, Volkmerjeva 5 — Ptuj. 
DOBRO OHRANJEN Fiat 750 — 
prodam. Justina Tavčar, Maribor 
— Cesta 14. divizije 5 (Pobrežje), 
telefon 32-939. 
PRODAM Fiat 1300 v voznem 
stanju, registriran do avgusta 
1978. Ogled možen vsak dan. 
Branko Žemljic, Ptuj — Nova vas 
27. 
PRODAM KRAVO S TELETOM, 
Draženci 59. 
BCS KOSILNICO s priključkom 
— prodam. Pobrežje 45, Videm 
pri Ptuju. 

ZAHVALJUJEM SE tovarišici Marjani Kokol iz Markovec, zaposleni 
pri Mercator - Panonija v prodajabii Domava, ker mi je vrnila 
izgubljeno denarnico z večjo vsoto gotovine in osebnimi dokumenti. 
Franc Golob, Nova vas pri MarkovcUi 48. 

TV antenski servis Iztok Matjašič iz Gorišnice 156, obvešča da j e z a 
pravilno delovanje TV aparata potreben dovolj močan signal, to pa 
dosežemo s pravihio Ebranimi in usmerjenimi antenami Torej, 
če želite dober sprejem, se obrnite na antenski servis, ki vam kupi 
material, postavi, stare pa tudi zamenja. Za naročila se priporoča! 

ZA I Z G R A D N J O SPLOŠNE BOLNIŠNICE DR. JOŽETA POTRČA SO 

D A R O V A L I 
E M O N A - M E R K U R , p. o. P tu j , namesto venca na grob 
poi<. Martina Klemenčiča 1.000 d in 
Mi l i ca Mrav l je in Lojzka Senčar iz LJubljane 
namesto venca na grob pok. Stanka Senčarja 700 d in 
Rozali ja Kosi , Ve l ika Nedelja 100 d in 
D a r o v a l c e m i s k r e n a h v a l a ! 



„0dglave do pete" 
vPtuju 

Številni Ptujčani in okoličani so 
si v petek, 14. aprila zvečer v 
športni dvorani Mladika v Ptuju 
lahko ogledali priljubljeno oddajo 
,.OD GLAVE DO PETE", katere 
voditelja sta Milo van Ilič — Mini-
maks in Minja Subota, oba iz Beo
grada. 

Seveda nista prišla sama. S seboj 
sta pripeljala kompletno ekipo 
priljubljene TV oddaje. Ptujčanom 
pa so se razen ansambla Meteori 
predstavih še voditelj zagrebške TV 
oddaje v Nedeljo popoldne Saša 
Zalepugin ter popularni pevci 
zabavne glasbe Džo Maračič — 
Maki in Tomislav Ivčič. 

Prireditev je organiziralo združe
nje glasbenikov ,,Lira" iz Cakov-
ca, kljub visoki vstopnini pa si jo je 
ogledalo prek 500 obiskovalcev. 

Vsi nastopajoči so bili s publiko 
izredno zadovoljni, saj so jih spre
jeli, kot sami pravijo ,,kao stare 
znance". 

Miča in Minja v oddaji Od glave do pete v Ptuju: „Oko mene život, svoju 
mrežu plete, ipak ja sam srečan od glave do pete." 

Foto: M. Ozmec 

Izkoristili smo priložnost in nare
dili razgovore z vsemi popularnimi. 
Tako bodo gostje v naših radijskih 
oddajah ,,v soboto popoldan": 
Milovan Ilič ~ Minimaks, Minja 
Subota, Tomislav Ivčič in Džo 
Maračič — Maki. Velja jim 
prisluhniti! 

M. Ozmec 

Šport V občini 
slovenska Bistrica 

Občinska 
nogometna liga 

v občinski nogometni ligi 
Slovenska Bistrica nadaljujejo s 
tekmovanjem v spomladanskem 
delu. PrejeH smo rezultate prvega 
in drugega kola. Prvo kolo: 
Osankarica—Impol 3:0, Boč 
A—Zg. Polskava 0:4, Sp. Polska-
va—Boč B 1:4 in Oplotni-
ca—Pragersko 2:0. Drugo kolo: 
Pragersko—Boč A 5:0, Zg. 
Polskava—Sp. Polskava 14:1, Boč 
B—Makole 3:2 in Im-
pol--Oplotnica 4:1. V tem tednu 
pa so odigrali tudi prva srečanja za 
jugoslovanski pokal na območju 
občine. 

ATLETIKA 

Ovakrat četrto 
mesto 

v Novi Gorici je bil zaključek 
tekmovanja najboljših slovenskih 
pionirk in pionirjev v skoku v viši
no. Pri fantih je zmaga! 
.-Apostolevski (Ljubljana) s 180 cm, 
Viabr iz Ptuja je preskoči! 
170 cm in osvojil četrto mesto. 
Četrto mesto je med dekleti osvo
jila tudi Belejeva z rezultatom 
146 cm. 

Dravinja je poplavila 
Po štiridnevnem deževju in sneženju je v nedeljo prestopila bregove 

tudi Dravinja in poplavila doUno od Poljčan do Tržca. V Majšperku je 
tilo treba za nekaj časa regionalno cesto zapreti za promet. Precej 
rEvšečnosti so imeU tudi stanovalci, ki imajo hiše nižje ob Dravinji, pa 
tudi potniki, vendar večjih problemov ni bilo, saj je voda začela hitro 
upadati. 

Poleg škode, ki jo je povzročil moker sneg na sadnem in dragem 

Pri Slapah pod Ptujsko goro se je Dravinja razlila na širšem 
območju 

Foto: R 
drevju, velja omeniti, da je povzročil precej škode na električnem m j 
telefonskem omrežju pa tudi na strehah, saj se je na območju Haloz 
precej starih „ruštov" sesulo pod težo snega. 

ČRNA KRONIKA 
Miličniki postaje milice Ptuj in 

njenih oddelkov so v tednu od 10. 
do vključno 17. aprila 1978 zabe
ležili 4 prometne nesreče v katerih 
sta bili 2 osebi huje, kar 5 pa lažje 
telesno poškodovanih. 

Smrtnih žrtev zaenkrat ni bilo. 
Glavni vzroki nesreč pa so bili 
neprevidnost pri prečkanju želez
niškega prehoda, vožnja po sredini 
vozišča in okvara na kolesu. 

Skupna materialna škoda na 
vozilih znaša okoli 130.000 dinar
jev. Kljub obilnemu snegu, ki je 
čez vikend presenetil vse voznike, 
je bilo zaslediti le nekaj manjših 
trkov, drugih, težjih nesreč slabo 
vreme ni povzročilo. 

Drago plačana 
vožnja po sredi ceste 

v soboto, 15. aprila, ob 20. uri 
je prišlo do težje prometne nesreče 
na Potrčevi cesti v Ptuju. 

Voznik osebnega avtomobila 
Franc Pečnik iz Ptuja Dravska 2 je 
vozil proti Kogoznici po sredini 
cestišča. Iz nasprotne smeri pa je 
takrat prav tako po sredini cestišča 
pripeljal voznik osebnega avtomo
bila Milan Simonič iz Janeževske-
ga vrha 40. Prišlo je do trčenja, pri 
čemer sta bila oba voznika lažje 
telesno poškodovana. Poškodova
na pa sta bila tudi sopotnika Franc 

Grašek iz Ločiča 20 in Alojzija 
Fuks iz Nakla 18. Noben od vozni
kov in sopotnikov ni uporabljal 
varnostnega pasu. 

Materialna škoda na vozilih 
znaša 55.000 dinarjev. Zoper 
voznika Pečnika je bil odrejen od
vzem krvi, zaradi sumnje, da je 
vozil pod vplivom alkohola. 

Počila zračnica 
v torek, 11. aprila, ob 17.10 se 

je zgodila huda prometna nesreča 
na cesti II. reda na Ptujski gori. 
Kolesar Alojz Strmšek iz Pleter 58 
se je peljal po klancu navzdol. 
Med vožnjo mu je nenadoma poči
la zračnica na sprednjem kolesu, 
zaradi česar je izgubil oblast nad 
kolesom, Padel je po cestišču in se 
hudo telesno poškodoval. 

Nesreča na 
železniškem prehodu 

Huda prometna nesreča se je 
zgodila v nedeljo, 16. aprila, ob 
15.30 na nezavarovanem želez
niškem prehodu v Pongercah pri 
Cirkovcah. 

Voznica osebnega avtomobila 
Marija Babšek iz Šikol 9 je vozila 
po lokalni cesti v smeri proti Cir-
kovcam. Pred nezavarovanim 
železniškim prehodom z avto
matsko signaUzacijo ni ustavila, 
ampak je peljala dalje. V trenutku 
je po tirih pripeljal tovorni vlak, 
katerega je upravljal strojevodja 
Jože Zafoštnik. Prišlo je do trče
nja, pri čemer je lokomotiva 
potiskala avtomobil še 22 m, nakar 
je avtomobil ostal v vodi. 

V njem pa je ostala hudo poško
dovana voznica Babškova in lažje 
njen 7-mesečni sin, kot sopotnik. 
Materialna škoda na vozilu znaša 
20.000 dinarjev. 

^ —OM 

Velik požarvRjavcih 
v sredo, 12. aprila, ob 10.40 je 

začelo goreti gospodarsko poslopje 
Slavka Šalamuna v Rjavcih. Kljub 
hitri intervenciji gasilcev je požar 
popolnoma upepelil gospodarsko 
in stanovanjsko poslopje s skoraj 
vso opremo. Po prvih podatkih je 
za okoli 300.(KK) dinarjev materi
alne škode. I 

—OM 

DOlVIOVINA, KAKO BI TE MOGLI 
LJUBITI ŠE BOLJ? 

Pod tem geslom, ki je blestelo 
nad odrom v prosvetni dvorani, je 
potekala proslava, ki so jo doma
čini pripravili v počastitev svojega 
praznika KS Ivanjkovci, ki zdru
žuje 15 vasi. 

Vse leto nekako živimo v mislih 
na ta pra/nik. Najprej obujamo 
spomine na prejšnjega in ugotav
ljamo, kaj vse se nam je posrečilo 
ustvariti v preteklosti in česar nis
mo mogli doseči, četudi bi morali, 
potem pa tuhtamo in načrtujemo, 
kako zbrati moči in sredstva, da 
bomo ob letu svoje delo lahko z 
zadovoljstvom razgrnili pred 
krajane. Pa ne, da bi mislili samo 
na ceste, šolo, vodovod, zdrav
stvo, okolje. Mislimo tudi na to, 
kako bi našega človega razveseUli 
in da bi se ta osvestil, kake kvalite
te vsebuje naše podeželje v kul
turnem ustvarjanju in v znanju ter 
sposobnostih nasploh. Naj vam 
povem, kako smo storili to leto. 

Bil je čudovit pomladanski dan 
9. aprila, ko smo na Jeruzalemu 
sprejeli naše pobratime, kmečke 
žene iz Branika in Dornberka, ki 
so to pot pripeljale s seboj svoje 
vrle može, člane moškega pevskega 
zbora ,,Franc Zgonik" iz Branika 
pod vodstvom zborovodje Gvida 
Filipčiča. Vseh je bilo 90. Iz tega 
našega najlepšega prleškega griča 
so se gostje razgledali po naši lepi 
deželici, ki je bila ta dan kot praz
nično odeta s soncem, brstenjem in 
cvetjem. Kolikor je čas dopuščal, 

smo goste seznanili z našo zgodo
vino in stvarnostjo, z našim de
lom. Po kosilu smo se po vinski 
cesti, ki je posrečeno speljana po 
slemenih naših ljubkih, z vinsko 
trto obraslih in skrbno negovanih 

gričev, odpeljali v Ivanjkovce. Ob 
14. uri nam je braniški moški pev
ski zbor, ki je dan prej tekmoval 
med 1.500 pevci iz vse Slovenije, v 
Mariboru, priredil koncert v 
počastitev našega krajevnega praz
nika. Ko je v pozdrav izzvenela 
Prešernova zdravljica, je predsed
nik SZDL iz Branika izčrpno orisal 
zgodovino Branika in Primorske 

slovenske pesmi. Končal je z iskre
no čestitko k našemu krajevnemu 
prazniku, kateremu so posvetili 
tudi svojo pesem. 

Na oder je stopila tudi zastop
nica pobratenih dornberških žena 
in na kratko in prisrčno izrazila 
njih čestitke in pozdrave. Zbor je 
mojstrsko odpel prelepe narodne 
in partizanske pesmi, ki jih je 
obogatila še solistka s svojim 
čudovitim, izšolanim glasom. Vsi 
so si bili edini, da je koncert bil za 
nas enkratno kulturno doživetje, 
za kar smo se jim tudi iz srca zah
valili. 

Po nastopu smo povabili goste 
k zakuski, ki so jo z veseljem 
pripravile žene, ki so bile lansko 
jesen ob pobratenju deležne izred
nega, prisrčnega gostoljubja Vipa-
vk. Razvilo se je sproščeno raja
nje in vse prehitro je prišel čas 
slovesa, ki je marsikomu zvabil 
solze v oči. Nepozabno nam ostane 
v spominu to prijateljsko srečanje. 
Tu mi je dolžnost se zahvaliti 
vsem, ki so na kakršenkoli način 
pripomogli k splošnemu zado
voljstvu. 

13. april je dan, ko se spomin
jamo bitke v Veličanah, ki se je 
odvijala med partizani in Nemci 
13. aprila 1944 in ta dan praznu
jemo kot svoj krajevni praznik. 
Ob 9. uri se je pričela častna seja. 

Navzoče, ki so napolnili pros
vetno dvorano je pozdravil pred
sednik SZDL v Ivanjkovcih Alojz 
Slavinec. Sledila je podelitev priz
nanj OF sedmim zaslužnih kraja
nom: Jožetu Slavincu, Mariji Ze-
lenko, Julijani Kosi, Antonu No
vaku, Ivanu Petovarju, Jožefu 
Rajhu in Mariji Trstenjak. Nato je 

prosvetno društvo ,,Svoboda" 
razglasilo za častne člane in pode
lilo priznanja za dolgoletno 
uspešno delo trem članom: Matildi 
StuheČ. Jošku Novak in JoSku 
Seruga. Enako tudi TV ,,Par
tizan" svojima najzaslužnejšima 
članoma: Alojzu Trstenjaku in Ivu 
Kelemina, za kar se je s kratkimi, 
a spodbudnimi besedami zahvalil 
starostna naših športnikov, požr
tvovalni Alojz Trstenjak. 
Slavnostni govor je imel pred
sednik KS Janko Kumer, v kate
rem je zajel vso krajevno 
problematiko. Za njim je 
spregovoril predsednik OS Ormož, 
Mirko Novak, za tem pa se je pri
čel bogat kulturni spored. Godba 
na pihala iz Središča ob Dravi nas 
je s svojo brezhibno muziko naj
prej razveselila, da smo se ob njej 
stvarno zavedli, da praznujemo, 
kar nas je resnično osrečilo. 

Medtem je prispela Kurirčkova 
pošta in nas z odra seznanila s svo
jimi nalogami. Ivanjkovski kurir-
čki so predaH torbico runčkim 
kurirčkom in ti so jo s pozdravi in 
čestitkami tov. Titu za 86. rojstni 
dan ponesU po gozdovih na Kun-
goto, kjer so jo predali tomažev-
skim kurirčkom. Nato so pionirji 
podružnične šole Ivanjkovci 
odlično zapeli ,,Rdeča zastava", 
sledilo je več pesmi, deklamacij, 
nastopili so tudi 3 harmonikarji. 
Vmes so nastopili člani ,,Svo
bode" z več točkami. Med njimi je 
prav gotovo bil najpretresljivejši 
recital: D. Maksimovičeve ,,Kr
vava bajka", ki nas spominja na 
najstrašnejši zločin, ki se je v 
pretekli vojni dogodil v Kragujev-
cu. V nadaljevanju tega recitala je 
kvintet zapel pretresljivo žalos-
tinko ,,Prečuden cvet". Sledil je 
nastop pionirjev podružnične šole 
Runeč, ki nas je preseneti, s svojo 
enotnostjo, posebno pa še z 
odlično izvedeno zborovsko 
deklamacijo: ,,Bataljon na mrvi 
straži". Proslavo je zaključil pio
nir Roman, ki je neverjetno 
izvežbano zaigral na orgle. 

Po proslavi je šla povorka na 
prizorišče bitke v Veličanah, kjer 
so ob kratkem kuhurnem sporedu 
predstavih Zveze borcev položili 
ob obeležje venec, nakar je bilo 
izstreljenih 5 častnih salv. 

Krajevno združenje RVS je pri
redilo tekmovanje z vojaško puško 
za najboljšega posameznika. Ta 
naslov si je osvojil Joško Novak iz 
Libanje in prejel pokal. Gasilci so 
uprizorih mokro vajo, objekt 
napada je bila železniška postaja. 

V sejni dvorani je bila ves dan 
odprta skrbno pripravljena kulina
rična razstava, na kateri so sodelo
vale žene iz vseh vasi KS in s svoji
mi izdelki prelepimi ročnimi deli, 
zlasti z dragocenimi gobelini 
dokazale svojo spretnost in 
sposobnost. Tudi par mož je 
sodelovalo, kar je vzbujalo še 
posebno pozornost. Otroški vrtec 
Ivanjkovci je popestril razstavo z 
zelo okusno aranžiranimi 
razstavljenimi predmeti najmlajših 
bistrih ustvarjalcev, enako tudi 
otroški vrtec iz Runča. Pionirji 
obeh šol so tudi razstavljali svoja 
lepo izdelana ročna dela in risbe. 
Vreme nam sicer ni bilo naklon
jeno in je zavrlo obisk iz daljne 
okoUce, a domačini so se izkazali 
in počastili praznik z zadovoljivo 
udeležbo. 

Mnogo je posameznikov, ki so 
s svojim požrtvovalnim nesebičnim 
delom pomagah izvesti prireditveni 
program! Vsem tem naj bo izre
čena prisrčna zahvala obenem pa 
tudi prošnja za sodelovanje v 
bodoče. Napovedovalec Joško No
vak je dejal: ,,Z zaupanjem gle
damo v bodočnost, v spominih se 
vračamo v preteklost" . . . Razve
seljivo je, ko opažamo, kako se na 
vseh področjih udejstvujejo v 
nesebičnem delu ljudje, pri katerih 
lahko zasledimo kulturno in 
gospodarsko dejavnost od vnukov 
do pra in pradedov nazaj. Naj bi 
bili ti rodovi svetal vzgled vsem, ki 
še stoje ob strani. V slogi je moč! 

Erna Meško 

S SKUPŠČINE RIBIŠKE DRUŽINE PTUJ 

Skrb za ribji zarod 
Preteklo soboto so se sestali 

delegati pododborov ribiške druži
ne Ptuj na redni letni skupščini. 
Na njej so pregledali svoje lansko
letne aktivnosti in opravljeno delo, 
hkrati pa so si na podlagi posebnih 
stališč, sklepov in priporočil 
skrojili plan dela za letošnje leto. 

Tako so med drugim sprejeli 
sklep o odškodninskem zahtevku 
zaradi opustitve gradnje ribje steze 
pri Hidroelektrarni Srednja Drava 
II. Investitorju del — Dravskim 
elektrarnam bodo naslovili zahte
vek v višini 1,580.549.- dinarjev, 
kar predstavlja le 50 odstotkov od 
predračunske vrednosti za izgrad
njo ribnika v Podlehniku, Dežnica 
I. 

Za vse ribiče pa bo gotovo pre
senetljiva vest o sklepu po katerem 
je skupščina sprostila za lov z bles-
tivko in rdečim črvom kanal Sred
nja Drava I. Ribolovni režim je na 
tem predelu sedaj enak, kot v stari 
strugi Drave. 

V mesecu maju bodo ptujski ri
biči začeli izvajati zemeljska dela 
ob izkopu odtočnega kanala iz 
vehkega ribnika v Pacinju do gos
tilne Tobias. Odtočni kanal naj bi 
meril nekaj manj, kot 500 m. Ribi
či pa so sklenili, da bo vsak član 
moral opraviti najmanj tri prosto
voljne ure ob izvajanju zemeljskih 
del. V nasprotnem primeru je vsak 
posameznik dolžan prispevati 120 
dinarjev. 

Skupščina ribiške družine Ptuj 
je med drugim ustanovila podod
bor v Juršincih ter sklenila, da bo
do organiziran proslavo ob 90. 
letnici slovenskega ribištva in 25-
letnici zveze ribiških družin. 

M. Ozmec 

Delegati pododborov ribiSce družine Ptuj na sobotni skupščini 
Foto: M (Jzmec 

osebna kronika 
RODILE SO: 

Marija Borak, Zgojiči 30 — 
dečka; Jožefa Pokrivač, Jastrebci 
54 — Darjo; Marija Cizeri, Jane-
žovski vrh 15 — dečka; Zdenka 
Bosilj, Seliškarjeva 7 — Renato; 
Jelka Zelenik, Ormoška 9 — Mi
ha; Marija Roškar, Bresnica 14 — 
dečka; Leopoldina Bedenik, 
Podlože 60 — Nadico; Julijana 
Mesaric, Majšperk 99 — dečka; 
Marjana Kovačec, Formin 13 — 
deklico; Marjeta Majcen, Potrčeva 
20 — Dušanko; Majda Gornik, 
Prešernova 11 — Petra; Hilda 
Bombek, Hajndl 14 — dekhco; 
Jožefa Murko, Sela 8 — dečka; 
Marija Ljubeč, Drbetinci 35 — 
dečka; Jožica Kovačec, Žamenci 5 
— dečka; Nada Mere, Strmec 51 
— deklico; Milena Bohanec, Za
gorel 53 — Marjana; Milena Be-
drač, Potrčeva 50/a -— Davida; 
Anica Križanec, Lovrenc 94 — 
Branka; Helena Viher, Gradišče 9 
— Marka. 

POROKE: 
Anton Merkuš, Sela 3 in Jožica 

Svenšek, Sela 21; Stanko Vajda, 
Rajšpova 6 in Pepca Kolarič, 
Rajšpova 6; Franc Brmež, Gaber-
nik 4 in Angela Horvat, Gabernik 
16; Franc Druzovič, Vošnjakova 3 
in Nikica Pavič, Viškovci, K. 
Tomislava 150; Franc Urbanija, 
Vintarovci 60 in Marija Janžeko-
vič, Jiršovcj 28; Anton Primožič, 

Slomi 15/a in Milica Dajčar, Bre-
zovci 19. 

UMRLI SO: 
Alojzija Lepej, Savinjsko 20. 

roj. 1911, umria 8. aprila 1978; 
Matilda Verdenik. Slape 18, roj. 
1908, umrla 11. aprila 1978; Franc 
Strelec, Muretinci 10, roj. 1908, 
umrl 12. aprila 1978; Marija Fras, 
Krambergerjeva pot 3, roj. 1908, 
umrla 16. aprila 1978. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-TED-
MIK 62250 Ptuj, Vošnjakova 5, 
poštni predal 99. Ureja uredniški 
odbor, glavni urednik MIHAEL 
GOBEC, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK. Uredništvo 
in uprava Radio-Tednika telefon 
(062) 77-079 in 77-226. Celoletna 
naročnina znaša 150 dinarjev, za 
tuj ino 250 dinarjev. Žiro račun 
SDK Ptuj 52400-601-106^9. 
Tiska ČGP Mariborski tisk. Na 
podlagi zakona o obdavčevanju 
proizvodov in storitev v prometu 
spada TEDNIK med proizvode, za 
katere se ne plačuje temeljni 
davek od prometa proizvodov. 

Polna luna bo v nedeljo, 23. 
aprila ob 5.17. 

Napoved: do nedelje. 23. 
aprila bo še precej hladno in 
spremen^ iva V prvih treh dneh 
prihodnjega tedna, predvsem v 
torek in sredo bo deževno. Od 
27. do 30. aprila bo v 
dopoldanskih urah v glavnem 
lepo, popoldne pa bodo 
posamezne plohe, ponekod z 
nevihtami 

Aprila bo kmalu konec, od 1. 
do 20. m^a pa se nam obeta 
lepo, toplo in suho vreme. 

Alojz Cestnik 

vreme 
do nedelje, 30. aprila 1978 


